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Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

ı 7768 (11/POC-001267)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o balance polo Goberno galego da aplicación da Lei 1/2014, do 24 de marzo, para o aprovei-
tamento da lingua portuguesa e vínculos coa lusofonía, chamada Lei Paz Andrade 27930

ı 7770 (11/POC-001268)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago
Sobre a previsión polo Goberno galego de negociar coa Fegamp un novo sistema de repartición de
transferencias non finalistas aos concellos, así como a consideración da necesidade de aprobar un
plan único que aglutine os recursos do Plan de cooperación local e doutros programas de coope-
ración autonómicos 27934

ı 7772 (11/POC-001269)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o balance global da Presidencia da Comunidade de Traballo Galicia-Norte de Portugal no pe-
ríodo 2017-2020 27937

ı 7777 (11/POC-001271)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o balance de resultados do Plan de investimentos conxuntos para o período 2014-2020

27940
ı 7780 (11/POC-001272)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre a actuación da Xunta de Galicia en relación coa colaboración coa Adif para levar e mellorar a
conexión 5G no rural da Comunidade Autónoma de Galicia 27943

ı 7785 (11/POC-001273)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis
Sobre a valoración polo Goberno galego da entrega da obra de remodelación integral do complexo
deportivo Os Remedios, en Ourense 27945
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ı 7787 (11/POC-001274)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a situación en que se atopa a construción do novo CEIP en Arteixo, así como as medidas que
vai adoptar a Consellería de Educación ante a saturación do IES Manuel Murguía e o novo inicio do
curso escolar en Arteixo coa presenza da covid-19 27948

ı 7788 (11/POC-001275)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Rodríguez Dacosta, María del Carmen
Sobre as explicacións do Goberno galego ante as actuacións xudiciais que se están a levar a cabo
no Centro Tecnolóxico da Carne 27950

ı 7789 (11/POC-001276)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Rodríguez Dacosta, María del Carmen
Sobre as actuacións do Goberno galego en relación coa aplicación dos fondos derivados do PDR
con orzamento da Xunta de Galicia e as iniciativas tendentes a garantir o cumprimento da lei da
cadea no sector da carne 27952

ı 7790 (11/POC-001277)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre os motivos do atraso actual na xestión dunha solicitude de dependencia e as medidas pre-
vistas para axilizar a xestión das ditas solicitudes 27956

ı 7791 (11/POC-001278)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Gallego Sanromán, María Leticia
Sobre a valoración polo Goberno galego do relanzamento do sector eólico 27959

ı 7792 (11/POC-001279)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre as actuacións do Goberno galego en relación coa situación na planta Alu Ibérica na Coruña

27962
ı 7793 (11/POC-001280)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Gallego Sanromán, María Leticia
Sobre os proxectos tractores e os plans transversais cos que o Goberno galego pretende optar ao
fondo europeo de recuperación tras a covid-19 27964

ı 7794 (11/POC-001281)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a ampliación dos sevizos asistenciais sanitarios no concello de Cedeira 27967
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ı 7795 (11/POC-001282)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Rodríguez Dacosta, María del Carmen
Sobre o fomento do uso de productos do noso país nos comedores e servizos de catering depen-
dentes da Xunta de Galicia e de entidades privadas 27969

ı 7796 (11/POC-001283)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre as carencias na atención sanitaria no concello de Cedeira e a restauración por completo do
servizo de pediatría 27971

ı 7797 (11/POC-001284)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a existencia de empresas pendentes de repoñer as ilegalidades das súas propiedades e as
medidas levadas a cabo por Patrimonio en materia sancionadora polo expediente aberto contra
Casal de Armán, S.L. 27973

ı 7798 (11/POC-001285)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o número de máquinas de apostas, casas de apostas e salas de xogo que hai en Galicia

27977
ı 7800 (11/POC-001286)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as iniciativas e medidas que levou a cabo o Goberno galego en relación coa convocatoria da
Comisión Mixta de Transferencias co obxecto de acordar co Goberno do Estado a transferencia a
Galicia das competencias pendentes 27980

ı 7802 (11/POC-001287)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a captura da sardiña coa arte do xeito 27984

ı 7803 (11/POC-001288)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre as principais novidades que se incorporaron no proceso de actualización do Plan territorial
por contaminación mariña accidental de Galicia 27987

ı 7804 (11/POC-001289)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o apoio da Xunta de Galicia ao sector do xogo 27989
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ı 7806 (11/POC-001290)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre as obras de mellora nos portos das tres provincias costeiras 27992

ı 7807 (11/POC-001291)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre os obxectivos, as liñas de actuación e a cifra total que se vai mobilizar do Plan Avantemar

27995
ı 7808 (11/POC-001292)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o importe total, o importe máximo para cada mariscador e o obxectivo das axudas extraor-
dinarias de compensación aos mariscadores a pé dentro do Plan Avantemar 27998

ı 7809 (11/POC-001293)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o importe total e o obxectivo das axudas extraordinarias de compensación ás redeiras dentro
do Plan Avantemar 28001

ı 7810 (11/POC-001294)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o importe total e o obxectivo das axudas extraordinarias de transformación dentro do Plan
Avantemar 28004

ı 7811 (11/POC-001295)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o orzamento para levar a cabo os traballos técnicos para a dragaxe dentro das infraestruturas
portuarias de Galicia, os portos beneficiados, os prazos e o balance dos traballos de dragaxe efec-
tuados 28007

ı 7812 (11/POC-001296)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre as axudas para a protección e recuperación da biodiversidade e dos ecosistemas mariños

28010
ı 7813 (11/POC-001297)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración que fai a Consellería do Mar sobre os totais admisibles de captura e as cotas de
pesca para o ano 2021 28013
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ı 7814 (11/POC-001298)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a evolución do proxecto Primare para a modernización e transformación dixital do sector do
mar, por iniciativa de Lonxas Galegas 4.0, e os caixeiros Ticpesc 28016

ı 7815 (11/POC-001299)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a Orde de axudas para a convocatoria 2020 para investimentos que fomenten a pesca sos-
tible destinada a propietarios de buques pesqueiros cofinanciadas polo Fondo Europeo Marítimo
e de Pesca 28019

ı 7816 (11/POC-001300)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis
Sobre os investimentos executados pola Xunta no porto de Burela e as previsións da Consellería
do Mar en relación con futuras obras para impulsar polo ente público Portos de Galicia neste mu-
nicipio 28022

ı 7817 (11/POC-001301)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis
Sobre os investimentos executados pola Xunta no porto de Celeiro e noutras dársenas de Viveiro
e as previsións da Conselleria do Mar en relación con futuras obras para impulsar polo ente público
Portos de Galicia 28024

ı 7818 (11/POC-001302)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis
Sobre a previsión da Xunta de Galicia de estudar unha fórmula para facer compatible coa actividade
propia das dársenas portuarias galegas a autorización da pesca deportiva en condicións de segu-
ridade, normalidade e sustentabilidade 28026

ı 7819 (11/POC-001303)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre os investimentos executados pola Xunta no porto de Ribadeo e as previsións da Consellería
do Mar en relación con futuras obras para impulsar polo ente público Portos de Galicia 28028

ı 7822 (11/POC-001304)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre os plans de investimentos conxuntos da eurorrexión Galicia-Norte de Portugal dos períodos
2014-2020 e 2021-2027 28030
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ı 7845 (11/POC-001309)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a creación dunha delegación permanente de Galicia en Lisboa e a solicitude de admisión de
Galicia como membro da Comunidade de Países de Lingua Portuguesa 28033

ı 7863 (11/POC-001310)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
Sobre a repartición do fondo Covid da Unión Europea para a reactivación -Next Generation-

28037
ı 7867 (11/POC-001311)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Gallego Sanromán, María Leticia
Sobre se o Goberno galego considera que co relanzamento do sector eólico deberá introducir me-
canismos que fagan posible a capacidade de planificación e desenvolvemento eólico con figuras
que existiron na normativa e o estudo doutras novas, aproveitando a experiencia doutros países

28041
ı 7868 (11/POC-001312)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis
Sobre os convenios entre a Xunta e os colexios da avogacía de Ourense, Lugo, A Coruña e Ferrol
para a prestación do servizo de mediación familiar intraxudicial no ano 2020 e as transferencias
realizadas en cumprimento destes convenios 28043

ı 7872 (11/POC-001313)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 12 máis
Sobre os apoios e axudas da Xunta de Galicia ao sector comercial da Mariña lucense e na provincia
de Lugo nos últimos dous anos e os actuais para a reactivación comercial 28046

ı 7873 (11/POC-001314)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Nóvoa Iglesias, Marta e 6 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego das axudas do Instituto Enerxético de Galicia para im-
pulsar o aforro e a eficiencia enerxética e as enerxías renovables nas empresas, polos particulares
e na Administración 28049

ı 7874 (11/POC-001315)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Tellado Filgueira, Miguel Ángel e 6 máis
Sobre a avaliación que fai o Goberno galego da situación actual na que se atopa o sector galego da
automoción 28052

ı 7875 (11/POC-001316)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Gallego Sanromán, María Leticia
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Sobre o marco regulador do sector eólico en relación co procedemento expropiatorio e a negocia-
ción entre propietarios e promotores 28054

ı 7876 (11/POC-001317)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Ortega Otero, Marina e 2 máis
Sobre as medidas que adoptou e ten previsto adoptar o Goberno galego para a reactivación eco-
nómica da Mariña lucense 28057

ı 7877 (11/POC-001318)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as medidas que adoptou e ten previsto adoptar o Goberno galego para a reactivación eco-
nómica da Mariña lucense 28059

ı 7878 (11/POC-001319)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as peaxes da autoestrada AP-9 28061

ı 7880 (11/POC-001320)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a aprobación dun plan de dixitalización para o rural da provincia de Lugo, tendo en conta as
entidades locais (Deputación Provincial de Lugo e concellos da provincia), e, de ser o caso, o prazo
previsto 28065

ı 7881 (11/POC-001321)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre os prazos para a construción da nova depuradora de augas residuais de Burela e os fondos
europeos previstos 28067

ı 7882 (11/POC-001322)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre o estado da estrada LU-741, no tramo que discorre polo concello da Pontenova, que une A
Pontenova coa Fonsagrada 28069

ı 7883 (11/POC-001323)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a necesidade dun patio exterior ao aire libre na residencia de maiores de Burela 28071

ı 7885 (11/POC-001324)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
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Sobre a oficialización do Camiño do Mar como ruta xacobea e a súa inclusión nas accións de pro-
moción turística e reactivación económica ligadas á celebración do Ano Xacobeo 2021 28073

ı 7887 (11/POC-001325)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a oficialización do Camiño do Mar como ruta xacobea e a súa inclusión nas accións de pro-
moción turística e reactivación económica ligadas á celebración do Ano Xacobeo 2021 28075

ı 7890 (11/POC-001326)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre a situación do polbo en Galicia, as medidas que adoptará o Goberno galego para a súa recu-
peración e o plan de xestión posto en marcha pola Consellería do Mar 28077

ı 7891 (11/POC-001327)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre as recomendacións de medidas máis restritivas da mobilidade e de reunión nas datas das
festas de Nadal e os criterios que fundamentaron as decisións finais que tomou o Goberno ga-
lego 28079

ı 7893 (11/POC-001328)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre os plans da Xunta de Galicia para a protección da costa galega nos vindeiros anos 28081

ı 7894 (11/POC-001329)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre as prazas vacantes de gardapeiraos nos portos da Mariña lucense de competencia autonó-
mica e a restitución do servizo con todos os profesionais 28083

ı 7895 (11/POC-001330)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis
Sobre a concesión e a denegación de obradoiros duais de emprego a concellos ou agrupacións de
concellos da provincia de Lugo no ano 2020 28085

ı 7896 (11/POC-001331)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre cando vai comezar a Xunta de Galicia as obras precisas para habilitar un espazo propio e
digno como sala de agarda para as vítimas de violencia de xénero que comparecen no Xulgado de
Violencia sobre a Muller de Viveiro 28087
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ı 7897 (11/POC-001332)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre se a Xunta de Galicia vai establecer e aprobar un protocolo de actuación específico para os
supostos nos que se dean casos positivos de covid-19 entre a tripulación dos barcos que chegan
aos nosos peiraos no que se definan claramente as competencias e funcións 28089

ı 7900 (11/POC-001333)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis
Sobre os contaxios por SARS-CoV-2 na residencia de maiores Asilo de Vilalba 28091

ı 7903 (11/POC-001334)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a contratación de capeláns no Sistema público de saúde de Galicia e as súas condicións la-
borais e salariais 28093

ı 7905 (11/POC-001335)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre o número de galegos e galegas emigrantes retornados a Galicia 28095

ı 7906 (11/POC-001336)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre a iniciativa do portal Retorna e outros mecanismos complementarios para informar e ase-
sorar os galegos  e galegas emigrantes retornados 28098

ı 7907 (11/POC-001337)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre as liñas de actuación, o desenvolvemento e o cumprimento dos obxectivos da Estratexia Emi-
gración 28101

ı 7908 (11/POC-001338)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre a situación das entidades galegas do exterior por mor da covid-19 e as medidas que adoptou
a Administración galega para atendelas neste difícil momento 28104

ı 7909 (11/POC-001339)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre o desenvolvemento das medidas adoptadas en materia de axudas extraordinarias aos emi-
grantes retornados para facer fronte aos gastos extraordinarios derivados da súa volta á Galicia e
as accións para adaptalas ás dificultades deste ano de pandemia 28107
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ı 7910 (11/POC-001340)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre os obxectivos, a evolución e os resultados das axudas ao retorno emprendedor 28110

ı 7937 (11/POC-001341)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre a repartición de material con simboloxía do partido político Galicia Sempre para a prevención
da covid-19 no Colexio de Educación Infantil e Primaria San Xoán de Becerreá por parte do profe-
sorado, a valoración destes feitos e as medidas que se prevén adoptar con respecto ás persoas res-
ponsables 28113

ı 7941 (11/POC-001342)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre a subida de prezos e a eliminación de descontos no transporte público derivados do novo
Plan de transportes 28115

ı 7944 (11/POC-001343)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Pérez López, Daniel
Sobre o proxecto de repotenciación do parque eólico do promontorio do Roncudo, en Corme

28119
ı 7945 (11/POC-001344)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a mellora da estrada autonómica PO-546 entre Pontevedra e Marín 28123

ı 7946 (11/POC-001345)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a redución da superficie de plantacións de eucalipto en determinados espazos e tipos de solo

28128
ı 7949 (11/POC-001346)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a tramitación dos novos contratos do transporte público por estrada, as denuncias sobre
irregularidades, a participación de empresas consultoras e os contratos coa empresa iPlan dende
2016 a 2020 28132

ı 7954 (11/POC-001347)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre os parques eólicos construidos nos ámbitos de ampliación da Rede Natura iniciada en 2012
e os proxectos eólicos previstos ou en tramitación 28136
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ı 7956 (11/POC-001348)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a exclusión de Galicia da rede básica do corredor atlántico de mercadorías 28140

ı 7958 (11/POC-001349)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Carreira Pazos, Iria
Sobre a situación dos dereitos mineiros para Sn, W, Ni, Co, Cu, Au, Ag, Pt, Nb, Ta e Li nos concellos
da provincia da Coruña 28144

ı 7959 (11/POC-001350)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o estado de tramitación do expediente do proxecto ‘Explotación da concesión derivada
do permiso de investigación Alberta I, 1ª fracción, nº 4966.1, no termo municipal de Beariz (Ou-
rense)’ 28147

ı 7963 (11/POC-001351)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre o gromo de covid-19 producido recentemente na residencia de maiores DomusVi de Ribeira

28150
ı 7967 (11/POC-001352)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a necesidade de aplicar descontos nas tarifas das autovías de titularidade autonómica AG-
55 e AG-57 28153

ı 7969 (11/POC-001353)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre a rexeneración ambiental, mellora do saneamento e depuración da foz do Miñor, nos con-
cellos de Baiona, Gondomar e Nigrán 28157

ı 7972 (11/POC-001354)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia desde o ano 2009 para mellorar a situación ambiental do
río Eume e as previsións para o futuro 28162

ı 7974 (11/POC-001355)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as medidas adoptadas para mellorar a seguridade na caza 28167
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ı 7978 (11/POC-001356)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre o proxecto de modernización da conexión ferroviaria entre Vigo e O Porto 28171

ı 7980 (11/POC-001357)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre as medidas de emerxencia declaradas pola Xunta de Galicia pola contaminación do río Eume

28175
ı 7982 (11/POC-001358)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis
Sobre a liña de ferrocarril Ferrol-Ribadeo 28178

ı 7985 (11/POC-001359)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as verteduras nucleares na foxa atlántica e a previsión da Unión Europea de verificación, no
primeiro semestre de 2021, do seguimento da radioactividade do medio mariño en augas galegas

28183
ı 7987 (11/POC-001360)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o control de especies exóticas invasoras e os resultados do Plan estratéxico de xestión de
especies exóticas invasoras 28187

ı 7988 (11/POC-001361)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a necesidade de elaborar unha Estratexia galega de cambio climático e enerxía 2050, á luz
da Lei europea do clima 28192

ı 7990 (11/POC-001362)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa xestión dos parques naturais 28196

ı 7992 (11/POC-001363)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as actuacións previstas no Plan hidrolóxico Galicia costa 2015-2021 pendentes de executar

28200
ı 7994 (11/POC-001364)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a mellora da seguridade viaria na estrada PO-308 na zona da Barca e Andurique, en Poio

28203
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ı 7996 (11/POC-001365)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a ampliación da Rede Natura 28207

ı 7998 (11/POC-001366)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o depósito dos lodos procedentes da dragaxe do río Lérez 28212

ı 8000 (11/POC-001367)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a reactivación dos procedementos de avaliación ambiental dos proxectos industriais durante
o estado de alarma 28216

ı 8002 (11/POC-001368)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o proxecto mineiro denominado Alberta I 28220

ı 8004 (11/POC-001369)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o tratamento dos residuos urbanos e o fomento da compostaxe doméstica e comunitaria
dos biorresiduos 28226

ı 8006 (11/POC-001370)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a Axenda urbana galega 28231
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 19 de xaneiro de 2021, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 7768 (11/POC-001267)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o balance polo Goberno galego da aplicación da Lei 1/2014, do 24 de marzo, para o aprovei-
tamento da lingua portuguesa e vínculos coa lusofonía, chamada Lei Paz Andrade
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7770 (11/POC-001268)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago
Sobre a previsión polo Goberno galego de negociar coa Fegamp un novo sistema de repartición de
transferencias non finalistas aos concellos, así como a consideración da necesidade de aprobar un
plan único que aglutine os recursos do Plan de cooperación local e doutros programas de coope-
ración autonómicos
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7772 (11/POC-001269)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o balance global da Presidencia da Comunidade de Traballo Galicia-Norte de Portugal no pe-
ríodo 2017-2020
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7777 (11/POC-001271)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o balance de resultados do Plan de investimentos conxuntos para o período 2014-2020
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7780 (11/POC-001272)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Gallego Sanromán, María Leticia e 3 máis
Sobre a actuación da Xunta de Galicia en relación coa colaboración coa Adif para levar e mellorar a
conexión 5G no rural da Comunidade Autónoma de Galicia
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

XI lexislatura. Número 80. 21 de xaneiro de 2021 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

27915

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


- 7785 (11/POC-001273)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 3 máis
Sobre a valoración polo Goberno galego da entrega da obra de remodelación integral do complexo
deportivo Os Remedios, en Ourense
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7787 (11/POC-001274)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a situación en que se atopa a construción do novo CEIP en Arteixo, así como as medidas que
vai adoptar a Consellería de Educación ante a saturación do IES Manuel Murguía e o novo inicio do
curso escolar en Arteixo coa presenza da covid-19
Comisión 4ª, Educación e Cultura 

- 7788 (11/POC-001275)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Rodríguez Dacosta, María del Carmen
Sobre as explicacións do Goberno galego ante as actuacións xudiciais que se están a levar a cabo
no Centro Tecnolóxico da Carne
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 7789 (11/POC-001276)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Rodríguez Dacosta, María del Carmen
Sobre as actuacións do Goberno galego en relación coa aplicación dos fondos derivados do PDR
con orzamento da Xunta de Galicia e as iniciativas tendentes a garantir o cumprimento da lei da
cadea no sector da carne
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 7790 (11/POC-001277)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre os motivos do atraso actual na xestión dunha solicitude de dependencia e as medidas pre-
vistas para axilizar a xestión das ditas solicitudes
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego 

- 7791 (11/POC-001278)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Gallego Sanromán, María Leticia
Sobre a valoración polo Goberno galego do relanzamento do sector eólico
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7792 (11/POC-001279)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
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Sobre as actuacións do Goberno galego en relación coa situación na planta Alu Ibérica na Coruña
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7793 (11/POC-001280)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Gallego Sanromán, María Leticia
Sobre os proxectos tractores e os plans transversais cos que o Goberno galego pretende optar ao
fondo europeo de recuperación tras a covid-19
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7794 (11/POC-001281)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a ampliación dos sevizos asistenciais sanitarios no concello de Cedeira
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 7795 (11/POC-001282)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Rodríguez Dacosta, María del Carmen
Sobre o fomento do uso de productos do noso país nos comedores e servizos de catering depen-
dentes da Xunta de Galicia e de entidades privadas
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 7796 (11/POC-001283)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre as carencias na atención sanitaria no concello de Cedeira e a restauración por completo do
servizo de pediatría
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 7797 (11/POC-001284)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e 2 máis
Sobre a existencia de empresas pendentes de repoñer as ilegalidades das súas propiedades e as
medidas levadas a cabo por Patrimonio en materia sancionadora polo expediente aberto contra
Casal de Armán, S.L.
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 7798 (11/POC-001285)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o número de máquinas de apostas, casas de apostas e salas de xogo que hai en Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7800 (11/POC-001286)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
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Sobre as iniciativas e medidas que levou a cabo o Goberno galego en relación coa convocatoria da
Comisión Mixta de Transferencias co obxecto de acordar co Goberno do Estado a transferencia a
Galicia das competencias pendentes
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7802 (11/POC-001287)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a captura da sardiña coa arte do xeito
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7803 (11/POC-001288)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre as principais novidades que se incorporaron no proceso de actualización do Plan territorial
por contaminación mariña accidental de Galicia
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7804 (11/POC-001289)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o apoio da Xunta de Galicia ao sector do xogo
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7806 (11/POC-001290)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre as obras de mellora nos portos das tres provincias costeiras
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7807 (11/POC-001291)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre os obxectivos, as liñas de actuación e a cifra total que se vai mobilizar do Plan Avantemar
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7808 (11/POC-001292)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o importe total, o importe máximo para cada mariscador e o obxectivo das axudas extraor-
dinarias de compensación aos mariscadores a pé dentro do Plan Avantemar
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7809 (11/POC-001293)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
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Sobre o importe total e o obxectivo das axudas extraordinarias de compensación ás redeiras dentro
do Plan Avantemar
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7810 (11/POC-001294)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o importe total e o obxectivo das axudas extraordinarias de transformación dentro do Plan
Avantemar
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7811 (11/POC-001295)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre o orzamento para levar a cabo os traballos técnicos para a dragaxe dentro das infraestruturas
portuarias de Galicia, os portos beneficiados, os prazos e o balance dos traballos de dragaxe efec-
tuados
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7812 (11/POC-001296)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre as axudas para a protección e recuperación da biodiversidade e dos ecosistemas mariños
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7813 (11/POC-001297)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a valoración que fai a Consellería do Mar sobre os totais admisibles de captura e as cotas de
pesca para o ano 2021
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7814 (11/POC-001298)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a evolución do proxecto Primare para a modernización e transformación dixital do sector do
mar, por iniciativa de Lonxas Galegas 4.0, e os caixeiros Ticpesc
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7815 (11/POC-001299)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Egerique Mosquera, Teresa e 6 máis
Sobre a Orde de axudas para a convocatoria 2020 para investimentos que fomenten a pesca sos-
tible destinada a propietarios de buques pesqueiros cofinanciadas polo Fondo Europeo Marítimo
e de Pesca
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo
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- 7816 (11/POC-001300)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis
Sobre os investimentos executados pola Xunta no porto de Burela e as previsións da Consellería do
Mar en relación con futuras obras para impulsar polo ente público Portos de Galicia neste municipio
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7817 (11/POC-001301)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis
Sobre os investimentos executados pola Xunta no porto de Celeiro e noutras dársenas de Viveiro
e as previsións da Conselleria do Mar en relación con futuras obras para impulsar polo ente público
Portos de Galicia
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7818 (11/POC-001302)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Balseiro Orol, José Manuel e 6 máis
Sobre a previsión da Xunta de Galicia de estudar unha fórmula para facer compatible coa actividade
propia das dársenas portuarias galegas a autorización da pesca deportiva en condicións de segu-
ridade, normalidade e sustentabilidade
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7819 (11/POC-001303)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre os investimentos executados pola Xunta no porto de Ribadeo e as previsións da Consellería
do Mar en relación con futuras obras para impulsar polo ente público Portos de Galicia
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7822 (11/POC-001304)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre os plans de investimentos conxuntos da eurorrexión Galicia-Norte de Portugal dos períodos
2014-2020 e 2021-2027
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7845 (11/POC-001309)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a creación dunha delegación permanente de Galicia en Lisboa e a solicitude de admisión de
Galicia como membro da Comunidade de Países de Lingua Portuguesa
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7863 (11/POC-001310)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 2 máis
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Sobre a repartición do fondo Covid da Unión Europea para a reactivación -Next Generation-
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 7867 (11/POC-001311)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Gallego Sanromán, María Leticia
Sobre se o Goberno galego considera que co relanzamento do sector eólico deberá introducir me-
canismos que fagan posible a capacidade de planificación e desenvolvemento eólico con figuras
que existiron na normativa e o estudo doutras novas, aproveitando a experiencia doutros países
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7868 (11/POC-001312)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Tabarés Pérez-Piñeiro, Iago e 2 máis
Sobre os convenios entre a Xunta e os colexios da avogacía de Ourense, Lugo, A Coruña e Ferrol
para a prestación do servizo de mediación familiar intraxudicial no ano 2020 e as transferencias
realizadas en cumprimento destes convenios
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7872 (11/POC-001313)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 12 máis
Sobre os apoios e axudas da Xunta de Galicia ao sector comercial da Mariña lucense e na provincia
de Lugo nos últimos dous anos e os actuais para a reactivación comercial
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7873 (11/POC-001314)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Nóvoa Iglesias, Marta e 6 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego das axudas do Instituto Enerxético de Galicia para im-
pulsar o aforro e a eficiencia enerxética e as enerxías renovables nas empresas, polos particulares
e na Administración
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7874 (11/POC-001315)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Tellado Filgueira, Miguel Ángel e 6 máis
Sobre a avaliación que fai o Goberno galego da situación actual na que se atopa o sector galego da
automoción
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7875 (11/POC-001316)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Seco García, Martín e Gallego Sanromán, María Leticia
Sobre o marco regulador do sector eólico en relación co procedemento expropiatorio e a negocia-
ción entre propietarios e promotores
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo
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- 7876 (11/POC-001317)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Ortega Otero, Marina e 2 máis
Sobre as medidas que adoptou e ten previsto adoptar o Goberno galego para a reactivación eco-
nómica da Mariña lucense
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7877 (11/POC-001318)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre as medidas que adoptou e ten previsto adoptar o Goberno galego para a reactivación eco-
nómica da Mariña lucense
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7878 (11/POC-001319)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as peaxes da autoestrada AP-9
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7880 (11/POC-001320)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a aprobación dun plan de dixitalización para o rural da provincia de Lugo, tendo en conta as
entidades locais (Deputación Provincial de Lugo e concellos da provincia), e, de ser o caso, o prazo
previsto
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7881 (11/POC-001321)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre os prazos para a construción da nova depuradora de augas residuais de Burela e os fondos
europeos previstos
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7882 (11/POC-001322)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Álvarez Martínez, Luis Manuel
Sobre o estado da estrada LU-741, no tramo que discorre polo concello da Pontenova, que une A
Pontenova coa Fonsagrada
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7883 (11/POC-001323)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a necesidade dun patio exterior ao aire libre na residencia de maiores de Burela
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 7885 (11/POC-001324)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a oficialización do Camiño do Mar como ruta xacobea e a súa inclusión nas accións de pro-
moción turística e reactivación económica ligadas á celebración do Ano Xacobeo 2021
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 7887 (11/POC-001325)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre a oficialización do Camiño do Mar como ruta xacobea e a súa inclusión nas accións de pro-
moción turística e reactivación económica ligadas á celebración do Ano Xacobeo 2021
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 7890 (11/POC-001326)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre a situación do polbo en Galicia, as medidas que adoptará o Goberno galego para a súa recu-
peración e o plan de xestión posto en marcha pola Consellería do Mar
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7891 (11/POC-001327)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre as recomendacións de medidas máis restritivas da mobilidade e de reunión nas datas das
festas de Nadal e os criterios que fundamentaron as decisións finais que tomou o Goberno galego
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 7893 (11/POC-001328)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre os plans da Xunta de Galicia para a protección da costa galega nos vindeiros anos
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 

- 7894 (11/POC-001329)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre as prazas vacantes de gardapeiraos nos portos da Mariña lucense de competencia autonó-
mica e a restitución do servizo con todos os profesionais
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo 

- 7895 (11/POC-001330)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis
Sobre a concesión e a denegación de obradoiros duais de emprego a concellos ou agrupacións de
concellos da provincia de Lugo no ano 2020
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 7896 (11/POC-001331)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 2 máis
Sobre cando vai comezar a Xunta de Galicia as obras precisas para habilitar un espazo propio e
digno como sala de agarda para as vítimas de violencia de xénero que comparecen no Xulgado de
Violencia sobre a Muller de Viveiro
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7897 (11/POC-001332)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e Torrado Quintela, Julio
Sobre se a Xunta de Galicia vai establecer e aprobar un protocolo de actuación específico para os
supostos nos que se dean casos positivos de covid-19 entre a tripulación dos barcos que chegan
aos nosos peiraos no que se definan claramente as competencias e funcións
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 7900 (11/POC-001333)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Otero Rodríguez, Patricia e 3 máis
Sobre os contaxios por SARS-CoV-2 na residencia de maiores Asilo de Vilalba
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 7903 (11/POC-001334)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Torrado Quintela, Julio e Ortega Otero, Marina
Sobre a contratación de capeláns no Sistema público de saúde de Galicia e as súas condicións la-
borais e salariais
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 7905 (11/POC-001335)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre o número de galegos e galegas emigrantes retornados a Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7906 (11/POC-001336)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre a iniciativa do portal Retorna e outros mecanismos complementarios para informar e ase-
sorar os galegos  e galegas emigrantes retornados
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7907 (11/POC-001337)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
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Sobre as liñas de actuación, o desenvolvemento e o cumprimento dos obxectivos da Estratexia Emi-
gración
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7908 (11/POC-001338)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre a situación das entidades galegas do exterior por mor da covid-19 e as medidas que adoptou
a Administración galega para atendelas neste difícil momento
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7909 (11/POC-001339)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre o desenvolvemento das medidas adoptadas en materia de axudas extraordinarias aos emi-
grantes retornados para facer fronte aos gastos extraordinarios derivados da súa volta á Galicia e
as accións para adaptalas ás dificultades deste ano de pandemia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7910 (11/POC-001340)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 7 máis
Sobre os obxectivos, a evolución e os resultados das axudas ao retorno emprendedor
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 7937 (11/POC-001341)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre a repartición de material con simboloxía do partido político Galicia Sempre para a prevención
da covid-19 no Colexio de Educación Infantil e Primaria San Xoán de Becerreá por parte do profe-
sorado, a valoración destes feitos e as medidas que se prevén adoptar con respecto ás persoas res-
ponsables
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 7941 (11/POC-001342)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Ríos Santomé, Paulo e 2 máis
Sobre a subida de prezos e a eliminación de descontos no transporte público derivados do novo
Plan de transportes
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7944 (11/POC-001343)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Pérez López, Daniel
Sobre o proxecto de repotenciación do parque eólico do promontorio do Roncudo, en Corme
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 7945 (11/POC-001344)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a mellora da estrada autonómica PO-546 entre Pontevedra e Marín
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7946 (11/POC-001345)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a redución da superficie de plantacións de eucalipto en determinados espazos e tipos de solo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7949 (11/POC-001346)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a tramitación dos novos contratos do transporte público por estrada, as denuncias sobre
irregularidades, a participación de empresas consultoras e os contratos coa empresa iPlan dende
2016 a 2020
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7954 (11/POC-001347)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre os parques eólicos construidos nos ámbitos de ampliación da Rede Natura iniciada en 2012
e os proxectos eólicos previstos ou en tramitación
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7956 (11/POC-001348)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a exclusión de Galicia da rede básica do corredor atlántico de mercadorías
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7958 (11/POC-001349)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e Carreira Pazos, Iria
Sobre a situación dos dereitos mineiros para Sn, W, Ni, Co, Cu, Au, Ag, Pt, Nb, Ta e Li nos concellos
da provincia da Coruña
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7959 (11/POC-001350)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o estado de tramitación do expediente do proxecto ‘Explotación da concesión derivada do
permiso de investigación Alberta I, 1ª fracción, nº 4966.1, no termo municipal de Beariz (Ourense)’
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 7963 (11/POC-001351)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Pérez Fernández, Rosana e 2 máis
Sobre o gromo de covid-19 producido recentemente na residencia de maiores DomusVi de Ribeira
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 7967 (11/POC-001352)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a necesidade de aplicar descontos nas tarifas das autovías de titularidade autonómica AG-
55 e AG-57
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7969 (11/POC-001353)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre a rexeneración ambiental, mellora do saneamento e depuración da foz do Miñor, nos con-
cellos de Baiona, Gondomar e Nigrán
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7972 (11/POC-001354)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia desde o ano 2009 para mellorar a situación ambiental do
río Eume e as previsións para o futuro
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7974 (11/POC-001355)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as medidas adoptadas para mellorar a seguridade na caza
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7978 (11/POC-001356)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre o proxecto de modernización da conexión ferroviaria entre Vigo e O Porto
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7980 (11/POC-001357)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 3 máis
Sobre as medidas de emerxencia declaradas pola Xunta de Galicia pola contaminación do río Eume
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 7982 (11/POC-001358)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 4 máis
Sobre a liña de ferrocarril Ferrol-Ribadeo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7985 (11/POC-001359)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as verteduras nucleares na foxa atlántica e a previsión da Unión Europea de verificación, no
primeiro semestre de 2021, do seguimento da radioactividade do medio mariño en augas galegas
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7987 (11/POC-001360)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o control de especies exóticas invasoras e os resultados do Plan estratéxico de xestión de
especies exóticas invasoras
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7988 (11/POC-001361)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a necesidade de elaborar unha Estratexia galega de cambio climático e enerxía 2050, á luz
da Lei europea do clima
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7990 (11/POC-001362)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as previsións do Goberno galego en relación coa xestión dos parques naturais
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7992 (11/POC-001363)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre as actuacións previstas no Plan hidrolóxico Galicia costa 2015-2021 pendentes de executar
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7994 (11/POC-001364)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a mellora da seguridade viaria na estrada PO-308 na zona da Barca e Andurique, en Poio
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 7996 (11/POC-001365)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a ampliación da Rede Natura
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 7998 (11/POC-001366)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o depósito dos lodos procedentes da dragaxe do río Lérez
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8000 (11/POC-001367)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a reactivación dos procedementos de avaliación ambiental dos proxectos industriais durante
o estado de alarma
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8002 (11/POC-001368)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o proxecto mineiro denominado Alberta I
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8004 (11/POC-001369)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre o tratamento dos residuos urbanos e o fomento da compostaxe doméstica e comunitaria
dos biorresiduos
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 8006 (11/POC-001370)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 2 máis
Sobre a Axenda urbana galega
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

Santiago de Compostela, 20 de xaneiro de 2021
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 1ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Co Decreto de Acción Exterior aprobado en 2015 a Xunta de Galiza optou 

por unha política exterior dependente, subordinada e pouco ambiciosa. O 1 de 

febreiro de 2018 o Consello da Xunta aprobou a Estratexia de Acción Exterior de 

Galicia, que concreta o marco creado polo Decreto nun documento xeralista, sen 

prioridades claras, sen liñas estratéxicas e sen medidas orzamentarias. 

Na actualidade, a Xunta de Galiza carece dunha auténtica política de acción 

exterior. Non hai coordinación efectiva ao máis alto nivel, como o demostra o feito 

de que as competencias na materia teñan o rango de Dirección Xeral. De aí que en 

lugar dunha acción coordinada e conxunta teñamos unha suma de accións 

desconectadas e illadas de cada departamento. O Consello de Acción Exterior, 

creado polo Decreto 368/2009, é un organismo pouco operativo, que nin sequera se 

reúne coa periodicidade prevista. Tampouco existe desde a Xunta interese en 

coordinar e impulsar a acción exterior das cidades e en cooperar coas universidades 

na súa proxección internacional. 
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Por outra parte, cando se cumpriron 5 anos da entrada en vigor da Lei de 

aproveitamento da lingua portuguesa e vínculos coa lusofonía, non existe un balance 

nin unha folla de rota a este respecto, e moitas das expectativas creadas pola Lei Paz 

Andrade ficaron nunha declaración de boas intencións. Mentres en Galiza esta 

materia segue a ser unha asignatura pendente, outras comunidades como 

Extremadura están a facer os deberes e levan moita vantaxe ao respecto. 

O pasado 18 de xullo o Consello da Xunta deu inicio á tramitación do 

anteproxecto de Lei de Acción Exterior e Cooperación, que deberá fixar os 

obxectivos, as prioridades e as liñas de actuación neste ámbito. A elaboración dunha 

norma destas características debería ser obxecto dun amplo proceso de interlocución 

social e institucional, coa participación de persoas expertas, universidades, centros 

de estudo e análise, concellos, organizacións non gubernamentais de cooperación, e 

de todos os sectores sociais, económicos e culturais que teñen intereses e presenza 

no exterior. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª: 

1. Que balance fai o goberno galego da aplicación da chamada Lei Paz 

Andrade? 

2. Que prioridades ten a Xunta de Galiza en relación coa Lusofonía? 

3. Considera de interese a creación do Observatorio Galego da 

Lusofonía? 
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4. Que xestións fixo a Xunta de Galiza a respecto da Casa da Lusofonía? 

5. Que valoración fai o goberno galego do primeiro ano e medio da 

Estratexia Galega de Acción Exterior? 

6. Ten previsto a Xunta de Galiza convocar e reactivar o Consello 

Galego de Acción Exterior? 

7. Que previsións ten a Xunta de Galiza a respecto do impulso da 

formación en materia de cooperación e acción exterior? 

8. Considera de interese colaborar coas cidades para a elaboración e 

desenvolvemento das Bases de Acción Exterior das cidades? 

9. Considera o goberno galego necesario abrir un proceso participativo, 

en coordinación con todos os sectores sociais, económicos e culturais e con todos os 

axentes institucionais, para a que a Lei de acción exterior e cooperación teña 

carácter integrado e sexa froito do maior diálogo e consenso posíbel? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Iria Carreira Pazos  

Luis Bará Torres 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 13:10:39 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/01/2021 13:10:42 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 13:10:50 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, deputados do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 1ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Resulta habitual ver na prensa referencias a reunións de conselleiros e 

conselleiras con alcaldías do PP no que anuncian a sinatura de convenios ou a concesión 

de axudas da Xunta para a realización de investimentos en materia de infraestruturas, 

equipamentos, medio ambiente, servizos, etc. Periodicamente tamén se dan a coñecer os 

convenios asinados polas consellarías e os concellos, a través dos cales se fai a 

asignación de fondos públicos sen ningún criterio obxectivo de reparto. 

Por outra parte, o goberno galego utiliza habitualmente o procedemento de 

convocatoria de subvencións a entidades locais en concorrencia non competitiva, o que 

non garante un trato xusto para os concellos. 

Nos últimos anos, a FEGAMP elaborou diversos documentos sobre o 

financiamento local, a transferencia de recursos da Xunta aos concellos, as 

convocatorias de subvencións ou a necesidade de aprobar unha lei de facendas locais, 

sen que ningunha destas propostas fose atendida pola Xunta de Galiza. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
ZF

B
zT

6E
J5

0
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

27934

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROZFBzT6EJ50
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Detrás deste modus operandi do goberno galego hai unha intención clara: 

manter a utilización partidista da Xunta para favorecer a concellos do PP na distribución 

dos fondos públicos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

1ª: 

Ten previsto o goberno galego negociar coa FEGAMP un novo sistema de 

reparto de transferencias non finalistas aos concellos? 

Considera necesario a Xunta de Galiza aprobar un Plan Único que aglutine os 

recursos do Plan de Cooperación Local e doutros programas de cooperación 

autonómicos? 

Comparte o goberno galego a idea de que as convocatorias de subvencións 

sexan un procedemento excepcional e que se fagan sempre por concorrencia 

competitiva? 

Ten previsto a Xunta de Galiza acabar coa distribución discrecional e partidista 

dos fondos públicos? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Luis Bará Torres 
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Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 13:13:19 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 13:13:22 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 1ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. O 15 de maio de 2017 tivo lugar en Braga a xuntanza do plenario da 

Comunidade de Traballo Galiza Norte de Portugal, no que o presidente da Xunta de 

Galiza asumiu a presidencia rotatoria do organismo por un período de tres anos. Nesta 

xuntanza, o presidente da Xunta de Galiza anunciou que os gobernos español e 

portugués xa contaban cunha lista de demandas conxuntas galego portuguesas en 

distintos eidos. Por outra parte, fixo referencia aos principais obxectivos da 

Comunidade de Traballo para o período 2017-2019: artellamento da Eurorrexión a 

través da mellora das infraestruturas, potenciar a innovación e o crecemento económico, 

e a dinamización demográfica. 

No tocante ás infraestruturas citou o corredor atlántico da Rede Transeuropea de 

Transportes, un tren competitivo que conecte Vigo e Porto no contorno dunha hora. No 

ámbito da innovación e o crecemento sustentábel citou a potenciación do comercio de 

proximidade e promover os vínculos entre as prazas de abastos; fomentar o intercambio 

de coñecemento entre as empresas e os centros tecnolóxicos e de investigación; unir 

forzas nunha Plataforma Loxística Operativa conxunta; e afondar nos intercambios 

científicos e educativos. E en relación co terceiro obxectivo fixo referencia á 
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reclamación ante a UE de que demografía sexa unha prioridade política que se reflicta 

nas políticas de cohesión. 

2. A Comunidade de Traballo está formada por 9 comisións: 

• Catro Comisións Sectoriais (Desenvolvemento Sostible e Planeamento, 

Desenvolvemento Económico e Turismo, Innovación e Eficiencia Enerxética e 

Cidadanía); 

• Catro Comunidades Territoriais de Cooperación (CTC do Val do Miño, CTC 

do Val do Limia, CTC do Val do Támega e CTC do Val do Cávado) que agrupan 

institucións de ambos os dous lados da fronteira: Cámaras Municipais portuguesas, 

Concellos e Deputacións Provinciais de Galicia;? 

• Unha Comisión específica, constituída polo Eixe Atlántico do Noroeste 

Peninsular, que se ocupa da política urbana das cidades que forman parte deste. 

3. Nos vindeiros días vaise celebrar na cidade portuguesa de Guarda unha nova 

cimeira hispano lusa, que pode ser un bo marco para trasladar unha posición común da 

Eurorrexión e os proxectos de futuro compartidos. 

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 1ª: 

1. Cal é o balance global da Presidencia da Comunidade de Traballo Galiza 

Norte Portugal no período 2017-2020? 

2. Cales foron os logros máis importantes desta Presidencia? 
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3. Cantas reunións da Comunidade de Traballo houbo neste período? 

4. Cal é o balance destes tres anos do traballo das Comisións? 

5. Que propostas trasladou a Comunidade de Traballo aos Estados español e 

portugués con vistas á cimeira hispano lusa que se vai celebrar na cidade de Guarda? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres  

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Iria Carreira Pazos  

Deputados e Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 13:20:42 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 13:20:45 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/01/2021 13:20:51 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 1ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

No marco da cooperación transfronteiriza entre Galiza e Norte de Portugal 

aprobouse o Plan de Investimentos conxuntos 2014-2020. Tendo en conta que estamos 

ao final do período temporal do PIC, sería desexábel que o Parlamento galego fose 

informado sobre o grao de cumprimento dos obxectivos, dos eixos e das prioridades 

estratéxicas. 

Por outra parte, nestes momentos e tendo en conta o próximo período 

orzamentario da UE para os anos 2021-2027, é necesario coñecer e acordar as grandes 

liñas de investimento para este período, que sobarda a duración dunha lexislatura e 

compromete futuros gobernos máis alá de 2024. 

A comezos de 2019 comezou o proceso de redacción do Plan de Investimentos 

Conxuntos para 2021-2027, que debe ser reorientado tendo en conta a grave crise 

sanitaria, económica e social provocada pola pandemia da COVID 19. 

Un Plan destas características debe contar coa máis ampla participación dos 

axentes sociais, económicos e políticos. E debe ser trasladado ao Parlamento para 

información, debate e aprobación. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
A

O
nZ

D
7Z

M
U

8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

27940

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROAOnZD7ZMU8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

Por todo o exposto anteriormente formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 1ª: 

1. Cal é o balance de resultados do Plan de Investimentos Conxuntos para o 

período 2014-2020? 

2. Leváronse a cabo todas as liñas de actuación e medidas previstas? 

3. Que ámbitos tiveron maior e menor nivel de cumprimento? 

4. Que previsións ten a Xunta de Galiza en relación coa elaboración do Plan de 

Investimentos Conxuntos 2021-2027? 

5. Prevé o goberno galego informar ao parlamento do proceso de elaboración do 

PIC 2021-2027? 

6. Ten previsto o goberno galego que o PIC sexa estudado e aprobado polo 

parlamento? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres  

Iago Tabaŕes Pérez-Piñeiro 

Iria Carreira Pazos  

Deputados e Deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/01/2021 13:22:19 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 13:22:23 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 13:22:32 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Leticia Gallego Sanromán, Martín Seco García, Luís Manuel Álvarez 

Martínez e Patricia Otero Rodríguez, deputadas e deputados pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 6.ª, Industria, Enerxía, 

Comercio e Turismo. 

 

A finalización da última etapa na liña de alta velocidade a Galicia abrirá novas 

expectativas, non só para as cidades, senón tamén para o vasto territorio rural do 

interior  de Galicia que atravesa as súas vías. O beneficio indirecto dependerá da 

rede que circule en paralelo á vía dobre, baixo terra: a rede de fibra óptica de 

altísima capacidade instalada en tódalas liñas de alta velocidade que é esencial 

para o funcionamento das instalacións de seguridade e sinalización. 

 

O Administrador de Infraestruturas Ferroviarias (Adif) ultima un plan para que os 

operadores poidan conectarse a esta rede e proporcionar un servizo de Internet de 

máxima velocidade ás zonas rurais que non a teñen. Aínda que nas zonas urbanas 

á rede está subterránea, pode levarse ás zonas rurais optando pola colocación 

aérea, aproveitando os postes existentes, como xa se está a facer en diferentes 

zonas. 

 

Adif pode ofrecer o gran excedente da súa rede de fibra óptica (máis de 16.000 

quilómetros) aos diferentes operadores de telecomunicacións.  Agora prepárase  

un plan para aproveitar o enorme potencial desta rede que xa se está despregado, 

fomentando o acceso para que outros ocúpense das ramificacións nos últimos 

quilómetros. A estratexia transversal que tódolos departamentos estatais levan a 

cabo contra o problema demográfico e o abandono do rural deu un impulso 

definitivo a esta estratexia. 

 

Calquera operador interesado pode aproveitar estas infraestruturas de 

telecomunicacións para a extensión da tecnoloxía 5G. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista creemos que esta iniciativa do Goberno 

de España pode ser unha boa contribución para fixar poboación en certos lugares 

da xeografía galega e levar a tecnoloxía 5G ao rural da nosa Comunidade 

Autónoma. 
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Por todo o exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan a seguinte 

pregunta para o seu debate en Comisión: 

 

Vai a Xunta de Galicia a colaborar con Adif para levar e mellorar a conexión 5G 

no rural da nosa Comunidade Autónoma? 

 

  Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro do 2021 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 13/01/2021 13:20:49 

 
Martín Seco García  na data 13/01/2021 13:20:54 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 13/01/2021 13:21:03 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 13/01/2021 13:21:13 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Carmen Rodríguez Dacosta, Marina Ortega Otero, Juan Carlos Francisco 

Rivera, Julio Torrado Quintela, Paloma Castro Rey e Pablo Arangüena 

Fernández, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

O Complexo Deportivo Os Remedios, inaugurado en 1969, é una instalación 

municipal referente para a vida deportiva, social e cultural da cidade de Ourense. 

Conta cun  un amplo volume de utilización, cun rexistro de máis de 40.000 

accesos mensuais dotado de múltiples servicios deportivos, dous piscinas, un spa 

(piscina exterior), dous pavillóns polideportivos cubertos, un campo de fútbol, un 

módulo de atletismo, un ximnasio, unha sala de musculación e pistas exteriores. 

As obras de remodelación do pavillón polideportivo Os Remedios, froito do  

convenio de colaboración entre a Secretaría Xeral para o Deporte e o  Concello 

de Ourense financiadas integramente polo Goberno galego, foron adxudicadas 

cun presuposto de 1.900.449,86 de euros distribuído en dúas 

anualidades, 480.738,17 euros en 2019  e  1.419.711,69 euros en 2020. 

 

O proxecto a acometer sería unha remodelación profunda, estética e funcional 

que actuaría sobre diversos aspectos do  complexo deportivo dende a entrada 

principal ata a pista polideportiva. 

Anunciando a Xunta de Galicia que se levaría a cabo a  renovación da fachada 

principal e a fachada cara a Ponte Romano  quedando o conxunto cun aspecto 

renovado e moderno. A  modernización da entrada principal e todas as 

comunicacións o tempo que se garanta a  accesibilidade de discapacitados a toda 

a instalación, o arranxo de  toda a planta de soto con accesibilidade mediante un 

novo ascensor, a modernización de case 400 metros cadrados; de vestiarios e 

aseos; a  construción dunha nova planta de 550 metros cadrados,  nunha zona de 

ximnasio onde se situaría unha  sala nova en planta baixa de  usos múltiples e,  en 

planta primeira, unha sala de musculación e outra de actividades dirixidas, todo 

accesible mediante un ascensor; cambio do recubrimento de chans e paredes na 

piscina de 50 metros Rosario Dueñas e a reordenación dos espazos da piscina de 

25 metros Pedro Escudero; así como o aproveitamento das augas termais para o 

atemperamento da climatización e para auga quente sanitaria. 
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Ditas obras de remodelación integral do Complexo Deportivo Os Remedios 

Pavillón dos Remedios foron iniciadas a finais do 2019 e provocaron un peche do 

recinto de practicamente un ano pola execución das mesmas. 

Dende o Concello de Ourense confirman a recepción da obra por parte da Xunta 

de Galicia observándose numerosas deficiencias con respecto ao proxecto 

presentado no seu día, sen que dende o propio consistorio se esixira a solución 

das eivas ata a data, como así recoñeceu o propio alcalde no último Consello 

municipal. 

Ausencia de limpeza das pintadas da fachada principal e tamén da do anexo, 

cubrición de pedra sen rematar da zona da fachada lateral que da para a rúa Pardo 

de Cela, rebaixes de accesibilidade a medias ou ausencia do letreiro no frontal 

principal previsto no proxecto orixinal coa nomenclatura de “Os Remedios”. 

A maior abundancia existen denuncias sindicais requirindo ao Consello 

municipal, de que non se proceda a abrir ao público a piscina de 25 metros do 

Pavillón dos Remedios polo mal estado da instalación, que supón un grave risco 

para persoas traballadoras e usuarias do complexo. 

Mentres o alcalde de Ourense, Gonzalo Pérez Jácome, presume da reapertura do 

renovado Pavillón dos Remedios con novos vestiarios, nova fachada, novas salas 

multiusos, nova sala de halterofilia, nova sala de loita, nova entrada do hall, novo 

corredor, nova sala de musculación e máquinas fitness BH. Ó mesmo tempo que é 

incapaz de reclamar á Xunta de Galicia que se subsane as deficiencias evidentes 

nas obras executadas. 

En relación ao exposto, as deputadas e os deputados que asinan formulan a 

seguinte pregunta para o seu debate en Comisión: 

Que valoración fai o Goberno galego da entrega da obra de remodelación integral 

do Complexo Deportivo Os Remedios, froito do convenio de colaboración da 

Xunta de Galicia co Concello de Ourense e financiado polo Goberno galego,   

con claras deficiencias, e que poden provocar danos aso persoas traballadoras e 

usuarias do recinto? 

  Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro do 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 13/01/2021 13:24:56 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/01/2021 13:25:05 

 
Juan Carlos Francisco Rivera  na data 13/01/2021 13:25:13 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/01/2021 13:25:24 

 
Paloma Castro Rey  na data 13/01/2021 13:25:31 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 13/01/2021 13:25:44 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García, Noa Díaz Varela e Luís Álvarez Martínez, deputados e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

A Consellería de Educación e o Concello de Arteixo, publicaron nos medios de 

comunicación en novembro do ano 2017 un suposto acordo para executar a 

construción dun novo colexio de infantil e  primaria no dito concello de 450 

prazas, o Concello de Arteixo facilitaría o terreo e a Xunta de Galicia 

encargaríase da construción. 

 

Na dita información falábase que o Concello de Arteixo entregaría no ano 2019 

os terreos para a dita construción e desde entón non tivemos máis información a 

pesar de que o Grupo Municipal do PSdeG   a solicitase ao grupo de Goberno de 

Arteixo en varias ocasións. 

 

Arteixo é un dos concellos de Galicia con maior crecemento demográfico e 

debido a iso conta cun dos colexios máis saturados e con máis alumnos/as de 

toda Galicia, o CEIP Ponte dos Brozos,  as ratios das aulas son insoportables e 

tivéronse que acondicionar aulas en espazos que deberían de ter outra utilidade o 

que fai que a calidade que poden d desenvolver os seus docentes sexa menor da 

desexable. Desde o ano  2016 o PSdeG leva solicitándolle ao Concello de 

Arteixo e á Xunta de Galicia a construción de novas infraestruturas educativas, 

xa que o colapso nos CEIP do dito concello estaba comezando a chegar aos IES, 

que contaban cada vez con maior ratio de alumnos por mero avance demográfico  

do dito concello. 

 

Agora a situación empeora coa chegada da epidemia da Covid-19 e a necesidade 

de adaptalas aulas a un menor ratio de alumnos, sen que a Consellería de 

Educación e o Concello de Arteixo desen unha solución a unha problemática da 

que son coñecedores  hai máis de 5 anos. 

 

Por todo o exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Cal é a situación na que se atopa a construción do novo CEIP en Arteixo 

anunciado pola propia Consellería de Educación no ano 2017? 
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3ª) Cedeulles o Concello de Arteixo os terreos para a dita construción? 

 

4ª) Son coñecedores da saturación que ten o IES Manuel Murguía?, Cales son as 

solucións que  manexa a Consellería para esta saturación? 

 

5ª) Que vai facer a Consellería de Educación ante o novo inicio do curso escolar 

en Arteixo coa presenza da Covid-19 no noso territorio? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Seco García  na data 13/01/2021 11:54:34 

 
Noa Susana Díaz Varela  na data 13/01/2021 11:54:48 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 13/01/2021 11:55:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García e María Carmen Rodríguez Dacosta, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

O Centro Tecnolóxico da Carne, é unha fundación dependente da Consellería do 

Medio Rural, situada no polígono industrial de San Cibrao das Viñas de Ourense, 

cos obxectivos de dinamizar e mellorar a capacidade competitiva do sector 

agroalimentario de Galicia, fomentando a investigación e o desenvolvemento 

tecnolóxico do sector, a través dos seus servizos como poden ser as analíticas nos 

seus laboratorios, a asistencia técnica a empresas e produtores ou a formación. A 

dita fundación ten convenios de colaboración coas universidades, empresas, 

asociacións sectoriais, centros tecnolóxicos e entidades formativas. O Ceteca 

xestiona unha gran cantidade de fondos públicos e subvencións, polo tanto, o seu 

funcionamento debera  ser transparente e non ter ningún tipo de dúbida sobre a 

súa xestión. 

 

No ano 2017 produciuse un rexistro policial á dita fundación, dentro dunha 

operación xudicial que investigaría ao Ceteca por indicios de prevaricación, 

falsidade documental, delitos conta a facenda pública e malversación  de fondos. 

 

O 23 de setembro de 2020, coñecimos unha nova operación policial entorno ao 

Centro Tecnolóxico da Carne, nesta actuación procedeuse á detención, de máis de 

media ducia de persoas ligadas ao dito centro, os detidos foron levados a declarar 

ante a xustiza e posteriormente foron postos en liberdade. 

 

O dito organismo público ten na súa xerencia ao que, anteriormente, fora director 

xeral de Gandaría da Consellería do Medio Rural. Hoxe continúa nas súas 

funcións de xerente, a pesar das investigacións abertas no ano 2017 por posibles 

delitos relacionados con desvíos de fondos públicos para uns fins diferentes aos 

que estaban dirixidos. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Popular, presentaron na Comisión 7ª do 

Parlamento celebrada o do día 24 de setembro de 2002, unha proposición non de 

lei para lle pedir ao Goberno galego a creación dunha nova fundación 

"sustentada" na base da investigada xudicialmente, para integrar nunha estrutura 

única o desenvolvemento funcional dos centros de investigación públicos da  

Consellería do Medio Rural. 
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Por iso o deputado e a deputada que asinan preguntan: 

 

Que explicacións pode dar o Goberno galego, ante as actuacións xudiciais que se 

están a levar a cabo no Centro Tecnolóxico da Carne, despois das recentes 

detencións? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Seco García  na data 13/01/2021 11:56:30 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 13/01/2021 11:56:43 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García e Carmen Rodríguez Dacosta, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

A crise da covid-19 ameaza con afundir ao sector da carne en Galicia e ás máis 

de 10.500 explotacións profesionais existentes, ante a pasividade do Goberno 

galego. Preto de 20.000 empregos están en risco entre produtores, matadoiros, 

salas de despece e veterinarios, pero ademais do terrible efecto económico que 

causaría esta situación, a implantación de grande parte destas explotacións no 

territorio da montaña galega, tería un efecto devastador no ámbito social, 

medioambiental e territorial, nesa Galicia que debe ter as ditas explotacións como 

base esencial contra o abandono e a loita contra os incendios forestais. 

 

A crise da covid-19 causou unha caída importante do consumo de carne derivado 

dos peches no canal de restauración, da caída do turismo e dos cambios nos 

hábitos de consumo, e todo parece indicar que a dita crise estará presente durante 

todo o ano 2020, no mellor dos casos. 

 

En Galicia o sector da carne é vital para a nosa economía e foi esencial nos 

momentos máis duros da pandemia, garantindo o abastecemento de alimentos á 

cidadanía. Co peche dos mercados locais e feiras, todo o peso caeu nas grandes 

cadeas de alimentación, que causou un forte descenso nos prezos pagados aos 

produtores, mentres os consumidores observaban como aumentaba o gasto na súa 

cesta da compra.  

 

O prezo medio das liquidacións entre abril e xuño deste ano foi de 4,17 euros por 

Kg/canle en tenreira de calidade suprema e de 2,5 euros de Kg/Canle en tenreira 

normal, cun descenso de ao redor de 50 céntimos en ambos casos con respecto a 

2019. No caso da carne de desvelle a depreciación foi brutal, xa que nalgúns 

casos a caída do prezo foi do 50 %.  Os prezos de produción de carne de vacún 

sitúanse entre 5,05 e 5,37 euros/kg segundo os propios datos do Ministerio de 

Agricultura.  

 

A Xunta de Galicia debe velar polo cumprimento da Lei da cadea alimentaria en 

todos os sectores alimenticios e por suposto nos diferentes sectores da carne, 

vacún, porcino, avícola, cunícola, ovino, bovino e caprino, para garantir a 

supervivencia dos nosos gandeiros que están a cobrar por debaixo dos costes de 
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produción, tendo que gastar os seus aforros ou acudir a préstamos bancarios que 

en moitos casos non poden soportar. Cómpre a posta en marcha dun observatorio 

de prezos para poder estabilizar os mercados e a Administración autonómica 

debe velar polo cumprimento dos contratos e os prezos aprobados na mesa de 

negociación. 

 

Se querermos facer unha aposta polos produtos de calidade da nosa terra, o 

primeiro paso debe ser que a propia Administración autonómica introduza nos 

contratos dos servizos de comedor e catering, dependentes dos diferentes 

departamentos da Xunta de Galicia, a utilización de produtos do noso país. 

 

Por outra banda, a Xunta de Galicia debe aplicar mellores vías de negociación 

para que as grandes superficies comercialicen a excelente carne dos nosos 

produtores, non pode ser que grandes cadeas alimentarias adheridas ao canal de 

mercaproximidade como “Vou de Superfeirón” non teñan nin un só gramo de 

carne galega. 

 

A Xunta de Galicia debe axilizar o compromiso adquirido co sector gandeiro, 

para poñer en marcha un programa de axudas directas de ata 24 millóns de euros, 

que xa autorizou a UE e complementar as ditas axudas con fondos propios da 

Xunta de Galicia, xa que de non ser así, só se compensaría a unhas 3.400 

explotacións, lonxe as 10.400 que están a padecer a crise. A axuda con fondos da 

UE, débese facer por vaca nodriza, cunha maior contía para as primeiras 20 da 

explotación e cun límite máximo por explotación. 

 

Por outra banda, e debido a que aínda non está en funcionamento o novo período 

da PAC, o Goberno galego debe implementar nos orzamentos dos próximos anos, 

mecanismos para garantir que as máis de 4.200 explotacións, na súa maioría de 

produtores de carne, reciban as contías que recibían como axudas agroambientais 

da UE, unha media de 4.000 euros por explotación, que son imprescindibles para 

poder manter a súa actividade nos vindeiros dous anos. 

 

Cremos errada a posición da Xunta de Galicia de renunciar a ⅔ das posibles 

asignacións do PDR para compensar os problemas de competitividade que teñen 

que enfrontar explotacións que se vén afectadas por limitacións naturais 

derivadas da altitude, orografía e outras, unha decisión que supón un golpe 

nunhas explotacións que xa están a sufrir duramente a crise e que non poden 

repercutir os seus custos de produción cuns prezos estancados desde hai 30 anos, 

mentres se dedican eses fondos do PDR a rozas das “aldeas modelo” ou a medios 

aéreos para os incendios forestais.  
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A estratexia da Xunta de Galicia debe basearse na aposta por unha gandaría 

extensiva de calidade, por incentivar a investigación pública para aumentar a 

calidade do  noso produto e a súa alimentación, por modernizar as canles de 

envasado e despece dos produtos cara ao consumidor, utilizar os medios de 

negociación para garantir a presenza da nosa carne nas cadeas alimentarias do 

noso territorio e apostar pola expansión ao mercado exterior con produtos de alta 

calidade, baixo selos que garantan a certificación en todas as materias posibles, 

saúde, medioambiente, ...  

 

O sector do bovino e caprino deixou de ingresar máis de 700.000 euros pola dita 

crise, sen que as axudas do Estado cubran en boa parte esas perdas, o sector 

cunícula e avícola tamén deixou de ingresar contías importantes, como no caso 

do polo, no que os produtores cifran que deixarán de ingresar 3,5 millóns de 

euros. 

 

As explotacións de vacún, pero tamén de coello, avícola, ovino e cabrún 

necesitan da implicación da Administración autonómica ante a imposibilidade de 

colocar no mercado as reses en idade óptima para o consumo, ou a conxelación 

dos seus produtos ante a baixada da demanda, o que supón un aumento no coste 

de produción  e a baixada dos prezos aos que lles mercan os seus produtos.  

 

Por todo isto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

 

1ª) Ten previsto o Goberno galego complementar os fondos derivados do PDR 

con orzamento da Xunta de Galicia? 

 

2ª) Que iniciativas ten deseñado o Goberno galego para garantir o cumprimento 

da lei da cadea no sector da carne? 

 

3ª) Poñerá en marcha o Goberno galego un observatorio de prezos? 

 

4ª) Por que renuncia o Goberno galego a utilizar o 100 % dos fondos do PDR que 

pode asignar ás axudas a explotacións afectadas por limitacións naturais? 

 

5ª) Cales son as axudas que implementará o Goberno galego para os afectados 

polo peche de mercados e feiras durante a pandemia? 

 

6ª) Está na previsión do Goberno galego estudar a introdución dos produtos do 

país en comedores e servizos de catering dependentes da Xunta de Galicia? 
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7ª) Ten o Goberno galego a intención de levar a cabo proxectos de innovación no 

sector cárnico para a elaboración de produtos elaborados, novos sistemas de 

envasado e  mellora da comercialización no exterior? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Seco García  na data 13/01/2021 11:58:47 

 
María del Carmen Rodríguez Dacosta  na data 13/01/2021 11:59:01 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputados e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

Hai preto de 14 anos que o Goberno Socialista de José Luís Rodriguez Zapatero 

aprobou a Lei de promoción da autonomía persoal e atención ás persoas en 

situación de dependencia, comunmente chama Lei da dependencia, a dita lei foi 

aprobada con alto grado de acordo das forzas parlamentarias, coa participación 

das comunidades autónomas, entidades locais, axentes sociais e movemento 

asociativo. 

 

A dita lei, recoñece o dereito subxectivo das persoas que non se poden valer por 

si mesmas a ser atendidas polos poderes públicos, un dereito universal e con 

garantía pública, o que supuxo un avance importante de cara á consolidación do 

Estado social e democrático de dereito que proclama a Constitución. 

 

Para dar contido a este dereito establecíase a cooperación de todas as 

administracións implicadas e creábase o Sistema para a Autonomía e Atención á 

Dependencia.  

 

Lamentablemente nos anos de goberno do Partido Popular no Estado, así como 

nos últimos 11 anos na Xunta de Galicia, fixeron que esta lei sufrise recortes que 

a mudarían por completo.  

 

O procedemento de recoñecemento das situacións de dependencia e acceso ao 

catálogo de recursos do sistema en Galicia desenvólvese no Decreto 15/2010, do 

4 de febreiro e na Orde do 2 de xaneiro de 2012 e ten dúas fases diferenciadas. 

Nunha primeira fase valorase ao solicitante e recoñéceselle, se procede, o grao de 

dependencia correspondente. A segunda fase consiste en resolver o Programa 

individual de atención a través do que se lle garante á persoa dependente o acceso 

a un servizo de atención ou prestación económica segundo o catálogo de 

recursos. 

 

A lei establece que o procedemento para recoñecer o grao e nivel de dependencia 

resolverase no prazo máximo de tres meses desde a data de entrada da solicitude 

no rexistro, e o procedemento para determinar o Programa Individual de 

Atención resolverase no prazo máximo de tres meses desde a data da resolución 
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do grao e nivel de dependencia —en resumo: seis meses máximo para todo o 

proceso: 180 días—, a realidade é outra. Os expedientes tardaban a finais de 

2019 unha media de 342 días en ser tramitados en Galicia. 

 

Estes días recibimos a consulta dunha familia de Arteixo que leva esperando case 

9 meses para saber da súa solicitude, despois de rexistrala e ter toda a 

documentación esixida en regra, esta familia acudiu ao teléfono facilitado para as 

consultas “012”, onde lle dixeron que non tiñan o seu expediente na plataforma 

do SIGAD. 

 

Posteriormente acudiron preocupados aos servizos sociais do concello para saber 

que sucedía coa súa solicitude e confirmáronlle que a súa solicitude estaba 

rexistrada e enviada á Xunta de Galicia e que estes non introduciran aínda na 

plataforma a súa solicitude. 

 

Desde o Grupo Parlamentario Socialista coñecemos que existen solicitudes que 

teñen máis dun ano desde o seu rexistro que aínda non foron introducidas na 

plataforma, e polo tanto, levan máis de 365 días á espera de ser introducidas no 

sistema, xa non imos  falar da espera que terán que soportar unha vez entren na 

plataforma, resolvan o grao de dependencia e posteriormente determinen o 

programa individual de atención. 

 

Ademais atopámonos inmersos nun momento complicado nun contexto da 

pandemia motivada pola covid-19, que agravaba a situación moito máis se cabe. 

Persoas dependentes, das cales moitas continúan o confinamento nas súas casas, 

e outras moitas con graos III que xa o facían de xeito habitual debido ás 

circunstancias. No caso antes exposto, unha persoa con preto de 90 anos e con 

necesidades que non poden ter demora tanto pola idade da persoa solicitante, 

como pola posición da súa familia. 

  

Por todo iso é urxente que desde Galicia se aporten respostas e solucións a unha 

realidade silenciada, con recursos para atallar a situación coa maior celeridade 

posible.  

 

Por todo o exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª)  Canto é o retraso actual na xestión dunha solicitude de dependencia? 

 

2ª) Por que non se introduce na plataforma do SIGAD unha solicitude rexistrada 

desde hai un ano? 
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3ª) Cales van  ser as medidas para axilizar a xestión das ditas solicitudes? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 

   

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Seco García  na data 13/01/2021 12:00:05 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/01/2021 12:00:21 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/01/2021 12:00:31 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
dm

g0
05

n7
H

1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

27958

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROdmg005n7H1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6.ª. 

 

Galicia tivo un forte desenvolvemento eólico dende o ano 1997 ata o 2008 grazas 

a existencia de recurso eólico no noso territorio e a un marco regulador que 

favoreceu a implantación de centrais eólicas. 

 

Coa entrada no goberno do PP de Alberto Núñez Feijóo, chegou a falla de aposta 

polo sector, unido á inseguridade xurídica creada polo novo Goberno da Xunta de 

Galicia, todo isto sumado isto ás políticas de bloqueo ás enerxías renovables que 

levaron a cabo dende o Goberno do Estado baixo a Presidencia de Mariano 

Rajoy, chegou a paralización do crecemento do sector eólico ata o ano 2018. 

Dende o ano 2009 ata o 2018, ambos incluídos foron instalados 277 MW. Isto 

supuxo unha perda millonaria no investimento en Galicia e a creación de miles de 

postos de traballo. 

 

No ano 2019, volveu a Galicia o crecemento da potencia instalada en parques 

eólicos, con 415,24 MW e 18 parques novos, case o dobre do instalado nos 10 

anos anteriores e no 2020 chegarase a preto dos 4.000 MW no noso territorio. 

 

As previsións para o decenio 2020-2030 apuntan a que se construirán uns 4.500 

MW novos, o que suporá máis do dobre da potencia instalada actualmente. 

 

O éxito da instalación desa potencia eólica, foi resultado dun marco regulador 

moi determinado, sobre todo a declaración de utilidade pública para os proxectos 

e a afectación dos terreos, que foi determinante nos distintos procesos de 

expropiación,  este marco regulador tivo aspectos positivos, pois incrementou a 

capacidade instalada e axudou a loitar contra o cambio climático, pero non 

estableceu un marco suficiente para que os afectados, comunidades rurais, de 

montes e concellos recibiran os beneficios económicos desta afectación 

medioambiental e social e a capacidade para implantación e a inversión necesaria 

en  restauración do territorio afectado. 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

A regulación da Xunta  de Galicia contemplaba que os beneficios da eólica 

debían ser repartidos, a través de plans industriais ou dun plan de fomento da 

enerxía solar, pero moitos dos operadores carecían de plan industrial e outros non 

realizaron as achegas para ese fomento da enerxía solar. A Xunta de Galicia 

contemplou certos beneficios comunitarios, de maneira indirecta, pero finalmente 

non exerceu a súa función fiscalizadora ante os incumprimentos das empresas. 

 

Isto derivou en conflitos sociais e medioambientais, como figura no propio 

informe da Valedora do Pobo presentado fai poucas datas e as mobilizacións 

sociais que existen polos concellos afectados e polo que compre actuar.   

 

Nestes momentos no que o sector está a experimentar un relanzamento, para o 

Grupo Parlamentario Socialista é importante non repetir os erros cometidos no 

pasado e modificar o marco normativo para que veciñanza, comunidades e 

concellos reciban a compensación axeitada pola instalación dos parques no seu 

territorio. 
 

Polos motivos expostos, o deputado e a deputada que asinan formulan as 

seguintes preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

Considera o Goberno galego que co relanzamento do sector eólico, 

 

1ª)  É suficiente a repercusión económica que reciben as comunidades rurais pola   

afectación social e medioambiental do seu territorio? 

 

2ª) Debera establecer os tipos de gravame nos máximos permitidos para os 

impostos de xestión municipal vinculados coa actividade eólica e a utilización 

integra do Canon Eólico para actuar sobre as melloras na contorna dos parques? 

 

3ª) Debera modificar a normativa actual para establecer que o canon eólico sexa 

establecido pola potencia instalada do parque eólico? 

 

4ª) Debera introducir  protocolos  de intercambio de información cos actores 

locais para maximizar o impacto económico no territorio afectado? 

 
 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
A

TG
G

w
4n

R
r9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

27960

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROATGGw4nRr9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


 
 

 
Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 
Martín Seco García  na data 13/01/2021 13:24:38 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 13/01/2021 13:24:54 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García, Pablo Arangüena Fernández e Leticia Gallego Sanromán, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

6ª. 

 

A situación na planta de Alu Ibérica na Coruña volveuse insostible nas últimas 

datas, o 6 de outubro de 2020 a planta tivo que parar a súa produción por falta de 

subministro de fuel e nesta mesma semana, a falta de aluminio de reciclaxe e 

aluminio primario fixo que volvesen  ter que parar a produción na quenda de 

noite, esta situación foi denunciada polos representantes dos traballadores como 

unha mostra máis da falta de compromiso da empresa co acordo alcanzado para a 

venta de ALCOA ao novo investidor. 

 

O Comité de Empresa denuncia un continúo baleirado da planta da Coruña, que 

non garante un futuro produtivo e o mantemento dos postos de traballo e unha 

falta de respecto continua da dirección da empresa aos dereitos dos traballadores 

e á súa representación. 

 

As institucións, estatal e autonómicas estiveron presentes no proceso de venta 

das fábricas da Coruña e Avilés a un novo investidor e comprometéronse a 

supervisar o proceso, unha venta na que a Xunta de Galicia estivo de costas sen 

aportar e facer efectivas as súas competencias en política industrial, para 

deixarlle coma sempre a procura de solucións ao Goberno do Estado. O dito 

proceso de venta levouse a cabo cunhas garantías que agora están cuestionadas 

por parte dos traballadores e das informacións aparecidas nos medios de 

comunicación. 

 

Os traballadores están a esixir das administracións, central e galega, que se 

reúnan con eles e que actúen ante os incumprimentos da empresa. A realidade é 

que mentres o delegado do Goberno se reunía co Comité de Empresa e lles 

trasladaba as accións que está a realizar dende o Goberno, analizando as 

denuncias e informes da empresa propietaria para confirmar se existen 

incumprimentos do contrato de compraventa, por se é preciso tomar decisións 

por vía administrativa ou incluso a xudicial. O Goberno da Xunta de Galicia pola 

súa banda, non lle contesta aos representantes dos traballadores e incumpría o 

seus compromisos co Comité de Empresa, pero iso si, saía nos medios de 
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comunicación, poñéndolle deberes a outras administracións, sen facer 

absolutamente nada dende as súas competencias. 

 

Cómpre que, con urxencia, as administracións analicen profundamente a 

situación na que se atopa a planta de Alu Ibérica da Coruña e de existir 

incumprimentos da empresa propietaria, actuar nos ámbitos xudiciais 

correspondentes. 

 

Polo exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas:  

 

1ª) Ten o Goberno galego previsto reunirse co Comité de Empresa de Alu Ibérica 

ante a denuncia dos traballadores do incumprimento por parte da empresa das 

condicións da venta da planta? 

 

2ª) Está o Goberno galego analizando os posibles incumprimentos da empresa 

compradora? 

 

3ª) Comprometeuse o Goberno galego  cos traballadores a tomar accións 

xudiciais se eses incumprimentos se confirman? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Seco García  na data 13/01/2021 12:03:02 

 
Pablo Arangüena Fernández  na data 13/01/2021 12:03:17 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 13/01/2021 12:03:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª. 

 

O presidente da Xunta de Galicia, Alberto Núñez Feijóo, nun foro con 

empresarios creado como escaparate publicitario, anunciaba os catro proxectos 

tractores e os tres plans transversais cos que o Goberno galego pretende optar ao 

fondo europeo de recuperación trala covid-19. Falábase nese anuncio do 

investimento de 3.200 millóns de euros e a creación de 18.000 postos de traballo. 

 

Entre os catro proxectos tractores, enumeraba, a implantación dun centro para o 

impulso da economía circular, que incluía un centro de xeración de biogás e unha 

planta de fertilizantes, a creación dun centro de fabricación de fibras téxtiles 

sostibles a partir da madeira, a instalación dunha planta de produción de 

hidróxeno verde e a instalación de 1.000 MW de nova potencia eléctrica en 

renovables, para cubrir as necesidades enerxéticas dos tres proxectos anteriores. 

 

Os tres plans transversais, anunciados para apuntalar o desenvolvemento dos 

proxectos principais eran, cadeas loxísticas sustentables para o transporte, un 

centro de innovación en tecnoloxías renovables de hidróxeno e un laboratorio 

dixital para profundar nos sistemas 4.0. 

 

Estes proxectos tractores e plans transversais, foron comunicados aos medios de 

comunicación o 15 de outubro, cando a anunciada Comisión Interdepartamental 

para  promover e planificar os proxectos cos que Galicia optará a ser beneficiario 

dos fondos europeos, botara a andar dous días antes. A dita comisión anunciouse 

que será a encargada de validar os proxectos e a xestión administrativa 

corresponderalle a unha nova unidade de proxectos tractores dentro do Igape, 

entidade que demostrou ata o momento unha falla de operatividade na xestión e 

pouco útil como instrumento válido para actuar fronte a crise industrial que 

padece Galicia dende hai anos. 

 

O Parlamento de Galicia, non tivo, nin ten a día de hoxe información sobre as 

ditas iniciativas, nunha falla de respecto do Goberno da Xunta de Galicia á 

cidadanía galega, pero tampouco se trataron os ditos proxectos cos axentes 

sociais e sectores implicados neste desenrolo. Así que carecemos de máis 

información que os titulares dados aos medios de comunicación e un suposto 
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investimento e xeración de postos de traballo que non podemos valorar, sen 

coñecer os proxectos anunciados. 

 

Galicia, despois de 12 anos do actual Goberno da Xunta de Galicia, incapaz para 

desenvolver o noso tecido industrial e cunha política económica marcada pola 

pasividade, que causou unha constante perda de peso do noso país no conxunto 

da economía estatal, un avellentamento da nosa sociedade e unha fuxida da nosa 

xuventude cualificada cara ao exterior, xógase moito con estes fondos europeos, 

que poderían supoñer un relanzamento ou un estancamento que non podemos 

permitirnos. 

 

A inmensa oportunidade xerada pola consecución destes fondos europeos para a 

reconstrución, por parte do Goberno do Estado, debería de se tratar máis 

profundamente, entre os sectores afectados e a sociedade, tendo en conta que 

Galicia necesita dunha transformación da súa economía, despois do fracaso 

destes 12 anos de goberno, cunha política económica errática e sen un estudo e 

posta en valor das nosas capacidades, que xerou a perda dunha alta porcentaxe de 

fondos que podían chegar de Europa, derivada da falla de aplicación dos 

diferentes programas europeos. 

 

Polo anteriormente o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas:  

 

1ª) Ten previsto o Goberno galego fomentar a participación neste importante 

traballo aos axentes económicos e sociais de Galicia, así como investigadores e 

universidades? 

 

2ª) Cando vai trasladar o Goberno galego  a información anunciada respecto dos 

proxectos que van optar aos fondos europeos asociados á reconstrución aos 

representantes no Parlamento de Galicia? 

 

3ª) Cales son estudios realizados polo Goberno galego para estimar a creación de 

18.000 postos de traballo con estes proxectos? 

 

4ª) Ten acordado con empresas privadas o desenvolvemento dos ditos proxectos?. 

Cales son? 

 

5ª) Cal vai ser a estrutura e mecanismos da nova unidade do Igape para estes 

proxectos tractores, despois da incapacidade ata o de agora mostrada pola dita 

entidade para atender a crise do sector industrial en Galicia? 
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Martín Seco García  na data 13/01/2021 12:04:49 

 
María Leticia Gallego Sanromán na data 13/01/2021 12:05:04 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero,  deputados e 

deputada, pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O Concello de Cedeira leva moitos anos pedindo unha necesaria ampliación das 

instalacións do seu centro médico para mellorar os servizos asistenciais que a Xunta 

ofrece aos seus cidadáns, escaseza de consultas, deficiencias estruturais no servizo de 

urxencia, ausencia de sala de reunións e a falla dunha sala propia para a área de 

pediatría son algúns dos problemas que existen no centro de saúde, aos que se lle poden 

engadir goteiras, malos olores e accesos deficientes. 

 

O concello de Cedeira, despois das mobilizacións sociais e un acordo da corporación 

municipal, conseguiu que nunha reunión celebrada no 2017 coa Xerencia da Área 

Sanitaria de Ferrol, os responsables sanitarios recollesen a demanda da cidadanía de 

Cedeira e declarasen que existían posibilidades reais de que se realizase a dita 

actuación, dentro do Plan funcional da Área Sanitaria de Ferrol, recoñecendo as 

limitacións das instalacións actuais.  

 

A finais do 2017, o Grupo Parlamentario Socialista presentou unha proposición non de 

lei, aprobada co apoio do Partido Popular, na que se instaba á Xunta de Galicia a 

dialogar co Concello de Cedeira sobre os servizos de asistencia sanitaria dispoñibles no 

municipio, e a posibilidade de chegar a acordos para a mellora do centro de saúde e a 

súa ampliación. 

 

En xuño do 2018, o Sergas envioulle ao Concello de Cedeira unha solicitude para 

pedirlle colaboración co fin de incrementar o espazo construtivo do centro de saúde, 

mediante a cesión de terreo ou espazos anexos xa construídos, recoñecendo as 

necesidades asistencias deste concello. 

 

Días despois, en contestación á dita solicitude, o Concello remitiulle  á directora xeral 

de recursos económicos do Sergas, a documentación relativa a cesión da parcela 

necesaria para a realización da obra e un anteproxecto da ampliación do centro médico, 

así como unha petición formal de que a maior brevidade posible, os técnicos do Sergas, 

inspeccionaran o espazo proposto para determinar as actuacións urbanísticas que sexan 

preciso realizar. O Concello de Cedeira fixo os seus deberes coa compra da propiedade, 

por valor de 60.000 euros, garantindo a viabilidade do proxecto e a posterior cesión 

desta propiedade á Consellería de Sanidade. 

 

A partir deste momento e despois de admitir as necesidades asistencias de Cedeira, a 

Consellería de Sanidade desapareceu e non contestou aos requirimentos da cidadanía, 

amosando unha falla absoluta de compromiso do goberno galego coa veciñanza deste 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
vr

ug
E

C
pV

75
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

27967

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROvrugECpV75
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


 

 

 

 

concello, máis dun ano estivo esperando o concello a unha reunión a que non accedeu o 

anterior Conselleiro de Sanidade. 

 

As deficiencias do actual centro amósanse en maior medida na actual situación de crise 

sanitaria, xa que despois dunha xuntanza entre os representantes do concello  e a 

coordinadora do centro de saúde, detectaron moitos problemas para a atención diaria: 

nos análises, nas consultas de sintrom, nas consultas diarias e nas urxencias, xa que o 

centro só dispón de dúas entradas, unha delas pechada ata as 3 de tarde que abre o PAC, 

causando interminables colas que fan que as persoas que acoden ao centro, sobre todo, 

maiores que son a poboación máis vulnerable, teñan que esperar no exterior do centro, 

sufrindo ás inclemencias da meteoroloxía. 

 

Agora co nomeamento dun novo conselleiro de Sanidade, o Goberno galego ten a 

posibilidade de cumprir coa veciñanza de Cedeira e o acordado no Parlamento de 

Galicia, facendo realidade un investimento sanitario de vital importancia para a 

cidadanía de Cedeira. 

 

Por todo iso, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Segue mantendo a necesidade de ampliar os servizos asistenciais sanitarios no 

Concello de Cedeira? 

 

2ª) Por que o Goberno galego non contestou ás peticións de reunión que o Concello de 

Cedeira enviou á Consellería de Sanidade, despois de que o concello realizase os 

investimentos necesarios para a dita ampliación? 

 

3ª) Despois de 3 anos desta reivindicación da cidadanía de Cedeira e de que o propio 

Sergas recoñecese a necesidade asistencial deste concello, cando estará recollida a dita 

ampliación no plan funcional da área sanitaria de Ferrol?      

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Martín Seco García  na data 13/01/2021 12:05:58 

 

Julio Torrado Quintela  na data 13/01/2021 12:06:14 

 

Marina Ortega Otero  na data 13/01/2021 12:06:23 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García e Carmen Rodríguez Dacosta, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

Inmersos na segunda ola da crise da covid-19, un novo peche das canles de 

restauración  ameazan con novas perdas no sector agrogandeiro do noso 

país, o sector da carne en Galicia está en perigo e ás máis de 10.500 

explotacións profesionais existentes, con preto de 20.000 empregos están 

en risco entre produtores, matadoiros, salas de despece e veterinarios, pero 

ademais do terrible efecto económico que causaría esta situación, a 

implantación de gran parte destas explotacións no territorio da montaña 

galega, tería un efecto devastador no ámbito social, medioambiental e 

territorial, nesa Galicia que debe ter as ditas explotacións como base 

esencial contra o abandono e a loita contra os incendios forestais. 

 

Outros sectores con perdas como as explotacións de leite e a horta do noso 

país deben contar con todas as medidas posibles da Administración 

autonómica para facer fronte a este difícil momento para un sector 

estratéxico do noso país e do noso equilibrio territorial.   

 

A crise da covid-19 causou un caída importante do consumo de produtos do 

noso sector primario, derivado dos peches no canal de restauración, coa 

caída do turismo e nos cambios de hábitos de consumo, coa chegada desta 

segunda ola, todo parece indicar que a dita crise estará presente durante 

todo o ano 2020 e no primeiro semestre do 2021. 

 

En Galicia o sector primario é vital para a nosa economía e foi esencial nos 

momentos máis duros da pandemia, garantindo o abastecemento de 

alimentos á cidadanía. Co peche dos mercados locais e feiras, todo o peso 

caeu nas grandes cadeas de alimentación, que causou un forte descenso nos 

prezos pagados aos produtores, mentres os consumidores observaban como 

aumentaba o gasto na súa cesta da compra. 
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Cómpre que o Goberno galego se implique a fondo en todas aquelas 

actuacións que axuden a sobrevivir a un sector de vital importancia para o 

noso país, o primeiro paso debería ser que a propia Administración 

autonómica introducise nos servizos de comedores xestionados 

directamente e nos contratos dos servizos de comedor e catering 

dependentes dos diferentes departamentos da Xunta de Galicia, fórmulas 

que primen a utilización de produtos de proximidade, tal e como veñen 

facendo outras comunidades autónomas do noso país, ademais de buscar 

convenios para impulsar o consumo de produtos da terra en entidades 

privadas que xestionan servizos de comedor e catering. 

 

Por todo isto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) Ten previsto o Goberno galego estudar a introdución de fórmulas para 

potenciar o uso dos produtos do noso país en comedores e servizos de 

catering dependentes da Xunta de Galicia? 

 

2ª) Ten previsto estudiar fórmulas de convenio para que as entidades 

privadas de Galicia que xestionan servizos de comedor e de catering, 

prioricen o uso de produtos do noso país? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputados e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

A cidadanía de Cedeira leva tempo solicitándolle ao Goberno galego a 

restauración ao 100 % o  servizo de pediatría no centro de saúde da localidade, 

por considerar que é urxente acabar coa situación de precariedade que obriga á 

facultativa de Valdoviño a desprazarse tres días da semana a Cedeira para pasar 

consulta, esta circunstancia tradúcese nunha perda de calidade do servizo e máis 

nestes tempos de pandemia, onde a presenza continua dun pediatra asistindo aos 

escolares de dita localidade é esencial. 

 

Os propios pais e nais do concello levaron a cabo unha recollida de sinaturas para 

tal fin e o propio Pleno do Concello de Cedeira aprobou por unanimidade unha 

moción presentada polo PSdeG-PSOE instando á Xunta de Galicia a restaurar ao 

cen por cen dito servizo.  

 

A Xunta de Galicia debe apostar por un servizo sanitario público de calidade e 

non deixar abandonada a cidadanía de Cedeira que ten que acudir nestas 

circunstancias aos servizos privados ou desprazarse fora da localidade en 

momentos de especial necesidade dun sanidade pública forte.  

 

Por todo o exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 

 

1ª) É coñecedor o Goberno galego das carencias na atención sanitaria no concello 

de Cedeira, nomeadamente na atención en pediatría?  

 

2ª) Como avalían a mingua na calidade da atención pediátrica e os prexuízos que 

iso representa para a poboación, nomeadamente nestes tempos da covid-19? 

 

3ª) Vai o Goberno galego adoptar medidas para resolver esta situación, 

restablecendo por completo o servizo de pediatría no centro de saúde de Cedeira?  

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García, Luís Manuel Álvarez Martínez e Noa Díaz Varela, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da cámara, presenta 

ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

A empresa Casal de Armán SL instalou en maio de 2015, sen permisos, 

municipal e autonómico, unha estrutura prefabricada para albergar un salón de 

eventos xunto á casa de turismo rural, Casal de Armán, situada a 20 metros da 

antiga casa reitoral de Santo André de Campo Redondo (Ribadavia), edificio 

protexido no que posteriormente a Xunta de Galicia, abriría o Museo do Viño de 

Galicia.  

 

Aquel mesmo ano a Dirección Xeral de Patrimonio da Consellería de Cultura 

resolveu a “demolición” da construción, que considera “ilegalizable” polo seu 

“tremendo impacto” pero que cinco anos despois segue en pé tras unha sucesión 

de recursos por parte da empresa e rexeitamentos da Xunta de Galicia. 

 

O actual conselleiro do Medio Rural, declarou naquel momento ao Parlamento 

ser propietario de terreos e socio da empresa Bodegas Casal de Armán S.L, que é 

responsabilidade de Casal de Armán S.L, empresas as dúas nas que participan 

outros irmáns seus.  

 

As web remiten unha á outra respectivamente relatando como "en 1996 os actuais 

propietarios, a familia González Vázquez, acometeron un duro traballo de 

restauración" do edificio principal do que denominan "complexo enoturístico" 

que presentan como rexentado pola familia. O actual conselleiro do Medio Rural, 

ratifica que recibiu a súa participación en Bodegas Casal de Armán S.L "por 

herdanza" do seu pai, e que a vendeu en 2018, ano en que foi nomeado 

conselleiro e que nunca tivo participación en Casal de Armán S.L. 

 

Esta é a sucesión de feitos que se relata no expediente de Patrimonio aberto a 

Casal de Armán SL:  

 

- O 6 de maio de 2015 o servizo municipal de arquitectura do Concello de 

Ribadavia visitou a zona e constatou que se estaba a levantar a estrutura en 

cuestión sen permisos e cinco días despois, o 11 de maio, o Concello incoou un 

expediente de restauración da legalidade.  Un mes máis tarde un dos irmáns 

González Vázquez, en representación da empresa, solicitou a “legalización” do 
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construído “para un período de utilización de 2 anos”, pero tanto o Concello 

como Patrimonio rexeitárono. 

 

- No caso de Patrimonio, o 25 de setembro de 2015 tanto o arquitecto encargado 

do caso como a comisión territorial de Patrimonio de Ourense se pronunciaron en 

contra da legalización solicitando a demolición da construción e a apertura dun 

expediente sancionador, o que supuxo a emisión por parte da Dirección Xeral de 

Patrimonio Cultural dunha resolución con data do 5 de outubro de 2015, na que 

acordou denegar a legalización “dado que as obras son ilegalizables”, pedindo ao 

concello que acordase “a súa demolición” e “impedir definitivamente os usos aos 

que desen lugar, debendo restituír o terreo ao seu estado anterior”. 

 

- Nesa resolución, Patrimonio salienta, entre outras cuestións, “o tremendo 

impacto debido ao volume da construción e a situación topográfica particular da 

súa radicación, por riba da cota da cuberta da propia ex reitoral-museo e case na 

mesma cota que a espectacular torre de catro corpos rematada nun cupulín de 

pedra, en clara competencia volumétrica co xogo formado pola igrexa e a propia 

reitoral, e incluso o inmoble principal destinado a “turismo rural”. Un conxunto, 

di, que “resulta claramente agredido coa nova construción”, que “se introduce de 

forma espuria” na contorna e cuxo impacto non resultaría minorado polo feito de 

que fose temporal ou desmontable. 

 

- Contra esa resolución do 5 de outubro de 2015 a empresa, presentou un recurso 

de alzada o 9 de novembro e pediu a apertura dun período de proba para achegar 

informes que xustificasen as súas alegacións. O 16 de decembro o daquela 

secretario xeral de Cultura, concedeulle 30 días hábiles para achegar eses 

informes, que entregou o 26 de xaneiro de 2016 e no que argumentaba, entre 

outras cuestións, que a reitoral non fora formalmente sometida a ningún réxime 

de protección mediante o seu inventariado como ben de interese cultural. O 

recurso tamén defendía o interese de Casal de Armán para a economía da zona e 

defendía que a empresa representaba “os mellores valores da modernización 

sostible”. 

 

- A Xunta non resolveu sobre ese recurso de alzada ata ano e medio despois, nunha 

resolución asinada o 11 de xullo de 2017 polo secretario xeral de Cultura, na que 

ratifica que a reitoral si estaba protexida e lembra a necesidade de pedir permiso 

autonómico para actuar nas proximidades deses bens esgrimindo diversa 

xurisprudencia. Sobre a importancia da empresa, a resolución di que “é unha 

cuestión allea ao obxecto do procedemento a alegada repercusión positiva na 
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economía da zona e no prestixio do viño Ribeiro que poida ter o establecemento 

hostaleiro”. 

 

- Contra esa resolución Casal de Arman interpuxo un recurso contencioso-

administrativo ante o Tribunal Superior de Xustiza de Galicia (TSXG) aínda 

pendente. 

 

- Tras o fracasado proceso de legalización do construído, en novembro de 2017 a 

empresa presentou ante Patrimonio un proxecto de “demolición” ou 

“desmontaxe” da estrutura e pediu licenza municipal para esa actuación. Pero o 8 

de marzo de 2018, Patrimonio rexeitouno porque non só contemplaba a 

demolición da estrutura senón tamén a pavimentación do lugar que ocupa, 

lembrando que a zona debe ser restituída ao seu “estado anterior”, cando o chan 

era de terra e parte estaba ocupado por viñas. Unha resolución na que Patrimonio 

volve lembrar que a estrutura é “non legalizable” e contra a que a empresa tamén 

presentou, en abril de 2018, recurso de alzada alegando, entre outras cuestións, 

que estaba “en conversas” cos técnicos para resolver a situación. 

 

- Como xa sucedera co recurso de alzada contra a negativa á legalización, o 

secretario xeral de Cultura, non resolveu ata outro ano e medio máis tarde, o 4 de 

febreiro deste 2020, rexeitando o recurso da empresa amparándose, entre outros, 

nun informe dunha técnica que salienta, fronte ás apelacións a “conversas”, que 

as actuacións en materia de Patrimonio deben ser un “procedemento regrado”. 

 

- Durante todo este proceso, en 2016 Patrimonio si autorizou obras de reforma no 

interior do edificio de pedra orixinal de Casal de Armán. E xa en 2015 a empresa 

facía alusión nos seus escritos dirixidos á Xunta a “trámites” para emprazar os 

usos aos que destinaba o salón prefabricado noutro sitio “definitivo e axeitado”. 

Foi en outubro de 2019, cando a Xunta someteu a exposición pública a proposta 

dun plan especial de protección e dotacións co que Casal de Armán, cunha 

solicitude formulada por Bodegas Casal de Armán S.L, quere ampliarse sobre 

solo rústico para, entre outras cuestións, construír un “novo restaurante de 

eventos”. 

 

Estes son os principais fitos temporais dos documentos do expediente de 

Patrimonio contra Casal de Armán (numerado 66/330), descoñecemos se existe 

un expediente sancionador que debería de ter aberto a Xunta de Galicia, con 

multas contra a empresa. 
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Por todo o exposto anteriormente, os deputados e a deputada que  asinan 

formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cantas situacións similares, con empresas pendentes de repoñelas ilegalidades 

das súas propiedades existen en Galicia? 

 

2ª) Cales son as medidas levadas a cabo polo departamento de Patrimonio en 

materia sancionadora polo expediente aberto contra Casal de Armán S.L.? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Seco García  na data 13/01/2021 12:09:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 1ª, relativa ás máquinas de apostas, casas de apostas e salas 

de xogo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Segundo datos da Xunta de Galiza, a comezos de 2019 había 136 casas de 

apostas e salóns de xogo abertas en Galiza. Esta cifra aumentou a 159 en maio de 2019: 

118 salóns de xogo e 41 casas de apostas. Segundo estes datos, entre xaneiro e maio de 

2019 abríronse ou iniciouse a tramitación de 23 destes locais de xogo. 

Con respecto ás máquinas de apostas, en xaneiro de 2019 había instaladas 3.853, 

das cales 3.171 estaban en locais de hostalaría e 682 en casas de apostas e en salóns de 

xogo. Cómpre ter en conta que o regulamento do xogo aprobado pola Xunta en 2012 

fixaba un número máximo de 2.000 máquinas en bares e cafetarías, mais esta cifra foi 

incrementada en 2017 vía lei de acompañamento até un máximo de 3.600. 

No mes de maio de 2019, a Xunta de Galiza decretou unha moratoria na apertura 

de novas casas de apostas e salóns de xogo, mais esta limitación non lle afecta ás 

máquinas de apostas. 
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Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión 1ª: 

Por que razón a Xunta de Galiza incrementou en 2017 o número máximo de 

máquinas de apostas que se podían instalar en establecementos hostaleiros? 

Cantas máquinas deste tipo se instalaron en Galiza entre o ano 2017 e a 

actualidade? 

Cales son os ingresos fiscais que xeraron estas actividades en 2019? 

Considera a Xunta de Galiza a posibilidade de incrementar a fiscalidade do 

xogo? 

Cantas salas de apostas e casas de xogo se autorizaron en Galiza ao longo de 

2019 e en que vilas e cidades están ubicadas? 

Cantas solicitudes están actualmente en tramitación e en que cidades e vilas se 

localizan? 

Cantas solicitudes tiveron entrada desde o anuncio da moratoria de apertura de 

novas casas de apostas e salas de xogo e en que cidades e vilas se localizan? 

Considera o goberno galego axeitado o número de casas de apostas, salóns de 

xogo e máquinas de xogo que están autorizadas en Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 
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Iria Carreira Pazos 

Deputada e deputado do G.P. do BNG  

Luis Bará Torres 

Viceportavoz do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/01/2021 13:36:43 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 13:36:47 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 13:36:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iria Carreira Pazos e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, O 

Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 1ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O período de goberno Feixóo entre 2009 e 2019 pasará á historia como un ermo 

en materia de transferencias do Estado, xa que non se logrou ningunha nova 

competencia. 

Este resultado non se corresponde coas previsións do primeiro ano de goberno, 

que se inaugura cun informe presentado no consello da xunta o 8 de outubro de 2009 

que deu pé ao presidente da Xunta a pronunciar unha frase que tamén pasará á historia 

dos fiascos: “Iniciaremos a fase de maior autogoberno de Galicia”. 

Aínda que tanto o presidente como o vicepresidente da Xunta anunciaron en 

diferentes ocasións a axenda de transferencias que serían obxecto de negociación, e 

malia que os programas eleitorais do PP de 2009, 2012 e 2016 recollían esta cuestión, a 

realidade é que a Xunta do PP non mostrou ningún interese nin tomou ningunha 

iniciativa seria nesta materia. 

Como consecuencia desta atonía e deste desleixo na defensa e profundización do 

autogoberno, Galiza sitúase no último posto en materia de transferencias ao longo da 
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última década: somos a única comunidade do réxime común xunto con Murcia que non 

conseguiu ningunha nova competencia entre 2009 e 2019. 

Queda polo tanto claro que a actuación do goberno da Xunta nesta materia foi de 

absoluta parálise. E non conformes con esta actitude de desleixo, o PP puxo 

sistematicamente paus nas rodas á transferencia a Galiza de competencias acordadas por 

unanimidade no parlamento galego. 

O 23 de xaneiro de 2019, a comisión primeira do parlamento galego aprobou por 

unanimidade os seguinte acordo: 

"O Parlamento de Galicia insta a Xunta de Galicia a demandar do Goberno do 

Estado a convocatoria da Comisión Mixta de transferencias, co obxecto de levar adiante 

todas aquelas transferencias xa reclamadas, así como aquelas novas que o Goberno 

galego considere convenientes contemplando todas aquelas que xa foron transferidas ou 

se están negociando con outras Comunidades Autónomas." 

A finalidade deste acordo é que Galiza se equipare ás nacións que teñen os 

maiores niveis competenciais, isto é Catalunya e Euskadi. Mais transcorrido máis de 

ano e medio daquel pronunciamento unánime, non se coñece ningunha iniciativa do 

goberno galego neste sentido. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

1ª: 

-Que iniciativas levou a cabo o goberno galego na pasada lexislatura e no 

comezo da presente en relación coa convocatoria da comisión mixta de transferencias co 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
h0

bl
vk

oA
J6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

27981

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROh0blvkoAJ6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

obxecto de acordar co goberno do Estado a transferencia a Galiza das competencias 

pendentes? 

-Que medidas desenvolveu o goberno da Xunta para dar cumprimento ao acordo 

parlamentario do 21 de xaneiro de 2019? 

-Que competencias considera prioritarias o goberno galego na negociación co 

goberno central? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iria Carreira Pazos 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 13:47:32 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/01/2021 13:47:36 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 13:47:50 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
h0

bl
vk

oA
J6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

27983

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROh0blvkoAJ6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
O xeito é un arte de pesca de enmalle de alta importancia pola tradición e o seu uso 
común nas costas galegas. Emprégase de forma predominante nas augas interiores e 
o seu impacto no medio mariño é mínimo, con capturas reducidas e nulo efecto sobre 
fondos mariños así como en especies secundarias, polo que pode incluírse no grupo da 
pesca artesanal e sustentable por non exercer presións sobre os recursos pesqueiros.  
 
Nos últimos anos, o xeito foi sometido, en acordo co sector, a un plan de xestión para 
as súas capturas de sardiña que se vén renovando ano a ano dende 2016.  
 
Neste contexto restritivo de capturas para esta especie, o xeito veu contando cunha 
cantidade variable de posibilidades de pesca que permitiu a esta frota continuar coa 
súa actividade na maioría das rías galegas, mantendo o exercicio desta frota que, tal é 
como dicíamos, conta cunha importancia en Galicia e unha tradición sumamente 
relevante nas nosas costas. 
 
Sabemos que a sardiña, moi apreciada especialmente nos meses de verán en Galicia, 
conseguiu manter a súa presenza nas lonxas galegas de maneira destacada, ao igual 
que nos últimos anos, pese á nova situación de regulación xerada a raíz dese plan de 
xestión, establecido para España e Portugal, co obxectivo de acadar unha pronta 
recuperación desta especie nas nosas augas.  
 
Neste contexto, os deputados asinantes formulan as seguintes cuestións: 
 

1. Cal foi o número de barcos que se dedicaron á captura da sardiña co arte do 
xeito?  

2. Cal foi a media de capturas que se viñeron producindo con esta arte sobre este 
especie?  
 

3. Cal foi a facturación dos buques que empregan esta especie nos últimos anos?  
 

4. Cal foi o prezo medio da sardiña do xeito nos últimos anos?  
 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
c9

B
Q

W
sp

R
E

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

27984

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROc9BQWspRE5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

5. Cal foi a facturación media por barco con arte de xeito por esta especie nos 
últimos anos?  
 

 
Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
As medidas de prevención e preparación fronte aos riscos derivados do tráfico marítimo 
e das actividades industriais costeiras son claves para minimizar os impactos que 
poden producirse tras un episodio de contaminación mariña.  
 
Para dar resposta a estas eventualidades o Goberno galego deseñou e puxo en 
marcha o Plan territorial por contaminación mariña accidental de Galicia (Plan 
CAMGAL) que cumpre catro anos en vigor.  
 
Có desenvolvemento do Plan CAMGAL por primeira vez na nosa Comunidade se 
abordaban estas posibles situacións de maneira conxunta e coordinada 
independentemente da orixe terrestre ou mariña da vertedura, ou da natureza do 
axente contaminante.  
 
Na pasada lexislatura, distintos departamentos autonómicos traballaron na 
actualización deste Plan para incorporar as novidades lexislativas e tecnolóxicas que 
foron aparecendo no eido da contaminación mariña accidental dende a súa posta en 
marcha no ano 2012.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Cales son as principais novidades que se incorporaron no proceso de actualización do 
Plan territorial por contaminación mariña accidental de Galicia? 
 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 1ª, sobre o apoio da Xunta de Galiza ao sector do xogo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado 29 de outubro o presidente da Xunta participou no acto de apertura do 

VII Encontro das empresas do xogo, cunha intervención na que louvou o xogo como 

“unha actividade importante, responsábel, ordenada e que xera riqueza”. 

Segundo o comunicado feito público pola asociación organizadora, AGEO, o 

vicepresidente da Xunta comprometeuse a estudar a fiscalidade do sector, a respecto da 

demanda das empresas de redución do 50% da taxa fiscal do xogo até decembro de 

2021. 

Nun artigo publicado na prensa días despois, o presidente da Asociación Galega 

de Empresas Operadoras (AGEO), indicou que “a administración escoitounos, 

destacounos como empresarios exemplares na creación de riqueza e emprego en Galiza 

e, así mesmo, recoñeceu o noso traballo establecendo estritos protocolos sanitarios e de 

control para garantir a seguridade dos nosos clientes”. 

Neste artigo, o representante da patronal do xogo refírese ao anteproxecto de Lei 

do xogo de Galiza, actualmente en tramitación, e fai constar que “non fan falta máis 
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medidas de control das xa existentes e temos claro que un dispositivo de control para as 

máquinas B en hostelaría sería un ataque directo aos nosos negocios”. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª : 

Considera o goberno da Xunta que o xogo é unha actividade importante e 

responsábel? 

Ademais da compoñente económica, a Xunta de Galiza ten en contra os demais 

aspectos do xogo e nomeadamente as consecuencias das ludopatías, especialmente na 

mocidade? 

Cal foi a recadación fiscal da Xunta relacionada co xogo en 2019? 

Ten previsto o goberno galego atender a demanda da patronal do xogo e aprobar 

a redución das taxas do xogo e administrativas até o 31 de decembro de 2021? 

En caso de resposta afirmativa, cales son as reducións previstas? 

Ten feito a Xunta algún estudo sobre a recadación e a fiscalidade das casas de 

apostas, salas de xogo e máquinas de xogo e apostas de hostelaría? 

Ten previsto o goberno galego incluír no proxecto de lei do xogo a obriga de 

dispositivos de control para as máquinas B en hostelaría? 

Considera necesario o goberno galego ampliar as distancias das salas de xogo e 

casas de apostas con respecto a centros educativos e zonas deportivas e de lecer, nunha 

separación maior da prevista no anteproxecto de lei do xogo? 
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Que previsións ten o goberno galego en relación coa tramitación e aprobación 

do proxecto de lei do xogo? 

Que programas desenvolve o goberno galego en relación coa prevención, 

sensibilización e educación en relación co xogo e o tratamento de ludopatías? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Iria Carreira Pazos 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
A Conselleira do Mar, Rosa Quintana, visitaba a finais do mes de agosto o porto da 
Pobra do Caramiñal con motivo dunha petición que nace do propio sector, para buscar 
diferentes posibilidades construtivas que permitan unha solución permeable ás 
correntes no peirao comercial do porto.  
 
Somos coñecedores, polo noso contacto có sector, que a presidenta de Portos de 
Galicia, ten reunións periódicas con usuarios dos portos da nosa Comunidade, e son 
moitas as demandas que ten escoitado ao longo dos meses que leva ostentando o seu 
cargo. Unha desas peticións é a do sector marisqueiro da Pobra do Caramiñal.  
 
Para poder levar a cabo esta execución así como outras moitas dun xeito ordenado e 
planificado, o ente público iniciou en abril deste ano 2020, coa publicación do anuncio 
da licitación no diario Oficial da Unión Europea, un procedemento contractual para a 
redacción de máis de 50 proxectos de melloras portuarias que serán executadas nos 
vindeiros anos en peiraos das tres provincias costeiras.  
 
Deste xeito, a Consellería do Mar avanzará na tramitación de medio centenar de obras 
que buscan dar resposta ás necesidades dos usuarios dos portos, e que foron 
trasladadas ao ente público polo sector profesional nos últimos meses.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas:  
 

1. En que consistirán máis polo miúdo estas execucións de mellora nos portos? 
 

2.  Cales son as obras de melloras portuarias e en que portos se contemplan?  
 

3. Canto destina o ente público para estes traballos? 
 

 
Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
A actividade marítimo-pesqueira veuse seriamente afectada, ao igual que o resto de 
sectores económicos, polas medidas adoptadas para frear a pandemia da Covid-19, 
especialmente nos meses de confinamento. Sabemos que a Consellería do Mar non 
ficou parada e dende o primeiro momento levou a cabo valoracións sobre a afectación 
no sector pesqueiro galego derivada da crise sanitaria e económica pola Covid-19.  
 
Dende o propio departamento estiman nuns 25 M€ de perdas en primeira venda de 
produtos do mar frescos.  
 
No marisqueo a pé, estiman a caída da facturación nun 96% desde o inicio do estado 
de alarma e ata mediados do mes de abril.  
 
E por último, na industria transformadora, as perdas na cadea mar-industria acadan o 
10%, isto é, uns 500 M€.  
 
Ante esta situación, sabemos que a Consellería do Mar puxo en marcha un Plan de 
Reactivación Marítimo-Pesqueiro de Galicia, coñecido como AVANTEMAR.  
 
En aras de coñecer máis polo miúdo este Plan Avantemar, os deputados  asinantes 
formulan as seguintes preguntas:  
 

1. Que obxectivos persegue o Plan Avantemar?  
 
2. Cal é a cifra total a mobilizar con este Plan Avantemar?  

 
3. Cales son as liñas de actuación deste Plan Avantemar? 

 
Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
O sector pesqueiro galego tivo un papel fundamental durante a alerta sanitaria polo 
coronavirus e cumpriu coa súa condición de sector esencial.  
 
Fixo un grande esforzo, a pesar dos riscos que supuña, para garantir o subministro de 
alimentos de calidade á cidadanía.  
 
Sen embargo, a actividade marítimo-pesqueira veuse seriamente afectada, ao igual 
que o resto de sectores económicos, polas medidas adoptadas para frear a pandemia 
da Covid-19, especialmente nos meses de confinamento.  
 
Sabemos que a Consellería do Mar non ficou parada e dende o primeiro momento 
levou a cabo valoracións sobre a afectación no sector pesqueiro galego derivada da 
crise sanitaria e económica pola Covid-19.  
 
Un dos colectivos que máis se resentiu como consecuencia do freo da actividade 
pesqueira durante a pandemia foron os titulares de permisos de explotación para 
marisqueo a pé.  
 
Sabemos que no marisqueo a pé, a caída da comercialización cara á canle HORECA 
pechou as vendas, caendo a súa facturación nun 96% desde o inicio do estado de 
alarma e ata mediados do mes de abril, cando a reactivación dos mercados tomou 
forma.  
 
Ante esta situación, sabemos que a Consellería do Mar puxo en marcha un Plan de 
Reactivación Marítimo-Pesqueiro de Galicia, coñecido como AVANTEMAR.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas: 
 
1.- Cal é o importe total que destina a Consellería do Mar para estas axudas 

extraordinarias de compensación aos mariscadores a pé, dentro do Plan 
Avantemar?  

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
S

a5
V

m
V

C
8X

8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

27998

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROSa5VmVC8X8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

2.- Concretamente, cal é o importe máximo da axuda para cada mariscador dentro 
do Plan Avantemar?  

 
3.- Cal é o obxectivo que persegue esta orde de axudas dentro do Plan Avantemar? 
 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
O sector pesqueiro galego tivo un papel fundamental durante a alerta sanitaria polo 
coronavirus e cumpriu coa súa condición de sector esencial.  
 
Fixo un grande esforzo, a pesar dos riscos que supuña, para garantir o subministro de 
alimentos de calidade á cidadanía. Sen embargo, a actividade marítimo-pesqueira 
veuse seriamente afectada, ao igual que o resto de sectores económicos, polas 
medidas adoptadas para frear a pandemia da Covid-19, especialmente nos meses de 
confinamento.  
 
Sabemos que a Consellería do Mar non ficou parada e dende o primeiro momento 
levou a cabo valoracións sobre a afectación no sector pesqueiro galego derivada da 
crise sanitaria e económica pola Covid-19. Un dos colectivos que máis se resentiu 
como consecuencia do freo da actividade pesqueira durante a pandemia foi o das 
redeiras.  
 
A isto súmase a imposibilidade para moitas persoas deste sector de acceder á 
prestación por cese de actividade.  
 
En suma, as agrupacións de redeiras que existen pola costa galega abranguen a máis 
de 250 persoas, a maioría delas son mulleres, que traballan na confección e reparación 
de redes. Ante esta situación, sabemos que a Consellería do Mar puxo en marcha un 
Plan de Reactivación Marítimo-Pesqueiro de Galicia, coñecido como AVANTEMAR.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas: 
 
 
 
 
1.- Cal é o importe total que destina a Consellería do Mar para estas axudas 

extraordinarias de compensación ás redeiras, dentro do Plan Avantemar?, 
Concretamente, en que se materializa esta axuda para cada redeira?   

 
2.- Cal é o obxectivo que persegue esta orde de axudas dentro do Plan Avantemar? 
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Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
O sector pesqueiro galego tivo un papel fundamental durante a alerta sanitaria polo 
coronavirus e cumpriu coa súa condición de sector esencial.  
 
Fixo un grande esforzo, a pesar dos riscos que supuña, para garantir o subministro de 
alimentos de calidade á cidadanía. Sen embargo, a actividade marítimo-pesqueira 
veuse seriamente afectada, ao igual que o resto de sectores económicos, polas 
medidas adoptadas para frear a pandemia da Covid-19, especialmente nos meses de 
confinamento.  
 
Sabemos que a Consellería do Mar non ficou parada e dende o primeiro momento 
levou a cabo valoracións sobre a afectación no sector pesqueiro galego derivada da 
crise sanitaria e económica pola Covid-19.  
 
Sabemos que na industria transformadora, as perdas poden acadar o 10%, isto é, uns 
500 M€, minguada esta caída grazas á alta demanda destes produtos para o consumo 
doméstico.  
 
Sen embargo, esta industria viuse alterada tamén no tinxinte ás dinámicas de traballo e 
polo necesario distanciamento social obrigando a variar quendas e liñas de produción.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 
 
1.- Cal é o importe total que destina a Consellería do Mar para estas axudas 

extraordinarias de Transformación dentro do Plan Avantemar?  
 
2.- Cal é o obxectivo que persegue esta orde de axudas dentro do Plan Avantemar? 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
A Consellería do Mar, a través de Portos de Galicia, iniciaba a primeiros de xullo a 
licitación dun conxunto de estudos ambientais e proxectos de dragaxe para diversos 
peiraos autonómicos.  
 
Sabemos que a atención das dragaxes é unha prioridade para o ente público, e cómpre 
lembrar que as dragaxes son obras de grande complexidade polo que a súa tramitación 
pode dilatarse no tempo e obriga a un traballo técnico permanente.  
 
Dado que a gran maioría destas actuacións de dragaxe dentro de infraestruturas 
portuarias que afectan á lámina de auga, precisan dunha tramitación ambiental, a este 
Grupo Parlamentario parécelle moi boa idea a posta en marcha polo ente público de 
licitar conxuntamente estes traballos técnicos previos, para ter unha visión conxunta de 
todos eles e unha planificación común con prioridades e necesidades definidas.  
 
Por todo iso, os deputados asinantes formulan as seguintes cuestións:  
 

1. Cal é o orzamento co que conta o ente público Portos de Galicia para levar a 
cabo estes traballos técnicos para a dragaxe dentro das infraestruturas 
portuarias de Galicia?  

 
2.  Cantos portos se verán beneficiados e cales son?  

 
3. Que prazos manexa a Consellería do Mar para levar a cabo estas obras de 

dragaxe?  
 
 
 

4. Que balance fai dos traballos de dragaxe efectuados nos últimos tempos nos 
peiraos autonómicos? 

 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 13/01/2021 13:40:42 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 13/01/2021 13:40:56 

 
Ana Belén García Vidal na data 13/01/2021 13:41:10 

 
Manuel Santos Costa na data 13/01/2021 13:41:18 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, José Manuel Balseiro Orol, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
Nos últimos anos estamos a observar unha maior presenza de residuos no medio 
mariño que proceden da actividade humana e que poñen en serio risco a supervivencia 
da biodiversidade mariña.  
 
Temos que poñer de manifesto, que só o 15% destes residuos teñen que ver coa 
actividade pesqueira, o resto teñen que ver con malas prácticas de todas e todos nós, á 
hora de depositar os refugallos tanto na praia, nos portos, paseos marítimos, como en 
embarcacións de recreo, etc..  
 
Por isto, cremos necesario apelar á concienciación da xente para que recicle de xeito 
correcto e empregue cada vez menos plástico, a pesares do emprego masivo desde 
método para envolver os produtos. Segundo os investigadores, o 80% do lixo mariño 
está formado por plásticos, a maioría deles dun só uso, e que as pezas dese material 
fragmentadas son as que lideran a lista dos desperdicios máis frecuentemente 
atopados no medio mariño, así como as cabichas, os restos de aparellos de pesca ou 
os envases e tapóns.  
 
Neste senso, unha das medidas adoptadas pola Consellería do Mar para tentar afrontar 
esta situación é publicación no Diario Oficial de Galicia do 5 de febreiro dunha orde de 
axudas para a protección e recuperación da biodiversidade e dos ecosistemas mariños 
no marco de actividades pesqueiras sostibles mediante a recollida de residuos mariños.  
 
Sabemos que a Conselleira do Mar visitaba a primeiros de setembro un destes 
proxectos que foron subvencionados grazas a estas axudas, e que foi desenvolvido 
pola Confraría de Noia.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 
 
1.- Que obxectivos busca esta orde de axudas para a protección e recuperación da 

Biodiversidade e dos ecosistemas mariños?  
 
2.- Cantos proxectos foron seleccionados e a cantas persoas implicará ?  
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3.- Cal é o importe das axudas concedidas para a protección e recuperación da 
Biodiversidade e dos ecosistemas mariños? 

 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 13/01/2021 13:42:20 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
C

U
M

Q
C

g2
sD

4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

28011

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROCUMQCg2sD4
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


 

Parlamento de Galicia. Rúa Hórreo, 63 | 15701 Santiago de Compostela | Tel. 981 551 510  
 

gp-pp@parlamentodegalicia.gal  
    

@gppgalicia                         @GrupoPopularGal  
 

 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 13/01/2021 13:42:32 
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Manuel Santos Costa na data 13/01/2021 13:42:54 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 13/01/2021 13:43:03 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 13/01/2021 13:43:14 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Daniel Vega Pérez, Ana Belén García Vidal, Manuel 
Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e José Manuel 
Balseiro Orol, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
Se ben non é definitiva, a proposta inicial da Comisión Europea sobre os Totais 
Admisibles de Capturas (TAC) e cotas de pesca para o 2021 é negativa para Galicia, 
especialmente para o caladoiro Cantábrico e Noroeste.  
 
Resulta, ademais, incompleta, ao excluír os caladoiros do Gran Sol e Francia á espera 
de que conclúan as negociacións entre a UE e o Reino Unido sobre a relación post 
Brexit, xa que un dos principais puntos de incerteza é o futuro acceso da frota 
comunitaria ás augas británicas. Tampouco pode esquecerse que hai especies de 
relevancia para a frota como a xarda ou o lirio (con proposta de recortes iniciais dun 
14% e dun 20% respectivamente) que se están a definir no marco da Comisión de 
Pesqueiras do Atlántico Nordeste e que poden verse melloradas.  
 
Sendo os informes ICES negativos, a proposta supón un recorte do 13% tanto para a 
pescada sur como para o rape, un 11% para o gallo e un 10% para a anchoa. 
Mantense o peche da cigala no Cantábrico, que continúa co veto imposto en 2016, 
sendo o único TAC de cigala polo que a Comisión non agardou polo informe ICES para 
realizar a súa proposta. E increméntase un 5% o xurelo das augas de Fisterra cara ao 
sur cunha proposta do ICES en positivo mais coa negativa do Consello Consultivo de 
Peláxicos.  
 
O resultado final decidiuse no Consello de Ministros de Pesca de decembro no que 
Galicia volveu a representar ás comunidades autónomas e no que traballou, como 
sempre, en base a argumentos sólidos e datos científicos para mitigar eses recortes e 
suavizar as decisións de impacto da Comisión.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas: 
 

1. Que valoración fai a Consellería do Mar sobre os TAC e cotas para 2021 da 
pescada sur, o rape, o gallo e a anchoa propostos inicialmente pola Comisión 
Europea?  

2. Que valoración fai a Consellería do Mar sobre os TAC e cotas para 2021 da 
xarda e do lirio, á espera das decisión que tome a Comisión Europea logo das 
reunións con Noruega e a Comisión de Pesqueiras do Atlántico Nordeste?  
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3. Que valoración fai a Consellería do Mar sobre o TAC e cota para 2021 da cigala 

proposto inicialmente pola Comisión Europea, á espera do informe ICES?  
 

4. Que valoración fai a Consellería do Mar sobre o TAC e cota para o 2021 do 
xurelo, á espera da posible aplicación do plan do Consello Consultivo de 
Peláxicos?  
 

5. Cales serán os pasos a dar pola Consellería do Mar ante o organismos 
competentes para facer valer a posición de Galicia no marco das negociacións 
do Consello de Ministros de Pesca 2020? 

 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Teresa Egerique Mosquera na data 13/01/2021 13:44:05 

 
Daniel Vega Pérez na data 13/01/2021 13:44:18 

 
Ana Belén García Vidal na data 13/01/2021 13:44:31 

 
Manuel Santos Costa na data 13/01/2021 13:44:40 

 
José Alberto Pazos Couñago  na data 13/01/2021 13:44:47 

 
María Elena Suárez Sarmiento na data 13/01/2021 13:44:58 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 13/01/2021 13:45:11 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Daniel Vega Pérez, Ana Belén García Vidal, Manuel 
Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e José Manuel 
Balseiro Orol, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
Na actualidade participan na iniciativa Lonxas Galegas 4.0 un total de 23 poxas.  
 
A iniciativa arrancou no 2016 e enmárcase no proxecto Primare para a modernización 
do sector do mar, impulsado pola Axencia para a modernización tecnolóxica de Galicia 
en colaboración coa consellería do Mar, coa que se dota ás lonxas dunha plataforma 
tecnolóxica única na que se integran os sistemas de xestión, poxa e comercialización, e 
emisión de notas de venda, contribuíndo á dixitalización das súas actividades 
fundamentais.  
 
A iniciativa permite as poxas desde dispositivos móbiles, tanto na lonxa como a través 
de Internet para aqueles compradores autorizados, que non terán que desprazarse e 
poderán participar en diferentes poxas de forma simultánea.  
 
Asemade, garante a trazabilidade e posibilita a xestión completa de toda a información 
que intervén no proceso de comercialización do produto e facilita a xestión interna das 
confrarías participantes mediante un portal personificado no que poden xestionar a 
información pública e privada como elemento integrador cos seus socios, axentes 
operadores e público en xeral.  
 
Entre outros avances que contribúen á dixitalización das lonxas destaca o uso dos 
caixeiros TICPESC nos portos galegos, que permiten o acceso á administración 
electrónica para realizar xestións do traballo diario, o que evita desprazamentos 
innecesarios ás oficinas da Xunta; e a instalación dun sistema de pesado, que permite 
que os produtos que vaian ser trasladados para a súa primeira venda a un porto 
distinto ao que se descarguen poidan ser pesados no momento do desembarque, en 
cumprindo da norma comunitaria.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 
 
1. Que valoración fai a Consellería do Mar sobre a evolución do proxecto Primar 

para a modernización e transformación dixital do sector do mar? 
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2. Ata a actualidade, cal foi o nivel de participación de provedores, compradores e 
beneficiarios na iniciativa Lonxas 4.0?  

 
3. Ten previsto a Consellería do Mar mellorar e dotar de novas funcionalidades á 

iniciativa Lonxas 4.0? De ser así, de que se trataría e a que colectivos 
beneficiaría?  

 
4. Que valoración fai a Consellería do Mar sobre a implantación dos caixeiros 

TICPESC?  
 
5. Ten previsto a Consellería do Mar ampliar a rede de caixeiros TICPESC nos 

portos galegos?  
 
6. Ten previsto a Consellería do Mar ampliar a rede de sistemas de pesado nos 

portos galegos? 
 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Teresa Egerique Mosquera, Daniel Vega Pérez, Ana Belén García Vidal, Manuel 
Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e José Manuel 
Balseiro Orol, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
O 26 de decembro de 2019 foi publicada a Orde de axudas para a convocatoria 2020 
para investimentos que fomenten a pesca sostible destinada a propietarios de buques 
pesqueiros cofinaciadas polo Fondo Europeo Marítimo e de Pesca.  
 
Trátase dun paquete de axudas herdadas do antigo Fondo Europeo de Pesca pero 
cualitativamente distintas, xa que existen diversas liñas de axudas segundo a súa 
finalidade, cun alto contido de protección medioambiental e dos traballadores do mar 
para favorecer a sustentabilidade do sector pesqueiro:  
 

- Limitar o impacto da pesca no medio mariño e adaptar a pesca á protección das 
especies.  

 
- Mellorar a hixiene, saúde, seguridade e condicións de traballo. 

 
- Mellorar a eficiencia enerxética e mitigar o cambio climático.  

 
- Aumentar o valor engadido, a calidade dos produtos e a utilización de capturas 

non desexadas.  
 

- E asesorar para fomentar a pesca sustentable.  
 

A Consellería do Mar destinou un importe global próximo aos 900.000 € para favorecer 
o obxectivo de acadar unha pesca sustentable desde unha perspectiva ambientalmente 
e socialmente responsable, baseada no coñecemento e competitiva. 
 
Por todo isto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 
 

1.  Que valoración fai a Consellería do Mar sobre a resolución da Orde de axudas 
para a convocatoria 2020 para investimentos que fomenten a pesca sostible 
para propietarios de buques pesqueiros cofinaciadas có FEMP? 

 
2. Cantos proxectos foron aprobados con cargo a cada unha das liñas de axuda 

que compoñen esta Orde e cal foi o importe executado por cada unha delas?  
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3. Que valoración fai a Consellería do Mar sobre a evolución do nivel de execución 

desta Orde nos últimos anos? 
 
 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Teresa Egerique Mosquera, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
A Consellería do Mar desenvolveu ao longo dos últimos anos un gran esforzo inversor 
en actuacións de construción e mellora de infraestruturas portuarias vinculadas á 
actividade pesqueira.  
 
Gracias a este impulso, atendéronse moita das necesidades e demandas do propio 
sector, nun período ademais complicado para os investimentos.  
 
Todas estas accións de mellora e mantemento dos portos buscan poñer en valor as 
actividades portuarias coa finalidade de impulsar a súa competitividade, eficiencia e 
sustentabilidade.  
 
Entre as instalacións obxecto de mellora está un dos portos pesqueiros máis 
importantes do Cantábrico, o de Burela.  
 
Para afondar nesta cuestión, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas:  
 

1. Cales foron os principais investimentos executado pola Xunta de Galicia no porto 
de Burela?  

 
2. Que previsións manexa a Consellería do Mar, en relación con futuras obras a 

impulsar polo ente público Portos de Galicia neste municipio?  
 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Teresa Egerique Mosquera, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
A Consellería do Mar desenvolveu ao longo dos últimos anos un gran esforzo inversor 
en actuacións de construción e mellora de infraestruturas portuarias vinculadas á 
actividade pesqueira.  
 
Gracias a este impulso, atendéronse moita das necesidades e demandas do propio 
sector, nun período ademais complicado para os investimentos.  
 
Todas estas accións de mellora e mantemento dos portos buscan poñer en valor as 
actividades portuarias coa finalidade de impulsar a súa competitividade, eficiencia e 
sustentabilidade.  
 
Entre as instalacións obxecto de mellora está un dos portos pesqueiros máis 
importantes do Cantábrico, o de Celeiro, así como outras dársenas emprazadas no 
municipio de Viveiro.  
 
Para afondar nesta cuestión, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas:  
 
1.- Cales foron os principais investimentos executado pola Xunta de Galicia no porto de 

Celeiro e noutras dársenas de Viveiro?  
 

2.- Que previsións manexa a Consellería do Mar, en relación con futuras obras a 
impulsar polo ente público Portos de Galicia neste municipio?  

 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
José Manuel Balseiro Orol, Teresa Egerique Mosquera, Ana Belén García Vidal, 
Manuel Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e Daniel 
Vega Pérez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
É moi habitual achegarse ás instalacións portuarias da Mariña lucense –aínda que é 
unha práctica común no resto da Comunidade- e comprobar como durante a noitiña, e 
prolongándose durante altas horas da madrugada, sobre todo no verán, un gran 
número de persoas coas súas canas capturan calamar, luriñas ou diversos peixes.  
 
Trátase dunha práctica de pesca recreativa convertida en tradición que, malia non estar 
autorizada en zonas portuarias, leva producíndose habitualmente sempre e cando non 
estorben ás descargas e outras operacións dos barcos e se realice en condicións de 
seguridade e sustentabilidade. Con todo, nos últimos meses, e vinculado ao incremento 
da vixilancia dos corpos e forzas de seguridade por mor da pandemia do coronavirus, 
aqueles que a practican pode enfrontarse a sancións económicas.  
 
O Grupo Parlamentario Popular entende que debera estudarse unha fórmula para facer 
compatible a continuidade desta práctica recreativa, coas condicións propias da 
actividade dos portos, procurando unha solución para que se poda pescar desde as 
dársenas dunha forma segura, normalizada e regulamentada.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Ten previsto a Xunta de Galicia estudar unha fórmula para facer compatible coa 
actividade propia das dársenas portuarias galegas a autorización da pesca deportiva en 
condicións de seguridade, normalidade e sustentabilidade? 
 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 
 
Daniel Vega Pérez, Teresa Egerique Mosquera, Ana Belén García Vidal, Manuel 
Santos Costa, Alberto Pazos Couñago, Elena Suárez Sarmiento e José Manuel 
Balseiro Orol, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, 
ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo.  
 
A Consellería do Mar desenvolveu ao longo dos últimos anos un gran esforzo inversor 
en actuacións de construción e mellora de infraestruturas portuarias vinculadas á 
actividade pesqueira.  
 
Gracias a este impulso, atendéronse moita das necesidades e demandas do propio 
sector, nun período ademais complicado para os investimentos.  
 
Todas estas accións de mellora e mantemento dos portos buscan poñer en valor as 
actividades portuarias coa finalidade de impulsar a súa competitividade, eficiencia e 
sustentabilidade.  
 
Entre as instalacións obxecto de mellora están as executadas nas dársenas comercial 
e pesqueira de Ribadeo.  
 
Para afondar nesta cuestión, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 
 

1. Cales foron os principais investimentos executado pola Xunta de Galicia no porto 
de Ribadeo?  
 

2. Que previsións manexa a Consellería do Mar en relación con futuras obras a 
impulsar polo ente público Portos de Galicia neste municipio? 
 

 
Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 1ª, sobre o Plan de Investimentos Conxuntos (PIC) da 

eurorrexión Galiza Norte de Portugal. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado martes 3 de novembro tivo lugar unha xuntanza na cidade de Vigo na 

que participou o vicepresidente primeiro da Xunta e na que se anunciou a elaboración 

do Plan de Investimentos Conxuntos (PIC) da eurorrexión Galiza Norte de Portugal 

para o período 2021-2027. Como é evidente, un documento destas características, que 

afecta a máis de unha lexislatura, debería contar co coñecemento e participación do 

Parlamento galego. 

Este Plan estase a tramitar nun contexto marcado pola crise da COVID, o Plan 

de Reconstrución anunciado pola Comisión Europea e aínda non aprobado e as 

mudanzas nos orzamentos europeos para o período 2021-2027. 

Ademais, dada a importancia das relacións económicas e culturais entre Galiza e 

o Norte de Portugal e a potencial repercusión neste programa da actual crise sanitaria e 

económica provocada pola COVID 19, a elaboración do PIC debería acompasarse cos 

estudos e conclusións da Comisión para a Reactivación do Parlamento Galego. 
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Por outra parte, aínda está pendente de exame e avaliación o PIC do período 

2014-2020, que debería ser obxecto de coñecemento e debate no Parlamento galego. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª : 

Cal é o grao de cumprimento do Plan de Investimentos Conxuntos da 

Eurorrexión do período 2014-2020? 

Cales son os obxectivos  e liñas prioritarias do PIC do período 2021-2027? 

Ten previsto o Goberno galego presentar no Parlamento un informe sobre o 

desenvolvemento do PIC 2014-2020? 

Ten previsto o Goberno galego someter a información e estudo no Parlamento o 

PIC do período 2021-2027? 

Prevé o Goberno galego acompasar a elaboración e aprobación do PIC 2021-

2027 cos traballos e conclusións da comisión parlamentaria de estudo sobre a 

reactivación económica, social e cultural de Galiza? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 
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Iria Carreira Pazos 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/01/2021 14:02:13 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 14:02:16 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 14:02:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 1ª, sobre a creación dunha delegación permanente de Galiza 

en Lisboa e a solicitude de admisión de Galiza como membro da Comunidade de Países 

de Lingua Portuguesa. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Estratexia Galega de Acción Exterior (EGAEX) aprobada en 2018 establece 

no epígrafe 373 a posibilidade de creación dunha delegación da Xunta de Galiza en 

Lisboa: 

374. Para afianzar o protagonismo de Galicia en España respecto do liderado 

nas relacións e a estratexia de integración luso-galaico-española, tan pronto como as 

dispoñibilidades orzamentarias o permitan, habemos de formularnos a posibilidade de 

que a Xunta de Galicia proxecte permanentemente e coa debida entidade a nosa 

vocación fraterna en Lisboa, no cultural, no social, no económico e no institucional. 

Por outra banda, estudarase compatibilizar esta posible creación dunha Delegación 

coa solicitude ao MAEC de que acolla na Embaixada de España ante a República de 

Portugal polo menos un conselleiro de cooperación eurorrexional, cun pequeno equipo 

de funcionarios galegos, que reforce ese obxectivo, e no que se inclúa unha 

representación do Consello da Cultura Galega en calidade de Observador Consultivo 

da CPLP, tendo en conta que o Secretariado Executivo da CPLP está en Lisboa sería 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
25

JJ
E

qs
bw

9
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

28033

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO25JJEqsbw9
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

2 

 

preciso regular de modo estable e institucional as relacións de Galicia cos países de 

lingua portuguesa e servir efectivamente de ponte entre a hispanofonía e a lusofonía. 

Transcorridos máis de 2 anos da aprobación da Estratexia, non hai noticias nin 

da creación da Delegación nin da opción b, claramente reducionista e insuficiente ao 

entender deste grupo parlamentar. 

Tanto na EGAEX como o proxecto de lei de Acción Exterior e Cooperación 

centran as relacións con Portugal no ámbito limitado da Eurorrexión, minusvalorando as 

enormes potencialidades das relacións con Portugal e cos países da Lusofonía nos 

ámbitos lingüïstico, cultural, económico ou da cooperación. 

Por outra parte, Galiza xa conta cun instrumento lexislativo, a Lei 1/2014, de 24 

de marzo, para o aproveitamento da lingua portuguesa e vínculos coa lusofonía, que 

establece no seu artigo 3 que “Deberán ser promovidas as relacións en todos os niveis 

cos países de lingua oficial portuguesa, constituíndo este un obxectivo estratéxico do 

goberno galego. 

A maior abondamento, no mes de outubro do ano 2018, o parlamento aprobou 

de maneira unánime unha resolución na que se insta ao Goberno galego a impulsar a 

solicitude de admisión de Galiza como membro na Comunidade de Países de Lingua 

Portuguesa e a dotar de orzamento a aplicación da Lei 1/2014. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª : 

Que previsións ten o Goberno galego a respecto da creación dunha delegación 

permanente de Galiza en Lisboa? 
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Que xestións realizou o Goberno galego para o cumprimento do acordo 

parlamentario de 2018 sobre a solicitude de admisión de Galiza como membro da 

Comunidade de Países de Lingua Portuguesa? 

Ten previsto o Goberno galego dotar de orzamento a Lei 1/2014 de 

aproveitamento da lingua portuguesa e vínculos coa lusofonía? 

Considera necesario o Goberno galego aprobar un Plan plurianual de fomento 

das relacións cos países de lingua portuguesa? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iria Carreira Pazos 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/01/2021 14:05:44 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 14:05:47 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 14:05:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ramón Fernández Alfonzo e Daniel Pérez López, 

deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 3ª, sobre o reparto do fondo COVID da UE 

para a reactivación Next Generation. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Galiza necesita avanzar económica e socialmente e combater as graves 

consecuencias da pandemia actual. Para iso, é necesario que o noso país non fique atrás 

no impulso de ferramentas económicas propias nin na obtención de fondos estatais ou 

europeos. Así mesmo, é necesario un debate amplo e profundo cos axentes sociais e 

económicos relevantes do país, así como coas universidades e centros de investigación 

para definir as prioridades. Porén, as actuacións por parte da Xunta de Galiza desde o 

comezo da lexislatura foron en dirección contraria. 

O BNG aposta por consensuar unha estratexia de país no Parlamento para que 

Galiza non sexa discriminada no reparto do fondo COVID da UE para a reactivación, -

Next Generation-, establecendo os criterios de distribución que teñan en conta a 

realidade do país e que se traduzan nun mínimo de 12.600 M€, o equivalente ao 9% do 

fondo europeo. 

Así mesmo, é fundamental despregar unha estratexia de país para evitar que os 

recursos se centralicen desde Madrid e que ese centralismo acapare uns recursos que 

son importantes para enfrontar a crise económica e social. Finalmente, outra cuestión 
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que o Bloque reivindica en relación ao Next Generation é que se destine a reactivar o 

tecido empresarial galego, as PEMES e aos autónomos e autónomas no lugar de 

fornecer basicamente proxectos xa previstos por parte das administracións, e 

incumpridos con Galiza, ou fornecer proxectos de empresas do IBEX35. 

É polo tanto necesario e urxente que Galiza teña unha posición proactiva sobre 

cales son os criterios que deben pivotar ese reparto e corrixir o papel subsidiario que 

está a adoptar a Xunta de Galiza, así como a súa falta de transparencia ao dialogar 

exclusivamente cunha lista de empresas elixidas arbitrariamente. Así mesmo, é preciso 

que Galiza se posicione arredor dun obxectivo claro respecto de que contía aspira a 

conseguir e que se xere un consenso político arredor de que ámbitos e proxectos deben 

ser os seleccionados. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 3ª : 

Que actuacións está a impulsar a Xunta de Galiza para que o noso país teña unha 

proposta ambiciosa e consensuada para optar aos fondos europeos? 

Por que a Xunta practica a unilateralidade para concreción dos proxectos 

europeos anunciados polo Presidente da Xunta e renuncia a un consenso político de 

país? 

Cando vai dar a coñecer a Xunta os proxectos seleccionados, máis alá dun power 

point? 

Porque non se trasladan ao Parlamento Galego? 
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E a institucións coma o CES? 

Porque non contactou cos axentes sociais? 

Por que ignora ás universidades? 

E aos concellos galegos? 

Que actuacións defendeu a Xunta de Galiza para conseguir a xestión directa dos 

fondos europeos da covid-19? De que maneira e con que resultado? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Pérez López 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 13/01/2021 16:02:54 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 13/01/2021 16:02:57 
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Daniel Pérez López  na data 13/01/2021 16:03:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, deputado e deputada pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 6ª. 

 

Galicia tivo un forte desenvolvemento eólico dende o ano 1997 ata o 2008 grazas á 

existencia de recurso eólico no noso territorio e a un marco regulador que favoreceu a 

implantación de centrais eólicas. 

 

Coa entrada no goberno do PP de Alberto Núñez Feijóo, chegou a falla de aposta polo 

sector, unido á inseguridade xurídica creada polo novo goberno da Xunta de Galicia, 

todo isto sumado isto ás políticas de bloqueo ás enerxías renovables que levaron a cabo 

dende o Goberno do Estado baixo a Presidencia de Mariano Rajoy, chegou a 

paralización do crecemento do sector eólico ata o ano 2018. Dende o ano 2009 ata o 

2018, ambos incluídos foron instalados 277 MW. Esto supuxo unha perda millonaria na 

inversión en Galicia e a creación de miles de postos de traballo. 

 

No ano 2019, volveu a Galicia o crecemento da potencia instalada en parques eólicos, 

con 415,24 MW e 18 parques novos, case o dobre do instalado nos 10 anos anteriores e 

no 2020 chegarase a preto dos 4.000 MW no noso territorio. 

 

As previsións para o decenio 2020-2030 apuntan a que se construirán uns 4.500 MW 

novos, o que suporá máis do dobre da potencia instalada actualmente. 

 

O éxito da instalación desa potencia eólica, foi resultado dun marco regulatorio moi 

determinado, sobre todo a declaración de utilidade pública para os proxectos e a 

afectación dos terreos, que foi determinante nos distintos procesos de expropiación,  

este marco regulatorio tivo aspectos positivos, pois incrementou a capacidade instalada 

e axudou a loitar contra o cambio climático, pero non establece mecanismos para unha 

maior participación de propietarios, comunidades rurais e concellos.   

 

En moitos lugares o éxito no crecemento da instalación de parques eólicos, foi 

consecuencia da falla de oposición social, derivada dunha alta participación comunitaria 

e individual, pero en Galicia conseguiuse levar a cabo sen dita participación, causando 

co tempo conflitos sociais e medioambientais, como figura no propio informe da 

Valedora do Pobo presentado hai poucas datas e as mobilizacións sociais que existen 

polos concellos afectados e polo que cómpre actuar.   

 

Nestes momentos no que o sector está a experimentar un relanzamento, para o Grupo 

Parlamentario Socialista é importante non repetir os erros cometidos no pasado, dotando 
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aos propietarios, comunidades rurais e de montes de capacidade para incidir na 

planificación e desenvolvemento eólico e fórmulas para autoxestionar o recurso do 

vento, que si existen noutros países. 

 

Cómpre traballar entre todos para introducir mecanismos que fagan posible esta 

capacidade de planificación e desenvolvemento co estudo de recuperar figuras que 

existiron na normativa e o estudo doutros novos, aproveitando a experiencia doutros 

países. 

 

Polos motivos expostos, o deputado e a deputada que asinan formulan a seguinte 

pregunta: 

 

Considera o Goberno galego que co relanzamento do sector eólico, debera introducir 

mecanismos que fagan posible a capacidade de planificación e desenvolvemento eólico 

con figuras que existiron na normativa e o estudo doutras novas, aproveitando a 

experiencia doutros países? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Martín Seco García  na data 13/01/2021 16:28:58 

 

María Leticia Gallego Sanromán na data 13/01/2021 16:29:12 
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Á Mesa do Parlamento 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, Luis Bará Torres e Iria Carreira Pazos, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 1ª, sobre a eventual falla de veracidade das manifestacións 

realizadas polo  Goberno Galego ante o Pleno do Parlamento de Galiza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na sesión do Pleno do Parlamento de Galiza celebrada o pasado día 10 de 

decembro de 2020 comparaceu o Vicepresidente primeiro e Conselleiro de Presidencia, 

Xustiza e Turismo para informar sobre a evolución da emerxencia sanitaria da Covid-

19, en relación coas previsións e liñas xerais de actuación do seu departamento. 

Na última quenda de intervención, sen oportunidade de réplica ou duplica por 

parte dos grupos parlamentares, o sr. Conselleiro, após recoñecer que partilla co BNG o 

seu compromiso pola mediación familiar intraxudicial e corrixindo expresamente ás 

manifestacións realizadas minutos antes polo voceiro do grupo parlamentar do BNG, 

indica que: “Ten mal os datos..” “asinamos convenios nas sete cidades e con todos os 

colexios, agás Lugo...” 

Como queira que as manifestacións realizadas polo sr. Vicepresidente e 

Conselleiro de Presidencia, Xustiza e Turismo, máis unha vez, non se corresponden cos 

dados publicados pola Xunta de Galiza, na que no ano 2020 unicamente constan 

asinados dous convenios en materia de mediación familiar intraxudicial, celebrados a 

finais do mes de novembro, cos colexios da avogacía de Vigo e Pontevedra; xurde a 
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necesidade de precisar se o Goberno Galego esta a faltar a verdade no Pleno do 

Parlamento de Galiza ou ben existe unha importante falta de actualización transparencia 

no rexistro de convenios da Xunta de Galiza non que no consta a existencia dos 

aludidos convenios para o desenvolvemento do programa de mediación familiar 

intraxudicial. 

A inexistencia de tal recurso para a solución pacífica e consensuada dos 

conflitos familiares sería de enorme gravidade, mais non sería menor a transcendencia 

de que o Sr. Conselleiro, deliberada e conscientemente, faltase á verdade ante a cámara 

de representación da cidadanía galega. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 1ª : 

En que data asinou a Xunta de Galiza os convenios cos colexios da avogacía de 

Ourense, Lugo, A Coruña ou Ferrol para prestación do servizo de mediación familiar 

intraxudicial no ano 2020? 

En que datas e por que importes fixo a Xunta de Galiza transferencias aos 

Colexios da Avogacía de Ourense, Ferrol, Lugo, Ferrol e A Coruña  para, en 

cumprimento dos convenio antes indicados para o ano 2020, a prestación do servizo de 

mediación familiar intraxudicial? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
sc

K
JW

3i
O

Q
2

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

28044

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROscKJW3iOQ2
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Asdo.: Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Luis Bará Torres 

Iria Carreira Pazos 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/01/2021 16:30:56 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 16:31:01 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 16:31:09 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Daniel Vega Pérez, José Manuel Balseiro Orol, Elena Candia López, Raquel Arias 
Rodríguez, Ramón Carballo Páez, Encarna Amigo Díaz, Cristina Sanz Arias, Borja 
Verea Fraiz, José Antonio Armada Pérez, Marta Nóvoa Iglesias, Ovidio Rodeiro 
Tato, Miguel Tellado Filgueira e Sandra Vázquez Domínguez, deputados e 
deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no 
artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª, Industria, Enerxía, 
Comercio e Turismo. 
 
O comercio de proximidade supón un sector de gran interese, tanto pola súa destacada 
repercusión no emprego e na actividade económica das nosas vilas, pobos e cidades, 
como por ser un elemento para a cohesión da vida comunitaria. Ademais, presenta 
certas vantaxes fronte a outros formatos comerciais como a reinversión das ganancias 
na contorna máis próxima ou a xeración de ciclos de distribución máis curtos, o que 
supón un menor impacto ambiental e, por tanto, un modelo de consumo máis sostible. 
 
A pesar destas vantaxes, o comercio de proximidade está a afrontar nos últimos anos 
retos moi relevantes, como é unha forte competencia doutros formatos comerciais 
(grandes superficies) ou dos modelos de venda a través da rede internet. 
 
A Xunta de Galicia vén despregando nos últimos anos unha intensa actividade en apoio 
ao pequeno comercio de Galicia, e da Mariña en particular, co fin de promover melloras 
na competitividade e organización do sector, facilitar un relanzamento do pequeno 
comercio e fomentar compras.  
 
Agora ademais, ás axudas de convocatoria ordinaria hai que sumar as dirixidas á 
reactivación do sector terciario durante a crise sanitaria, interrompida de xeito 
intermitente polas restricións periódicas derivadas da pandemia, que fan preciso seguir 
pontenciando estas e outras medidas que minoren o impacto que se espera sobre a 
economía e o emprego deste sector. 
 
Por todo o explicado, as ordes de apoio ordinario unidas á posta en marcha dos plans 
de reactivación comercial ofrecen un soporte necesario ao sector comercial 
especialmente relevante nos últimos meses.  
Cómpre lembrar que sen estas axudas da Xunta, os pequenos negocios, por 
diversidade e distribución espacial, non posúen, en moitas ocasións, de estrutura nin 
capacidade organizativa para actuar de forma individual fronte á actual crise sanitaria e 
as súas consecuencias.  
 
É polo que, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas: 
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1- Cales foron os apoios e axudas achegadas pola Xunta de Galicia ao sector 

comercial da Mariña lucense e na provincia de Lugo nos últimos dous anos? 
 

2- Que outras medidas de apoio desenvolve a Xunta de Galicia, dirixidas ao sector 
do comercio da Mariña lucense, para acadar a reactivación comercial tras a crise 
sanitaria? 
 

 
Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Daniel Vega Pérez na data 13/01/2021 16:13:05 

 
José Manuel Balseiro Orol  na data 13/01/2021 16:13:32 

 
María Elena Candia López na data 13/01/2021 16:13:47 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 13/01/2021 16:14:06 

 
Ramón Carballo Páez na data 13/01/2021 16:14:24 

 
María Encarnación Amigo Díaz na data 13/01/2021 16:14:40 

 
Cristina Sanz Arias na data 13/01/2021 16:14:59 

 
Borja Verea Fraiz na data 13/01/2021 16:15:26 

 
José Antonio Armada Pérez na data 13/01/2021 16:15:46 

 
Marta Nóvoa Iglesias na data 13/01/2021 16:16:06 
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A Mesa do Parlamento 
 
Marta Nóvoa Iglesias, Cristina Sanz Arias, Borja Verea Fraiz, José Antonio 
Armada Pérez, Ovidio Rodeiro Tato, Miguel Tellado Filgueira e Sandra Vázquez 
Domínguez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 
 
Por todos son coñecidos os beneficios da eficiencia enerxética, pois non hai enerxía 
máis limpa e económica que a que non se consume, polo que cada vez reviste maior 
importancia para todas as institucións o fomento do aforro enerxético.  
 
Os líderes da Unión Europea estableceron en 2007 o obxectivo de reducir, a máis 
tardar en 2020 o consumo anual de enerxía da Unión nun 20%. En 2018, como parte 
do paquete de medidas de Enerxía limpas para todos os europeos, estableceuse un 
novo obxectivo consistente nunha mellora da eficiencia enerxética dun 32,5% no 
horizonte de 2030, no marco de actuación en materia de clima e enerxía.  
 
Un obxectivo que o Plan Nacional Integrado de Energía y Clima (PNIEC) aprobado polo 
executivo central eleva ata 39,6%.  
 
Así pois Galicia, do mesmo xeito que o resto de España, ten que, seguir intensificando 
os esforzos para mellorar os nosos niveis de eficiencia enerxética, o que, sen dúbida, 
resultarán un medio moi valioso para superar estes retos. 
 
Neste ano 2020, son múltiples as convocatorias de axudas promovidas pola Xunta de 
Galicia para fomentar a eficiencia enerxética, que se suman ás dirixidas a apoiar o uso 
das enerxías renovables, que deberán supoñer o 42% no consumo final bruto segundo 
o PNIEC.  
 
 
 
 
 
Axudas a particulares para a instalación de enerxías renovables en zonas rurais, para 
instalación de biomasa, axudas tamén para a renovación de electrodomésticos que 
permitan avanzar cara unha economía máis verde e incluso enmarcando no plan de 
reactivación económica cunha liña para impulsar as novas tecnoloxías impulsando a 
domótica enerxéticas nas vivendas. 
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Axudas a empresas, pemes e autónomos, de forma que se reforce o tecido industrial 
galego, pois un horizonte enerxético verde, innovador e sostible contribuirá a 
diferenciar o valor dos produtos reforzando a súa identidade permitindo unha maior 
proxección internacional.  
 
Axudas tamén para a propia Administración da Xunta de Galicia, Concellos e mesmo 
ás Universidades Galegas como exemplo no fomento da eficiencia enerxética e a 
enerxía limpa.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Qué valoración fai o Goberno Galego, das axudas do INEGA para impulsar o aforro e a 
eficiencia enerxética e as enerxías renovables nas empresas, nos particulares e 
mesmo na Administración?  
 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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A Mesa do Parlamento 
 
Miguel Tellado Filgueira, Marta Nóvoa Iglesias, Cristina Sanz Arias, Borja Verea 
Fraiz, José Antonio Armada Pérez, Ovidio Rodeiro Tato e Sandra Vázquez 
Domínguez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo. 
 
O pasado mes de setembro, o Vicepresidente económico e Conselleiro de Economía, 
Empresa e Innovación, Francisco Conde, visitaba acompañado da Conselleira de 
Emprego e Igualdade, María Jesús Lorenzana, as instalacións do centro de formación 
e ao novo taller de baterías da factoría de PSA en Vigo, e destacaba ante os medios de 
comunicación as previsións do sector galego da automoción para o último trimestre do 
ano cualificando ditas previsións como “alentadoras”, toda vez que permitirán seguir 
avanzando no desenvolvemento do vehículo eléctrico e autónomo.  
 
Na súa visita o Vicepresidente económico destacou a aposta que PSA está a facer polo 
vehículo eléctrico, tanto no referente á I+D+i como no que ten que ver coas 
infraestruturas. Conde salientou que dende estas instalacións, que ampliaron a súa 
capacidade, a factoría de Vigo subministra 300 baterías diarias para os vehículos que o 
grupo fabrica en toda España.  
 
O Vicepresidente económico explicou que, pese á pandemia, a factoría de Balaídos 
está ao máximo da súa capacidade e está en condicións de conseguir un volume de 
produción similar ao do ano 2019, cunha produción total de 400.000 vehículos. 
Escenario que permite albiscar o horizonte con optimismo, tendo en conta que o dato 
de exportacións de xullo de automoción apunta a unha subida do 74,6 por cento con 
respecto ao mesmo mes do ano pasado.  
 
Por todo o exposto, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión:  
 
Que avaliación fai o Goberno Galego da situación actual na que se atopa o sector da 
automoción galego? 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

  

 

Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª. 

 

Galicia tivo un forte desenvolvemento eólico dende o ano 1997 ata o 2008 grazas 

a existencia de recurso eólico no noso territorio e a un marco regulador que 

favoreceu a implantación de centrais eólicas. 

 

Coa entrada no goberno do PP de Alberto Núñez Feijóo, chegou a falla de aposta 

polo sector, unido á inseguridade xurídica creada polo novo Goberno da Xunta de 

Galicia, todo isto sumado isto ás políticas de bloqueo ás enerxías renovables que 

levaron a cabo dende o Goberno do Estado baixo a Presidencia de Mariano 

Rajoy, chegou a paralización do crecemento do sector eólico ata o ano 2018. 

Dende o ano 2009 ata o 2018, ambos incluídos foron instalados 277 MW. Isto 

supuxo unha perda millonaria no investimento en Galicia e a creación de miles de 

postos de traballo. 

 

No ano 2019, volveu a Galicia o crecemento da potencia instalada en parques 

eólicos, con 415,24 MW e 18 parques novos, case o dobre do instalado nos 10 

anos anteriores e no 2020 chegarase a preto dos 4.000 MW no noso territorio. 

 

As previsións para o decenio 2020-2030 apuntan a que se construirán uns 4.500 

MW novos, o que suporá máis do dobre da potencia instalada actualmente. 

 

O éxito da instalación desa potencia eólica, foi resultado dun marco regulador 

moi determinado, sobre todo a declaración de utilidade pública para os proxectos 

e a afectación dos terreos, que foi determinante nos distintos procesos de 

expropiación,  este marco regulador tivo aspectos positivos, pois incrementou a 

capacidade instalada e axudou a loitar contra o cambio climático, pero introduciu 

desigualdades na negociación e unha falla de transparencia cara os propietarios, 

comunidades rurais e concellos.   

 

En moitos lugares o éxito no crecemento da instalación de parques eólicos, foi 

consecuencia da falla de oposición social, derivada dunha alta participación 

comunitaria e individual, pero en Galicia conseguiuse levar a cabo sen dita 

participación, causando co tempo conflitos sociais e medioambientais, como 
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figura no propio informe da Valedora do Pobo presentado hai poucas datas e as 

mobilizacións sociais que existen polos concellos afectados e polo que cómpre 

actuar.   

 

Nestes momentos no que o sector está a experimentar un relanzamento, para o 

Grupo Parlamentario Socialista é importante non repetir os erros cometidos no 

pasado, equilibrando a negociación entre as empresas promotoras e os 

propietarios, nun proceso transparente que sexa unha ferramenta máis para loitar 

contra o despoboamento do noso rural. 
 

O marco regulador concede ao promotor a posibilidade de camiñar cara á 

expropiación, coa solicitude de declaración de utilidade pública dos parques, 

incidindo negativamente sobre os propietarios na negociación sobre as rendas que 

lles pagan, ademais a Administración autonómica non fomenta mecanismos de 

transparencia e información cara aos propietarios, comunidades locais e 

concellos. 
 

Polos motivos expostos, o deputado e a deputada que asinan formulan as 

seguintes preguntas: 
 

 

1ª)  Cre o Goberno galego que co marco regulador actual, os concellos, as 

comunidades rurais e de montes e a veciñanza en xeral está informada e asesorada 

para poder negociar con garantías cos promotores eólicos? 

 

 2ª) Cren na necesidade de fomentar un contrato tipo e unha base pública de          

información dos prezos alcanzados nas negociacións? 

 

3ª)  Ve necesario fomentar fórmulas de negociación entre propietarios e 

promotores, previas ao inicio dun procedemento expropiatorio, co fin de favorecer 

unha negociación equilibrada? 

 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Martín Seco García  na data 13/01/2021 16:38:57 
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María Leticia Gallego Sanromán na data 13/01/2021 16:39:11 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e Juan Carlos 

Francisco Rivera, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia  ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 3ª. 

 

A Mariña lucense, motor económico fundamental da provincia de Lugo, leva 

moito tempo facendo unha chamada de auxilio ás distintas administracións 

públicas para que non a deixen morrer. 

 

Esta chamada de auxilio materializouse unha vez máis, a finais de xuño deste 

ano, nunha multitudinaria manifestación en Burela, convocada polas centrais 

sindicais UXT, CCOO e CIG, na que se reclamaba un futuro para a Mariña de 

Lugo e se pedían melloras en infraestruturas, en servizos, en sanidade, en 

educación, en industria, nos sectores primarios … 

 

Tendo en conta a crise industrial e de emprego que se está a sufrir na Mariña 

desde hai tempo co peche de grandes empresas xeradoras de emprego nos 

últimos anos como Ecar, Maderas Lorenzo, ECESA, Gres Burela, IPV, Macesa, 

Conservas Alonso, Muebles Hermida, e outras moitas empresas pequenas, 

comercios e autónomos que tamén tiveron que baixar a persiana dos seus 

negocios. E todo iso, agravado pola posibilidade de peche da factoría de 

Aluminio de San Cibrao, en proceso de venda da multinacional estadounidense 

Alcoa á firma Liberty House grazas a intervención do Estado. 

 

Esta crise industrial e de emprego que xa se viña vivindo na  Mariña desde hai  

tempo agravouse coa crise provocada pola covid-19, e máis se temos en conta 

que esta comarca sufriu ao longo do mes de xullo deste ano  maiores restricións 

sanitarias que o resto de Galicia, xa que a Xunta de Galicia decretou a principios 

dese mes o peche dos accesos ao distrito sanitario da Mariña (por certo,  medida 

empregada pola Xunta de Galicia unicamente para esta comarca) e 

posteriormente limitou esa restrición só ao concello de Burela, provocando  

grandes perdas económicas. Nesta situación faise necesario e urxente un plan de 

reconstrución propio e exclusivo desta comarca.  A Xunta de Galicia non pode 

desatender esta comarca ante a difícil situación que está a atravesar. A Mariña 

lucense ten que ter unha atención especial nesta lexislatura. Por iso é 

imprescindible que a Xunta aprobe un Plan de reconstrución consensuado coa 

oposición, coas entidades locais da Mariña lucense,  así como cos axentes sociais 
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e económicos da comarca, que conteña unha estratexia de reactivación 

económica dela. O dito plan debe de conter como mínimo: 

 

- Plan de industrialización. Os gobernos de Núñez Feijóo non investiron nin un 

só euro en modernizar e impulsar medidas industriais para A Mariña, cando a 

propia Xunta de Galicia ten competencias plenas nesta materia como así lle 

outorga o Estatuto de autonomía de Galicia. 

 

- Potenciación do noso turismo: tanto interior como de costa. 

 

- Medidas de apoio á hostalería e restauración. 

 

- Medidas de apoio aos sectores primarios: agricultura, gandería, pesca, forestal . 

 

- Axudas a autónomos e a pequenas e medianas empresas. 

 

Ante esa situación as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 
  

1ª) Que medidas adoptou e cales ten previsto aprobar o Goberno galego para a 

reactivación económica da Mariña lucense? 

 

2ª) Ten pensado o Goberno galego aprobar un plan específico para a reconstrución 

económica da Mariña lucense, que conteña unha estratexia para a súa reactivación 

económica? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 17:49:05 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo  na data 12/01/2021 17:49:19 

 

Juan Carlos Francisco Rivera  na data 12/01/2021 17:49:33 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Leticia Gallego Sanromán e Martín Seco García, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

6ª. 

 

A Mariña lucense, motor económico fundamental da provincia de Lugo, leva 

moito tempo facendo unha chamada de auxilio ás distintas administracións 

públicas para que non a deixen morrer. 

 

Esta chamada de auxilio materializouse unha vez máis, a finais de xuño deste 

ano, nunha multitudinaria manifestación en Burela, convocada polas centrais 

sindicais UXT, CCOO e CIG, na que se reclamaba un futuro para a Mariña de 

Lugo e se pedían melloras en infraestruturas, en servizos, en sanidade, en 

educación, en industria, nos sectores primarios … 

 

Tendo en conta a crise industrial e de emprego que se está a sufrir na Mariña 

desde hai tempo co peche de grandes empresas xeradoras de emprego nos 

últimos anos como Ecar, Maderas Lorenzo, ECESA, Gres Burela, IPV, Macesa, 

Conservas Alonso, Muebles Hermida e outras moitas empresas pequenas, 

comercios e autónomos que tamén tiveron que baixar a persiana dos seus 

negocios. E todo iso, agravado pola posibilidade de peche da factoría de 

Aluminio de San Cibrao, en proceso de venda da multinacional estadounidense 

Alcoa á firma Liberty House gracias a intervención do Estado. 

 

Esta crise industrial e de emprego que xa se viña vivindo na   Mariña desde hai  

tempo agravouse coa crise provocada pola covid-19, e máis se temos en conta 

que esta comarca sufriu ao longo do mes de xullo deste ano  maiores restricións 

sanitarias que o resto de Galicia, xa que a Xunta de Galicia decretou a principios 

dese mes o peche dos accesos ao distrito sanitario da Mariña (por certo,  medida 

empregada pola Xunta de Galicia unicamente para esta comarca) e 

posteriormente limitou esa restrición só ao concello de Burela, o que provocou 

grandes perdas económicas. Nesta situación faise necesario e urxente un plan de 

reconstrución propio e exclusivo desta comarca.  A Xunta de Galicia non pode 

desatender esta comarca ante a difícil situación que está a atravesar. A Mariña 

lucense ten que ter unha atención especial nesta lexislatura. Por iso é 

imprescindible que a Xunta aprobe un Plan de reconstrución consensuado coa 

oposición, coas entidades locais da Mariña lucense,  así como cos axentes sociais 
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e económicos da comarca, que conteña unha estratexia de reactivación 

económica dela. O dito plan debe de conter como mínimo: 

 

- Plan de industrialización. Os gobernos de Núñez Feijóo non investiron nin un 

só euro en modernizar e impulsar medidas industriais para A Mariña, cando a 

propia Xunta de Galicia ten competencias plenas nesta materia como así lle 

outorga o Estatuto de autonomía de Galicia. 

 

- Potenciación do noso turismo: tanto interior como de costa. 

 

- Medidas de apoio á hostalería e restauración. 

 

- Medidas de apoio aos sectores primarios: agricultura, gandería, pesca, forestal . 

 

- Axudas a autónomos e a pequenas e medianas empresas. 

 

Ante esa situación as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas: 
  

1ª) Que medidas adoptou e cales ten previsto aprobar o Goberno galego para a 

reactivación económica da Mariña lucense? 

 

2ª) Ten pensado o Goberno galego aprobar un plan específico para a reconstrución 

económica da Mariña lucense, que conteña unha estratexia para a súa reactivación 

económica? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021 
 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 17:51:57 

 

María Leticia Gallego Sanromán na data 12/01/2021 17:52:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iria Carreira Pazos e Iago Tabarés Pérez-Piñeiro, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 1ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O goberno central incluíu no proxecto de orzamentos unha partida de 50 millóns 

de euros para bonificacións na autoestrada AP9 para usuarios habituais. Trátase sen 

lugar a dúbidas dun paso adiante, que se ten que concretar coa aplicación, no prazo de 

tempo máis curto posíbel, dun sistema que supoña o abaratamento dunha infraestrutura 

que artella o país de norte a sur e cuxo uso supón un elevado custo para as persoas 

usuarias. 

Para o BNG, a xestión da AP 9, o veto do PP á transferencia, as peaxes 

abusivas, as escasas medidas de bonificación para profesionais e persoas traballadoras 

que son usuarias habituais, as compensacións a AUDASA polas obras de ampliación da 

capacidade en Rande e Compostela, a ampliación da concesión a 75 anos (mentres 

outras autoestradas da mesma época son liberadas de peaxes) son expresións dunha 

discriminación e dun agravio que non pode manterse máis no tempo. Por iso, tanto a 

transferencia da autoestrada, como a redución das peaxes, a asunción das subas anuais 

extraordinarias nos orzamentos do Estado ou a eliminación da peaxe entre Redondela e 

Vigo foron demandas reiteradas do BNG e puntos clave da negociación co PSOE para o 

acordo de investidura. 
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Ademais de non renunciar a ningunha destas demandas, incluíndo a 

transferencia da autoestrada a Galiza, vemos con preocupación como a concesionaria 

reclama ao Estado cantidades millonarias por obras de ampliación da capacidade en 

Rande e Compostela, gastos de amortización do investimento e compensacións pola 

baixada de ingresos no caso dos convenios de gratuidade da viaxe de volta entre 

Pontevedra e Vigo; novas obras de adaptación de túneles á nova normativa de 

seguridade; cumprimento das sentenzas xudiciais que anulan o sistema implantado para 

computar a peaxe na sombra en Rande e A Barcala; e cumprimento da sentenza polo 

cobro abusivo das peaxes como consecuencia das obras de Rande. 

Tanto a Xunta de Galiza como sobre todo o goberno central deben velar polos 

intereses xerais e discutir estas reclamacións excesivas e abusivas da concesionaria, así 

como denunciar ou renegociar convenios abusivos como o da suba do 1% acumulativa 

durante 20 anos, que supón un claro exemplo de enriquecemento ilícito para a 

concesionaria. En todo caso, consideramos que se debe evitar o procedemento das subas 

extraordinarias de peaxes, que virían a aumentar o agravio e a discriminación que sofren 

as persoas usuarias da AP 9. 

 

Polo exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

1ª: 

1. Que valoración fai o goberno galego sobre a previsión dunha partida de 50 

millóns de euros nos orzamentos do Estado para a aplicación de bonificacións e 

descontos a persoas usuarias da autoestrada AP9? 
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2. Considera o goberno galego que esta opción mellora a proposta pola Xunta de 

Galiza en decembro de 2019? 

3. Vai demandar o goberno galego diante do goberno do Estado a transferencia 

da AP9 e o rescate da concesión? 

4. Está dacordo o goberno galego na non aplicación de subas extraordinarias de 

peaxes derivadas dos convenios asinados entre o Ministerio de Fomento e a 

concesionaria? 

5. Que estudos e negociacións houbo entre o goberno galego e o Ministerio de 

Fomento en relación coa supresión da peaxe entre Redondela e Vigo, a urbanización do 

treito de acceso a Vigo en Teis, as melloras e as melloras nas parroquias de Chapela e 

Teis? 

 

Santiago de Compostela, 13 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iria Carreira Pazos 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 13/01/2021 16:44:42 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 13/01/2021 16:44:45 

 

Iria Carreira Pazos na data 13/01/2021 16:44:53 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Martín Seco García e Leticia Gallego Sanromán, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta  para a súa resposta oral na 

Comisión 6ª. 

 

A pandemia producida pola covid-19 puxo de manifesto a urxencia dalgunhas 

reformas que a día de hoxe son inevitables e imparables. O confinamento pola 

covid-19 que implicou, entre outras medidas,  a necesidade de empregar 

preferentemente o teletraballo, así como o peche de escolas,  puxo a proba a 

capacidade de resposta do noso sistema educativo e a posibilidade de traballar 

desde as nosas casas. 

 

Por exemplo, no relativo aos peches das escolas e ao confinamento dos alumnos 

e alumnas nas súas casas esíxenos unha resposta para manter en funcionamento o 

servizo público educativo en igualdade de oportunidades para todo o alumnado 

da provincia. O sistema educativo ten o deber e a necesidade de garantir a 

igualdade  do alumnado, así como a equidade e a calidade educativa e ao mesmo 

tempo facer efectiva a posibilidade de que cada estudante desenvolva o máximo 

das súas potencialidades, con independencia de onde resida. 

 

Un caso similar acontece co traballo en liña, nestes intres son necesarios 

mecanismos para facilitar este  medio de traballo en calquera parte do territorio, e 

máis se cabe agora que a situación de excepcionalidade que estamos a afrontar, e 

que esixe pensar e prever para o futuro. 

 

Na provincia de Lugo, sobre todo no rural,  moitos veciños e veciñas carecen ou 

teñen mala cobertura de telefonía móbil e internet, o que supón unha 

discriminación social, que incide directamente na perda de emprego e no 

despoboamento do rural. 

 

Nos tempos que vivimos, os socialistas da provincia de Lugo consideramos un 

dereito ter unha sinal adecuada de telefonía móbil e internet, vivas onde vivas. A 

dixitalización do mundo rural é clave para o seu desenvolvemento, tanto para 

avanzar en competitividade e sostibilidade, como para facer fronte ao 

despoboamento. Para acadar estes obxectivos é fundamental superar a fenda 

dixital que existe entre o rural e o urbano. Esta dixitalización ten que se converter 

nunha prioridade se de verdade queremos apostar dun xeito real e decidido polo 
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noso rural, e non só con slogans e propaganda como adoita facer o Partido 

Popular de Galicia. 

 

As axudas europeas aprobadas para a recuperación económica trala pandemia 

destinan fondos para a dixitalización e melloras de infraestruturas tecnolóxicas, 

co fin de que tanto as empresas como a cidadanía estean máis e mellor 

preparados, e buscan garantir unha conexión dixital adecuada ao 100 % da 

poboación con independencia do seu lugar de residencia. Por iso é preciso que os 

fondos europeos destinados á dixitalización que se van transferir ás comunidades 

autónomas vaian condicionados tendo en conta ás entidades locais, é dicir, á 

deputación e aos concellos da provincia de Lugo. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan preguntan: 

 

Vai a Xunta de Galicia aprobar un Plan de dixitalización para o rural da provincia 

de Lugo, tendo en conta ás entidades locais, é dicir, a Deputación Provincial de 

Lugo e os concellos da provincia, de ser o caso, en que prazos? 

  

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2020 

 

  

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 18:20:58 

 

Martín Seco García  na data 12/01/2021 18:21:13 

 

María Leticia Gallego Sanromán na data 12/01/2021 18:21:28 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Luís Álvarez Martínez, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 2ª. 

 

En Burela hai unha necesidade urxente dunha nova depuradora de augas 

residuais (EDAR). É un problema que arrastran os veciños e veciñas de Burela 

desde hai anos. 

 

Xa en decembro do ano 2011 o por aquel entón alcalde, o señor Barcia, admitía 

problemas case a diario coa depuradora de augas residuais e quería unha nova 

para o concello. 

 

En abril de 2015 Augas de Galicia detectaba incumprimentos na dita depuradora. 

 

 En agosto de 2018 a UE avisaba a España por fallos na depuración en varios 

concellos galegos, entre eles o de Burela. 

 

As primeiras informacións apuntaban a que as novas instalacións da EDAR 

poderían estar en funcionamento no ano 2017, pero os traballos fóronse dilatando 

e a día de hoxe seguen pendentes, correndo o risco serio de que se non se 

rematan estas obras en prazo se perdan fondos europeos. 

 

A directora de Augas de Galicia dixo na súa comparecencia na Comisión de 

Orzamentos da Xunta para o 2020, que nese ano se finalizará a redacción do 

proxecto de saneamento, orzamentando para iso 250.001 €. Estamos a falar 

dunha obra que se prevé que rolde os 9.000.000 €. 

 

Ante esta situación é preciso unha actuación urxente, xa que a perda dos fondos 

comunitarios comprometería seriamente a viabilidade da nova depuradora de 

augas residuais. 

 

Por iso a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

  

1ª)  Cales son os prazos que manexa a Xunta de Galicia para a construción da 

nova depuradora de augas residuais de Burela? 
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2ª)  Considera a Xunta de Galicia que cos prazos que baralla para a construción 

da nova EDAR de Burela se poñen en perigo os fondos europeos previstos para 

esta construción? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro  de 2020 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Luís Álvarez Martínez, deputada e deputado pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia,  ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

Apoiar ao rural precisa de investimentos que permitan desenvolver a súa economía e 

que permitan tamén fixar poboación, e neste caso o arranxo dos 5 Km da LU-741, de 

competencia autonómica,  no termo municipal da Pontenova que une a Pontenova coa 

Fonsagrada sería un impulso importante para as empresas que radican na zona, máis 

necesario agora se cabe pola crise producida pola covid19, e ademais melloraría a 

seguridade da estrada. 

 

Apostar polo rural é tamén apostar por unhas boas vías de comunicación, e neste caso 

este tramo da LU-741, que enlaza coa LU-P-1904, presenta serias deficiencias para 

circular polo  dito tramo. Este treito presenta unha grave deterioración no firme, unha 

situación que empeorou nos últimos anos. Na zona hai varias empresas con moita 

actividade diaria, e a mala situación desta estrada, prexudica, polo tanto,  a economía do 

Concello da Pontenova. 

 

Realizar os arranxos necesarios nesta estrada amosaría un compromiso real cos veciños 

e veciñas da Pontenova por parte da Xunta de Galicia. Compromiso si demostrado pola 

Deputación Provincial de Lugo, que no ano 2018, fixo os arranxos necesarios na estrada 

LU-P-1904 que une A Pontenova coa Fonsagrada, obras consistentes en asfaltado da 

estrada, ampliación e limpeza de cunetas, ademais da instalación de novas sinais para 

mellorala seguridade nese tramo. 

 

É urxente que se arranxen eses 5Km da estrada autonómica LU-741 no termo municipal 

da Pontenova porque ademais de ser perigoso para os usuarios desta estrada prexudica a 

actividade diaria das empresas asentadas na zona. 

 

Por iso a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Como valora a Xunta de Galicia o estado da estrada LU-741, no tramo que descorre 

polo concello da Pontenova, que une A Pontenova coa Fonsagrada? 

 

2ª)  Considera a Xunta de Galicia que é un tramo seguro para as persoas usuarias que a 

empregan? 

 

3ª)  Non considera que a mala situación desta estrada ten unha incidencia negativa sobre 

o tecido industrial do concello da Pontenova? 
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4ª) Que pensa facer a Xunta de Galicia ante o mal estado da estrada LU-741 no tramo 

que descorre polo concello da Pontenova, que une A Pontenova coa Fonsagrada e que 

enlaza coa LU-P- 1904? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2020 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

A residencia de maiores de Burela xestionada pola Xunta de Galicia conta con 88 

prazas, 58 para residentes autónomos e 30 para residentes dependentes. 

  

Familiares de usuarios desta residencia veñen reivindicando (xa levan recollidas a día de 

hoxe máis de 1.000 sinaturas apoiando este petición)  a necesidade de dotala dun patio 

exterior ao aire libre, que poida ser empregado polos usuarios. 

 

Agora que nos atopamos coas limitacións da covid-19 que impide aos seus usuarios 

poder saír da residencia, as familias dos usuarios fan esta petición xa que alegan que 

estar sempre encerrados está  afectando psicoloxicamente ás persoas usuarias que se 

atopan ben e que estaban acostumados a realizar saídas diarias. 

 

Os familiares das persoas residentes reivindican que estes maiores conten cun patio 

exterior no que poidan tomar o sol ou estirar as pernas,  nestes momentos nos que a 

pandemia da covid-19 lles impide saír do centro, manténdoos dentro dunhas instalacións 

que non contan con ningún espazo exterior.  Declaran estes familiares que: “É unha 

residencia aberta na que as persoas maiores que están ben poden saír, pero coa covid-19 

só saíron os días 23 e 24 de xuño porque despois pecharon co rebrote que houbo na 

comarca e agora puideron facelo 15 días de agosto e volveron a pechar polo aumento 

dos casos”. 

 

Representantes do grupo de familiares de usuarios da residencia de maiores de Burela 

reuníronse co Goberno do Concello de Burela, que mostrou o seu apoio a esta 

reivindicación, así como a colaboración precisa para que este proxecto se converta 

nunha realidade. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

  

1ª) É consciente a Xunta de Galicia que a residencia de maiores de Burela precisa dun 

patio exterior ao aire libre? 

 

2ª) Que ten previsto realizar a Xunta de Galicia para paliar esta deficiencia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021  
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Leticia Gallego Sanromán e Martín Seco García, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª. 

 

Hai máis dunha década, o 8 de abril de 2010, aprobábase nesta Cámara, por 

unanimidade, unha iniciativa do Grupo Parlamentario Popular, na que xa se lle 

reclamaba ao Goberno da Xunta de Galicia oficializar o Camiño do Mar como ruta 

xacobea. 

 

O ano 2010 era Ano Santo, e que a iniciativa fora presentada polo PP, o partido no 

Goberno autonómico, circunstancias estas  que fixeron albergar daquela esperanzas de 

que o recoñecemento se acadase con rapidez. Cabe entender que a inacción provocase, 

un ano despois, a queixa de colectivos e asociacións, e a decisión da Deputación 

Provincial de Lugo de darlle un impulso ao expediente, e así o Goberno da Deputación 

de Lugo levou a Pleno unha proposta, en data 26 de xullo de 2011, na que se lle 

solicitaba á Xunta de Galicia que recoñecese como rutas xacobeas oficiais a do Camiño 

do Mar, na Mariña lucense, e o Camiño de Inverno, que pasa pola Ribeira Sacra. 

Proposta esta aprobada tamén por unanimidade. 

 

O Camiño do Mar segue sen ser recoñecido dun xeito oficial a pesar da aprobación por 

unanimidade daquela iniciativa parlamentaria do PP do ano 2010. A pesar do traballo de 

divulgación levado a cabo por asociacións históricas, turísticas, de veciños ou de 

comerciantes, así como pola Asociación de Amigos do Camiño na provincia de Lugo. E 

tamén a pesar das reclamacións efectuadas polos alcaldes e alcaldesas da Mariña ao 

longo destes 10 anos. 

 

Impulsar o Camiño do Mar é fundamental para impulsar a actividade turística que 

representa un papel determinante na dinamización económica. E hoxe é máis urxente 

que nunca, por mor do espacial impacto da covid-19  na Mariña, que precisa dunha 

aposta decidida de recuperación económica de todos os sectores produtivos. Dun xeito 

moi especial, dun turismo moi golpeado polas limitacións impostas debido ás 

necesidades sanitarias. 

 

Ao longo dos anos a Xunta foi recoñecendo as dez rutas que agora mesmo figuran na 

web oficial do Xacobeo. 

 

Chama a atención que o Camiño do Mar quede excluído cando o seu trazado, entre 

Ribadeo e Neda, o convertía no punto de unión entre outros dous camiños xa 

recoñecidos: o do Norte e o Inglés. Do seu percorrido entre Ribadeo e Cedeira 

consérvanse case que a totalidade de establecementos hospitalarios de atención aos 

viaxeiros, como os hospitais de Ribadeo, San Martiño, Cervo, Celeiro, ou Santiago de 
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Viveiro. Enterramentos e documentos episcopais deixan tamén testemuña histórica da 

pegada dos peregrinos na Mariña. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas:  

 

1ª) Ten pensado a Xunta de Galicia oficializar o Camiño do Mar como ruta xacobea e 

incluíla nas accións de promoción turística e reactivación económica ligadas á 

celebración do ano Xacobeo 2021? 

 

2ª) Cales foron os motivos polos que a Xunta de Galicia  non oficializou o Camiño do 

Mar como ruta xacobea, a pesar de existir un acordo unánime desta Cámara de hai máis 

de 10 anos? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Noa Díaz Varela e Luís Manuel Álvarez Martínez, deputadas 

e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 4ª. 

 

Hai máis dunha década, o 8 de abril de 2010, aprobábase nesta Cámara, por 

unanimidade, unha iniciativa do Grupo Parlamentario Popular, na que xa se lle 

reclamaba ao Goberno da Xunta de Galicia oficializar o Camiño do Mar como ruta 

xacobea. 

 

O ano 2010 era Ano Santo, e que a iniciativa fora presentada polo PP, o partido no 

Goberno autonómico, circunstancias estas  que fixeron albergar daquela esperanzas de 

que o recoñecemento se acadase con rapidez. Cabe entender que a inacción provocase, 

un ano despois, a queixa de colectivos e asociacións, e a decisión da Deputación 

Provincial de Lugo de darlle un impulso ao expediente, e así o Goberno da Deputación 

de Lugo levou a Pleno unha proposta, en data 26 de xullo de 2011, na que se lle 

solicitaba á Xunta de Galicia que recoñecese como rutas xacobeas oficiais a do Camiño 

do Mar, na Mariña lucense, e o Camiño de Inverno, que pasa pola Ribeira Sacra. 

Proposta esta aprobada tamén por unanimidade. 

 

O Camiño do Mar segue sen ser recoñecido dun xeito oficial a pesar da aprobación por 

unanimidade daquela iniciativa parlamentaria do PP do ano 2010. A pesar do traballo de 

divulgación levado a cabo por asociacións históricas, turísticas, de veciños ou de 

comerciantes, así como pola Asociación de Amigos do Camiño na provincia de Lugo. E 

tamén a pesar das reclamacións efectuadas polos alcaldes e alcaldesas da Mariña ao 

longo destes 10 anos. 

 

Impulsar o Camiño do Mar é fundamental para impulsar a actividade turística que 

representa un papel determinante na dinamización económica. E hoxe é máis urxente 

que nunca, por mor do espacial impacto da Covid-19  na Mariña, que precisa dunha 

aposta decidida de recuperación económica de todos os sectores produtivos. Dun xeito 

moi especial, dun turismo moi golpeado polas limitacións impostas debido ás 

necesidades sanitarias. 

 

Ao longo dos anos a Xunta foi recoñecendo as dez rutas que agora mesmo figuran na 

web oficial do Xacobeo. 

 

Chama a atención que o Camiño do Mar quede excluído cando o seu trazado, entre 

Ribadeo e Neda, o convertía no punto de unión entre outros dous camiños xa 

recoñecidos: o do Norte e o Inglés. Do seu percorrido entre Ribadeo e Cedeira 

consérvanse case que a totalidade de establecementos hospitalarios de atención aos 

viaxeiros, como os hospitais de Ribadeo, San Martiño, Cervo, Celeiro, ou Santiago de 
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Viveiro. Enterramentos e documentos episcopais deixan tamén testemuña histórica da 

pegada dos peregrinos na Mariña. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas:  

 

1ª) Ten pensado a Xunta de Galicia oficializar o Camiño do Mar como ruta xacobea e 

incluíla nas accións de promoción turística e reactivación económica ligadas á 

celebración do ano Xacobeo 2021? 

 

2ª) Cales foron os motivos polos que a Xunta de Galicia  non oficializou o Camiño do 

Mar como ruta xacobea, a pesar de existir un acordo unánime desta Cámara de hai máis 

de 10 anos? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2020 

  

 
 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 18:34:29 

 

Noa Susana Díaz Varela  na data 12/01/2021 18:34:46 

 

Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 12/01/2021 18:35:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

O polbo é un recurso de gran importancia para a frota de baixura en Galicia xa 

que son moitas as embarcacións, cerca de 800,  que dependen desta especie para 

garantir unha conta de resultados positiva na súa empresa pesqueira. 

 

Aínda non se sabe exactamente como rematará o exercicio pero tanto 

administracións, coma  científicos e pescadores coinciden en que será o peor ano 

da historia. O sector fala de que con esta pesqueira actual do polbo están no 10 % 

do peor ano desde que existen rexistros. Xa nos primeiros dez días tras a veda as 

capturas desta especie pola frota galega caeron un 85 %. Máis datos que  

corroboran esta baixada de capturas: o primeiro día de levantamento trala veda en 

2015 capturáronse 5.000 kg, no 2019 non chegou aos 2.500 kg e no 2020 só 500 

kg. 

 

Meses con capturas mínimas de polbo e parece que a Consellería do Mar non lle 

interesa abordar o problema do futuro desta pesqueira, tratando este trimestre de 

pesca, como un trimestre normal, obviando a baixada alarmante de capturas. 

Ademais a Consellería do Mar non lle está a trasladar ao sector afectado nas 

medidas que está a traballar, tendo só esta información pola prensa. 

 

En xullo deste ano o sector propuxo diversas actuacións para paliar esta escaseza 

do recurso: por unha banda que se decretase unha paralización da actual campaña 

(ata setembro ou outubro) e por outra,  que se articulasen medidas 

compensatorias para os naseiros durante estes meses. 

 

Polo tanto, o sector o que reclama son novas medidas que contribúan a mellorar o 

estado do recurso, e que se implementen novas accións que sirvan para frear o 

descenso de capturas. 

 

Entendemos por iso que é fundamental que o sector participe na toma de 

decisións na xestión dos recursos, e parece que nesta pescaría non está a 

acontecer. 
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Por iso a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Que información posúe o Goberno galego sobre a situación do polbo en 

Galicia? 

 

2ª)  Que medidas se adoptarán por parte do Goberno galego para a recuperación 

do polbo? 

 

3ª)  Considera o Goberno galego que o plan de xestión do polbo posto en marcha 

por parte da Consellería do Mar están a dar os resultados previstos? 

 

4ª)  Están a se aplicaren todos os controis para loitar contra  a actividade ilegal e 

o furtivismo no polbo? 

 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021 

 

 

  

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 18:36:41 

 
Julio Torrado Quintela  na data 12/01/2021 18:36:55 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

A chegada da terceira onda da pandemia, que comeza a vislumbrarse co 

incremento preocupante de datos de positividade e novos casos, e que 

previsiblemente incrementará a presión hospitalaria en próximas datas, ten que 

ver en certa medida coa preocupante converxencia das datas de Nadal, na que 

existen maiores tendencias de agrupamento de persoas en ámbitos sociais e 

familiares, ademais dun réxime normativo excesivamente confuso e dual por 

parte das autoridades do Goberno da Xunta de Galicia. 

 

A duplicidade de mensaxes entre o que se avanzou en medios de comunicación, 

xunto á intención de aplicar medidas cirúrxicas e específicas por días e concellos, 

provocou un sudoku normativo de difícil comprensión. A isto engádese a 

reticencia do Goberno autonómico a regular de maneira concreta as cuestións da 

súa competencia en termos de flexibilidade ou restricións horarias en 

circulacións, aperturas, etc. A pesares da nova intención de autoeximirse da 

responsabilidade coas valoracións a posteriori, a realidade é que as datas de Nadal 

foron, de facto, unha carta branca para a expansión do virus. 

 

Con todo, durante días xa previos ás datas de Nadal, numerosos profesionais 

manifestaron as súas preocupacións polo avance da situación, así como o comité 

clínico valorou posibles recomendacións para as medidas que o Goberno da 

Xunta de Galicia considerou tomar. Entre estas cuestións estaban algunhas 

decisións restritivas en puntos concretos de Galicia, especialmente nos contornos 

urbanos de maior afectación do virus. Estas suxestións, non en tanto, 

confrontaron con outras intencións e posicións que finalmente foron as tidas en 

conta para armar unha proposta normativa e de restricións máis laxa. 

 

Para avaliar a situación dende este punto actual é recomendable ter certa 

claridade sobre os elementos e criterios que se teñen en conta á hora de afrontar 

as difíciles decisións sobre mobilidade e actividade laboral e social que se pode 

desenvolver en Galicia, e por iso convén transmitir á cidadanía que o traballo dos 

profesionais é intenso, rigoroso e moi analítico. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Fixo o comité clínico de avaliación da pandemia que formou a Consellería 

de Sanidade algunha recomendación sobre medidas máis restritivas das 

finalmente tomadas nalgúns contornos urbanos de Galicia? 

 

2. Existiron nas xuntanzas do comité clínico avaliacións que ofreceran unha 

perspectiva de que a situación que podía darse é a que actualmente estamos 

a vivir? 

 

3. Que criterios fundamentaron as decisións finais que tomou o Goberno da 

Xunta de Galicia para as medidas decididas de cara as datas de Nadal? 

 

4. Podía o Goberno da Xunta de Galicia tomar decisións máis restritivas que 

as que finalmente tomou sobre as posibilidades de mobilidade e reunión 

nas datas das festas de Nadal? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/01/2021 16:40:30 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/01/2021 16:40:37 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela. deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

Recentemente vén de celebrarse unha reunión das 10 comunidades e cidades 

autónomas con competencia na xestión da Rede Natura 2000 Marina, co 

secretario de Estado de Medio Ambiente, dentro do proxecto LIFE INTEMARES. 

 

Nesa reunión o Goberno de España reafirmou o seu compromiso de acadar o 30 

% de áreas mariñas protexidas no ano 2030, sendo impresdincible para iso a 

coordinación interadministrativa e a implicación nas actuacións conxuntas de 

conservación mariña. 

 

En tan só uns anos España pasou de protexer menos do 1 % da superficie mariña 

a máis do 12 % actual. 

 

Cabe recordar o valor do interés estratéxico da conservación mariña nun marco 

de recuperación verde.  E esta transición ecolóxica e xusta ofrece tamén grandes 

oprtunidades e grandes retos no mar. 

 

É preciso que España siga avanzado cara a unha maior protección mariña, e nese 

eido a colaboración das comunidades e cidades autónomas é fundamental. Sendo 

o próximo reto o de conquerir o 30 % en 2030 de AMP, tal e como marca a 

Estratexia de Biodiversidade 2030 da UE e a Declaración de Emerxencia 

Climática do Goberno de España. Por iso é preciso fortalecer a rede de espazos 

mariños protexidos e lograr que estea ben xestionada, conectada e que sexa 

ecoloxicamente representativa. 

 

Por iso, a deputada e o deputado que asinan formulan a seguinte pregunta: 

  

Cales son os plans da Xunta de Galicia para a protección da costa galega nos 

vindeiros anos? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 
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Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 18:38:04 

 
Julio Torrado Quintela  na data 12/01/2021 18:38:17 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

Os portos de Burela e de Celeiro combinan actividade pesqueira, tráfico de 

mercadorías e náutica de recreo. Ademais ambos sitúanse entre os tres portos 

máis relevantes no organismo que os xestiona e do que dependen que é Portos de 

Galicia. 

 

Os usuarios destes portos contan que cada un tiña asignados 5 gardamuelles, pero 

que agora están activos 3 ou 4. Estas vacantes nos ditos cadros de persoal de 

gardamuelles están a provocar protestas nos portos mariñáns, protestas que foron 

realizadas tanto ante a Consellería do Mar como ante Portos de Galicia,  

emprazando  a Portos de Galicia á cobertura das praza de guardamuelles agora 

vacantes. 

 

Sen videovixilancia nestes portos estes traballadores teñen encomendado o 

control das instalacións portuarias. Ademais de funcións como ordenación dos 

atraques pesqueiros, dos mercantes e das embarcacións recreativas, así como o 

establecemento de vehículos. 

 

Por iso a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Cal ou cales son os motivos polos que existen prazas vacantes de 

gardamuelles nos portos da Mariña lucense de competencia autonómica? 

 

2ª) Ten pensado Portos de Galicia restituír o servizo de gardamuelles con todos 

os profesionais que sobre o papel teñen asignados os portos da Mariña lucense de 

competencia autonómica? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021  

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 18:39:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Carmen Rodríguez Dacosta, Julio Torrado Quintela e 

Marina Ortega Otero, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario 

dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión 5ª. 

 

Estes días coñeciamos que a Xunta de Galicia financiará 14 obradoiros duais de 

emprego que se desenvolverán en 40 concellos da provincia de Lugo. 

 

O propio delegado territorial da Xunta de Galicia en Lugo, explicaba que a 

Consellería de Emprego e Igualdade destina 4,8 millóns de euros para colaborar 

cos concellos promotores destas iniciativas a través da convocatoria de axudas 

deste ano. 

 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista tivemos coñecemento de que concellos e 

agrupacións de concellos da provincia de Lugo  promotores destas iniciativas 

quedaron fóra destas axudas, denegándolles estes obradoiros duais de emprego e 

descoñecendo os motivos polos que a Consellería de Emprego e Igualdade 

resolveu nese sentido. 

 

Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) A que concellos ou agrupacións de concellos da provincia de Lugo se lle 

concederon obradoiros duais de emprego no ano 2020? 

 

2ª)  A que concellos ou agrupación de concellos da provincia de Lugo se lle 

denegaron obradoiros duais de emprego no ano 2020? 

 

3ª) Cales foron os motivos destas denegacións? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021  

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 18:40:40 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Paloma Castro Rey e Luís Manuel Álvarez Martínez, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

1ª. 

 

O xulgado da Muller de Viveiro segue a carecer dun espazo digno para darlles 

comodidade e anonimato ás mulleres maltratadas que deciden demandar aos seus 

agresores. E segue sen existir esta sala que acolla con dignidade ás vítimas,  

malia os múltiples anuncios da Xunta de Galicia de que estaría operativa a finais 

do ano 2019. 

 

En abril de 2019 o Grupo Parlamentario Socialista rexistraba nesta Cámara 

diversas iniciativas neste eido, nas que se recollía a petición de que os 

representantes do xulgado de Violencia sobre a Muller de Viveiro ( Xulgado de 

Primeira Instancia e Instrución número 2) fixeron na Mesa Local de 

Coordinación contra a violencia de xénero do Concello de Viveiro na que 

presentaron un rogo á Mesa para solicitar da Dirección Xeral de Xustiza da 

Xunta de Galicia a habilitación dun espazo digno como sala de agarda para as 

mulleres maltratadas. Nese rogo presentado explicaban cales eran as condicións 

nas que se atopa a actual “ sala de agarda” que non se considera adecuada para tal 

fin. 

 

Ante a pregunta realizada polo Grupo Socialista ao señor Rueda no Pleno do 29 

de maio de 2019, a súa resposta foi que a Xunta de Galicia habilitaría no xulgado 

de Violencia sobre a muller de Viveiro un espazo digno como sala de espera para 

as mulleres maltratadas que comparezan no xulgado nos vindeiros meses, antes 

de rematar o ano 2019. Daquela xa se lle reclamabamos que era urxente habilitar 

unha sala propia e digna no xulgado para que as mulleres maltratadas poidan 

contar cun espazo que ofreza anonimato para evitar a súa exposición pública nos 

corredores do xulgado evitando que se poidan cruzar cos seus agresores, ademais 

de ter unha certa comodidade, pois o trámite da denuncia pode durar varias horas. 

 

Pero o certo é que a día de hoxe, máis dun ano e medio despois daquel anuncio 

en sede parlamentaria o xulgado de Viveiro carece da dita sala. As mulleres 

continúan agardando na mesma sala. Situación denunciada de novo por parte dos 

traballadores do propio xulgado. 
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Por iso as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte pregunta: 

 

Cando vai comezar a Xunta de Galicia as obras precisas para habilitar un espazo 

propio e digno como sala de agarda para as vítimas de violencia de xénero que 

comparecen no Xulgado sobre a Muller de Viveiro? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 18:44:16 

 
Paloma Castro Rey  na data 12/01/2021 18:44:31 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 12/01/2021 18:44:42 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

 

A pandemia da covid-19 afecta a todos os sectores, e os contaxiados por 

coronavirus chegan a todos os centros de traballo e, polo tanto, os buques de 

pesca non son alleos a esta problemática, e os gromos aparecen tamén entre os 

seus tripulantes. 

 

Dende a chegada da covid-19 ás nosas vidas foron numerosos os casos de barcos 

que atracaron en portos galegos con contaxiados pola covid-19. A ninguén se lles 

escapan as peculiaridades destes centros de traballo itinerantes, que polo tamaño 

das embarcacións e pola dinámica da súa propia actividade,  dificultan o 

cumprimento das medidas para paliar a covid-19. 

 

Nas últimas semanas, foron varios os casos de buques de pesca que atracaron nos 

portos galegos con tripulante contaxiados por coronavirus. O último o Adviento 

que atracou a semana pasada no Porto de Burela con 17 contaxios. 

 

Ante casos iguais de barcos chegados aos nosos portos con tripulación 

contaxiada pola covid-19 , a Xunta de Galicia adoptou decisións distintas. Polo 

que entendemos que é urxente e necesario que por parte das autoridades 

competentes da Xunta de Galicia (Consellería do Mar e Consellería de Sanidade) 

se estableza un protocolo de actuación específico para os casos de persoas 

enfermas por coronavirus nos barcos que chegan aos portos galegos. 

 

É preciso ese protocolo para que ante casos iguais non se actúe de xeito distinto.  

 

É preciso que ese protocolo defina claramente as competicións e funcións, na 

xestión destes casos, co obxectivo de conseguir unha maior eficacia e eficiencia. 

 

 

Por iso a deputada e o deputado que asinan preguntan: 

 

 

Vai a Xunta de Galicia establecer e aprobar un protocolo de actuación específico 

para os supostos nos que se dean casos positivos da covid-19 entre a tripulación 
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dos barcos que chegan aos nosos peiraos, no que se definan claramente as 

competencias e funcións? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 12/01/2021 18:46:05 

 
Julio Torrado Quintela  na data 12/01/2021 18:46:18 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

Patricia Otero Rodríguez, Luís Manuel Álvarez Martínez, Marina Ortega Otero e 

Julio Torrado Quintela, deputadas e deputados pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5ª. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista ten presentado diversas iniciativas nesta 

cámara para coñecer o acontecido ao longo desta pandemia da covid-19 nas 

residencias de maiores da nosa comunidade autónoma. Iniciativas para coñecer 

os protocolos que ten a Xunta de Galicia para aplicar nos casos en que aparezan 

positivos da covid-19 nestes centros, cales son os parámetros obxectivos para 

intervir unha residencia, para saber as actuacións previas desenvolvidas, para 

coñecer se se incrementaron os recursos humanos e materiais nelas, etc. 

 

Non obstante, non obtivemos información clara ao respecto sobre estes aspectos, 

e estamos a ver como nesta segunda onda da pandemia os casos están a chegar as 

nosas residencias de maiores con consecuencias aínda más graves que nos 

primeiros meses. 

 

Recentemente, coñeciamos que a residencia Asilo de Vilalba era intervida pola 

Xunta de Galicia ao aparecer un gromo que sumaba 132 contaxiados, 114 

usuarios  (máis do 70 % dos maiores) e 18 persoas do cadro de persoal. Trátase 

dunha das residencias con máis persoas contaxiadas de toda Galicia. 

 

Ao longo da mañá do xoves o número de contaxiados foi subindo 

exponencialmente xerando desconcerto entre a veciñanza. Familiares das persoas 

residentes queixábanse da falta de información, non sabían tampouco que 

usuarios ían  ser trasladados ao Cegadi. 

 

É de resaltar que desde que  apareceu o primeiro contaxio, o luns, os positivos 

pola covid-19 na residencia Asilo de Vilalba se incrementaron de forma 

exponencial,  co conseguinte risco para este colectivo de maior vulnerabilidade. 

 

Por iso as deputadas e os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª) Cando se detectou o primeiro contaxio na residencia de Vilalba? 
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2ª) Que medidas adoptou a Xunta de Galicia para atallar o gromo da covid-19 na 

residencia Asilo de Vilalba, desde que se detectaron os primeiros casos? 

 

3ª)  Cal ou cales foron os motivos, segundo a Xunta de Galicia, para que o 

número de casos positivos na residencia de Vilalba aumentasen de xeito 

exponencial en tan pouco tempo,  ata acadar a cifra de 132 contaxiados? 

 

4ª) Considera a Xunta de Galicia, que mantivo unha boa comunicación co 

Concello de Vilalba á hora de trasladarlle os datos e as medidas a adoptar no 

relativo ao gromo detectado na residencia Asilo de Vilalba? 

 

Pazo do Parlamento, 12 de xaneiro de 2021 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Patricia Otero Rodríguez  na data 13/01/2021 16:51:11 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez  na data 13/01/2021 16:51:36 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/01/2021 16:51:51 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/01/2021 16:52:05 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Julio Torrado Quintela e Marina Ortega Otero, deputado e deputada 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

Os orzamentos 2021 para a Consellería de Sanidade inclúen, en continuidade cos 

anos anteriores, unha partida destinada á financiación de capeláns para o Sistema 

Público de Saúde. Para o ano 2021 a contía destinada a este fin son 685.000€, 

para 41 capeláns a xornada completa e 11 a xornada partida. Esta contía 

incrementouse nos últimos anos aplicando a este persoal, que no anexo de persoal 

do Sergas vén indicado con categoría propia como “persoal relixioso”, 

aumentando a súa dotación económica en proporción ao que aumentan as 

nóminas dos profesionais sanitarios e non sanitarios que compoñen o Sistema 

Público de Saúde de Galicia. 

 

Esta dotación a persoal non relacionado co sistema de saúde reduce esas contías 

doutras posibles finalidades, como a contratación de 30 profesionais de 

enfermería extra durante toda a campaña de vacinación, ou outros para funcións 

de carácter máis estrutural e nos que existen déficits notorios para servizos en 

clara demanda, como 20 profesionais de fisioterapia ou 20 de psicoloxía. 

 

Por todo o exposto, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que criterios fundamentan a necesidade de ter contratados 52 capeláns no 

Sistema Público de Saúde de Galicia? 

 

2. Que funcións realizan estes profesionais? 

 

3. Dispoñen de situación, horario, quendas laborais e sistema de organización 

propio do seu traballo? 

 

4. Están contratados baixo algún convenio laboral? Cal? 

 

5. Como son negociadas as condicións laborais dos profesionais que exercen 

as labores de persoal relixioso no Sergas? 
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6. Existe algún tipo de proba de ingreso para formar parte do cadro de persoal 

do Sergas? 

 

7. As contías formalmente destinadas ao pago destas 52 persoas son 

ingresadas en nóminas individuais ou baixo outro formato? Cal? A quen? 

 

8. Existe algún control por parte das xerencias do Sergas da labor que realizan 

estes profesionais no Sistema Público de Saúde de Galicia? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro do 2021 

 

Asdo.: Julio Torrado Quintela 

   Marina Ortega Otero 

Deputado e deputada do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Julio Torrado Quintela  na data 13/01/2021 16:51:26 

 
Marina Ortega Otero  na data 13/01/2021 16:51:34 
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A Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Paula Prado del Río, Marisol Díaz Mouteira, Alberto 
Pazos Couñago, José Manuel Rey Varela, José Antonio Armada Pérez, Noelia 
Pérez López e Ana Belén García Vidal, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, Administración 
Xeral, Xusticia e Interior.  
 
Galicia foi históricamente unha terra que viu partir en numerosas ocasións aos seus 
fillos en busca de un mellor porvir.  
 
Todos eles formaron unha diáspora da que todos os galegos nos sentimos orgullosos. 
Hoxe, Galicia está preparada e disposta a percorrer ese camiño pero a inversa, lista 
para recibir aos que un día tiveron que partir así como as familias que formaron nos 
seus países de acollida.  
 
O retorno non é unicamente un dereito de tódolos galegos e galegas emigrados, senón 
ademais unha oportunidade extraordinaria que a historia de Galicia nos ofrece para 
superar o complexo reto demográfico que ten por diante a nosa Comunidade Autónoma 
e que non debemos desaproveitar por iso.  
 
O Consello da Xunta aprobou o 12 de abril do 2018 unha ambiciosa Estratexia Retorna 
dotada cun orzamento de mais de 235 millóns e integrada por mais de medio cento de 
medidas.  
 
Esta estratexia nace có obxectivo de atraer aos galegos residentes no exterior, tanto 
aos emigrantes como os seus descendentes.  
 
As medidas plasmadas no documento, en moitos casos transversais, non só están 
orientadas a ofrecerlles e facilitarlles unha cobertura integral das necesidades básicas 
coas que se atopan ao chegar a Galicia senón tamén para que lle garantan a súa 
integración en tódolos ámbitos educativo, laboral, sanitario, etc..  
 
Transcorrido xa un prazo prudente para facer valoración sobre os resultados desta 
Estratexia, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas:  
 
1.- Cales son os resultados obtidos referente ao número de retornados?  
 
2.- Consideran unha evolución positiva comparada aos anos anteriores?  
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3.- Como está a influír este ano 2020 a pandemia do Covid-19 no proceso de 
retorno?  

 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 13/01/2021 17:32:36 
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A Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Paula Prado del Río, Marisol Díaz Mouteira, Alberto 
Pazos Couñago, José Manuel Rey Varela, José Antonio Armada Pérez, Noelia 
Pérez López e Ana Belén García Vidal, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, Administración 
Xeral, Xusticia e Interior.  
 
Galicia ao longo do século XX foi unha terra de emigración na que os seus cidadáns 
buscaban un mellor porvir.  
 
Todos eles conformaron a Galicia exterior da que todos os galegos nos sentimos 
orgullosos.  
 
Hoxe, Galicia está preparada e disposta a percorrer ese camiño pero a inversa, lista 
para recibir aos que un día tiveron que partir así como as familias que formaron nos 
seus países de acollida.  
 
O retorno non é unicamente un dereito de tódolos galegos y galegas emigrados, senón 
ademais unha oportunidade extraordinaria que a historia de Galicia nos ofrece para 
superar o complexo reto demográfico que ten por diante a nosa Comunidade Autónoma 
e que non debemos desaproveitar.  
 
O momento do retorno supón un cambio radical no seu modo de vida, a chegada 
implica enfrontarse a novos usos sociais e mesmo a procedementos administrativos 
descoñecidos que poden xerar barreiras no retornado.  
 
Desde o Goberno galego preténdese axudarlles na transición a plena integración na 
nosa terra por iso, o pasado 4 de marzo a Xunta de Galicia, a través da Secretaría 
Xeral da Emigración, lanzou o Portal Retorna para dar apoio e asesoramento aos 
emigrantes galegos no exterior que desexen retornar a súa terra e os que xa 
retornaron.  
 
Para ter coñecemento sobre o funcionamento desta ferramenta, os deputados 
asinantes, formulan as seguintes preguntas:  
 

1. Que finalidade pensa acadar a Goberno galego con esta iniciativa do Portal 
Retorna?  
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2. Que mecanismos complementarios ten o Goberno Galego para informar e 
asesorar aos retornados?  

 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2020 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 13/01/2021 17:34:57 
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A Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Paula Prado del Río, Marisol Díaz Mouteira, Alberto 
Pazos Couñago, José Manuel Rey Varela, José Antonio Armada Pérez, Noelia 
Pérez López e Ana Belén García Vidal, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, Administración 
Xeral, Xusticia e Interior.  
 
O fenómeno da emigración galega influíu na evolución da nosa sociedade.  
 
Desde mediados do século XIX e durante o século XX os galegos optaron por coller as 
súas maletas con poucas pertenzas pero repletas de incerteza e morriña para cruzar o 
Atlántico.  
 
Cos poucos cartos dispoñibles ou incluso prestados lanzáronse a búsquela dun futuro 
esperanzador para as súas familias e así foi como emprenderon o camiño para facer as 
Américas.  
 
Podemos afirmar que ao principio a situación económica da nosa diáspora era 
alentadora, pero co transcorrer dos anos trocou en moitos casos en situación de 
necesidade por mor das dificultades económicas e cambios políticos que sufriron unha 
gran parte dos países de acollida en América.  
 
Hoxe, Galicia, en débeda coa emigración, está preparada para estender os beneficios 
da recuperación económica da nosa Comunidade aos galegos residentes no exterior.  
 
Galicia ten unha responsabilidade histórica cos galegos do exterior e por iso, para estar 
ao seu carón O Consello da Xunta aprobou o 12 de xullo do 2018 a Estratexia 
emigración.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas:  
 
1. Que liñas de actuación recolle esta Estratexia Emigración?  
 
2. Como se está a desenvolver esta Estratexia Emigración?  
 
3. Estanse a cumprir os obxectivos marcados nesta Estratexia Emigración?  
 
4. Como está afectando a situación actual da pandemia ao desenvolvemento desta 

Estratexia Emigración?  
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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A Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Paula Prado del Río, Marisol Díaz Mouteira, Alberto 
Pazos Couñago, José Manuel Rey Varela, José Antonio Armada Pérez, Noelia 
Pérez López e Ana Belén García Vidal, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, Administración 
Xeral, Xusticia e Interior.  
 
Dende os inicios da emigración galega ata os nosos días as entidades no exterior foron 
o centro de unión da colectividade. Adoitamos dicir que eles son os verdadeiros 
embaixadores da Galicia territorial no exterior.  
 
Desde o 30 de agosto de 1879 data, na que a beiras do Río da Prata, nace o Centro 
Gallego de Montevideo, o decano das entidades galegas no exterior, dedicáronse a 
manter as raíces de Galicia ben a través da cultura, folclore, lingua ou tradicións 
galegas.  
 
Con esforzo e tesón conseguiron entrar a formar parte da vida cultural nos países de 
acollida forxando un eixo de referencia, teceron relacións coas organizacións 
españolas e apoiaron a vinculación e integración dos seus socios e socias na 
sociedade do país para conseguir así un maior progreso social, cultural e económico.  
 
A maioría dos aquí presentes lembramos con emoción o acto celebrado neste 
hemiciclo o seis de abril do 2019 no que a emigración galega representada polos 14 
membros da Comisión Delegada do Consello de Comunidades Galegas, recibían de 
mans do presidente do Parlamento de Galicia a máxima distinción desta Institución.  
 
Un acto de xustiza para recoñecer o labor da diáspora, unha diáspora que ao igual que 
as entidades que os agrupan tamén está a pasar dificultades por mor do Civid-19 que 
esta afectando de forma especial no continente americano.  
 
Por todo isto os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas:  
 
1. Como están a afrontar o Covid as entidades galegas do exterior?  
 
 
2. Que medidas adoptou a Administración galega para atendelos neste difícil 

momento?  
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 
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A Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Paula Prado del Río, Marisol Díaz Mouteira, Alberto 
Pazos Couñago, José Manuel Rey Varela, José Antonio Armada Pérez, Noelia 
Pérez López e Ana Belén García Vidal, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, Administración 
Xeral, Xusticia e Interior.  
 
A Xunta de Galicia puxo en marcha unha ambiciosa Estratexia Retorna que recolle as 
principais liñas de actuación para favorecer o regreso dos emigrantes galegos. Trátase 
dunha estratexia transversal para brindar aos retornados o apoio necesario para a súa 
plena integración e garantir o seu benestar.  
 
A Xunta de Galicia a través da Secretaría Xeral de Emigración ten habilitada unha liña 
de axudas asistenciais para os emigrantes galegos retornados e os seus fillos, coa que 
pretende apoialos á hora de facer fronte aos gastos derivados da súa volta a Galicia.  
 
Trátase dunha medida cun claro obxectivo o de atender as necesidades de todos os 
demandantes que as precisan, tendo en conta ademais que o número de galegos que 
volven a Galicia leva cinco anos incrementándose de forma continuada.  
 
Por todo isto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas:  
 

1. Como esta a desenvolver a Xunta de Galicia as medidas adoptadas en materia 
de axudas extraordinarias aos emigrantes retornados para facer fronte os gastos 
extraordinarios derivados da súa volta a casa, a Galicia, co fin da súa plena 
integración en Galicia?  

 
2. Que accións se desenvolveron para adaptalas as dificultades deste ano de 

pandemia?  
 
 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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A Mesa do Parlamento  
 
Raquel Arias Rodríguez, Paula Prado del Río, Marisol Díaz Mouteira, Alberto 
Pazos Couñago, José Manuel Rey Varela, José Antonio Armada Pérez, Noelia 
Pérez López e Ana Belén García Vidal, deputadas e deputados do Grupo 
Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e 
concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte 
pregunta para a súa resposta oral na Comisión 1ª, Institucional, Administración 
Xeral, Xusticia e Interior.  
 
O Estatuto de Autonomía de Galicia recolle o dereito das persoas galegas de vivir e 
traballar na súa propia terra.  
 
Baixo este mandato a Comunidade Autónoma de Galicia ven desenvolvendo, 
principalmente a través da Secretaría Xeral da Emigración, unha serie de medidas de 
apoio as persoas galegas residentes no exterior que contribúan o retorno a Galicia.  
 
Unha desas medidas é a convocatoria de axudas ao retorno emprendedor. 
Entendemos que o obxectivo é aproveitar os coñecementos e experiencia dos galegos 
no Exterior, así como facilitar o seu retorno á terra natal.  
 
Ademais de garantir o autoemprego para a persoa retornada, implican na maioría dos 
casos a creación ou consolidación de empregos directos e indirectos na localidade 
onde se implanta a nova empresa.  
 
Acotío estase a demostrar que a vontade dos galegos do Exterior cando volven á súa 
terra é seguir axudando ao seu progreso e desenvolvemento económico.  
 
Polo exposto, os deputados asinantes formulan as seguintes preguntas:  
 

1. Que obxectivos pretende conseguir a convocatoria de axudas ao retorno 
emprendedor?  

 
2. Como foi a evolución desta medida no tempo que leva en marcha?  

 
3. Que resultados ten acadado?  

 
Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

 
 

Luís Manuel Álvarez Martínez, Noa Díaz Varela e Patricia Otero Rodríguez, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 

4ª. 

 

Segundo se ten trasladado a este grupo parlamentario,  en datas recentes se ten 

producido un reparto de material para a prevención da covid-19 no CEIP San 

Xoán de Becerreá por parte do profesorado que inclúe a simboloxía do partido 

político Galicia Sempre, que figura inscrito como tal no rexistro do Ministerio do 

Interior dende o 18 de marzo de 2019. 

 

Este material correspóndese coas seguintes fotografías: 
 

 

         

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Son varias as vinculacións da persoa que ostenta a presidencia desta formación 

política D. Manuel Martínez Núñez, segundo as inscrición antes citada no 

Ministerio do Interior, e o CEIP San Xoán, vinculacións que non parece preciso 

reproducir que poderían xustificar esta, a xuízo deste grupo parlamentario, 

inaceptable actuación. 

 

Por iso o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas: 
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1ª) Ten coñecemento a Consellería de Cultura, Educación e Universidade do 

reparto de material para a prevención da covid-19 no CEIP San Xoán de Becerreá 

por parte do profesorado que incluía a simboloxía do partido político Galicia 

Sempre? 

 
2ª) De existir ese reparto, que valoración fai dese feito? Considera que se trata 

dunha práctica aceptable? Ten pensado adoptar, no seu caso, algunha medida con 

respecto ás persoas responsables de tal feito? 

 

Pazo do Parlamento, 13 de xaneiro de 2021 
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Á Mesa do Parlamento 

Paulo Ríos Santomé, Luis Bará Torres e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a subida de prezos no transporte público derivados 

do novo Plan de Transportes. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O transporte colectivo xoga un papel crucial no desenvolvemento da vida do 

conxunto da poboación galega. Xa sexa para estudar, para ir ao centro de traballo ou 

para levar ao cabo as actividades cotiás, unha grande parte dos galegos e galegas 

recorren ao transporte público en formas diversas. 

O pasado 2 de xaneiro comezaba a funcionar o novo Plan de transporte 

aprobado pola Xunta de Galiza, cunha duración de 10 anos. 

A aplicación do novo plan trouxo malestar e confusión nas usuarias do 

transporte público por todo o país, debido á suba desorbitada dos prezos dos billetes e á 

falta de información por parte da Xunta, tanto das novas tarifas como horarios e rutas. 

A aplicación do novo Plan de Transporte ven a prexudicar a unha parte 

importante da poboación con aumento no prezo nos billetes simples e eliminando a 

redución de prezo polos billetes de ida e volta. 

No caso dalgunhas das rutas máis frecuentadas no noso país, atopámonos cunha 

suba do 22% no traxecto Vigo-Pontevedra, o que supón un incremento de 0,45 euros 
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por billete. No caso da provincia de Ourense atopámonos que en cuestión de días, o 

traxecto Xinzo-Ourense pasa dos 2,35 euros a 3,50 euros e o traxecto Ourense-Verín 

pasa de 4,55 euros a 6 euros. 

Nun contexto de crise sanitaria, económica e social, onde a sociedade galega 

está a sufrir as consecuencias de xeito directo, aplicar unha suba desproporcionada no 

prezo dos billetes no transporte público non é compatíbel con promocionar un maior uso 

do transporte público e que este sexa accesíbel para a poboación. 

A aplicación do novo Plan de Transporte trouxo tamén un grande malestar entre 

usuarias e traballadoras do sector, as cales non estaban debidamente informadas das 

novas tarifas e das mudanzas en horarios e rutas, cuestión que fixo que o funcionamento 

do transporte público galego fose caótico e problemático. 

Neste contexto é máis preciso que nunca poñer o transporte público ao servizo 

das clases populares, deseñando os plans de transporte acorde ás necesidades da 

poboación e non ao servizo das grandes empresas de transporte, que buscan maximizar 

beneficios, reducindo os servizos prestados e calidade dos mesmos. Claro exemplo disto 

é a decisión de anular os descontos percibidos pola mocidade entre 21 e 30 anos 

posuidoras do Carné Xove da Xunta de Galiza. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

A Xunta de Galiza considera que o incremento nos prezos billetes simples e a 

eliminación do desconto nos billetes de ida e volta é unha iniciativa positiva no contexto 

de crise que vivimos? 
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Cal é o motivo de aplicar este incremento tan desproporcionado? 

A Xunta de Galiza considera que as medidas aplicadas van no sentido de 

mellorar os servizos prestados e fomentar o uso de transporte público pola poboación? 

A que é debida a falta total de información cara as usuarias e traballadoras 

afectadas polo novo Plan de Transporte? 

Cal é o motivo da non aplicación dos descontos existentes para as mozas de 

entre 21 e 30 anos posuidoras do Carné Xove? Que vai facer a Xunta para reverter esta 

situación? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Paulo Ríos Santómé 

Alexandra Fernández Gómez 

Luis Bará Torres 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 09:26:05 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 09:26:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Daniel Pérez López, deputados do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre 

sobre o proxecto de repotenciación do parque eólico do promontorio do Roncudo en 

Corme (Ponteceso). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galiza aprobou o proxecto de repotenciación do parque eólico G3 

Corme, situado no promontorio do Roncudo, que vai supoñer o cambio de 61 

aeroxeradores de 3º m de alto e 31 m de diámetro do rotor por muíños de 93 m de altura 

e 114 m de diámetro de rotor.  

Os novos aeroxeradores están situados nun lugar de grande interese ambiental e 

cultural. Afectan a espazos protexidos pola Rede Natura (ZEPA e ZEPVN), unha área 

de especial interese paisaxístico e espazos con xacementos arqueolóxicos. Na zona 

tamén existen hábitats de turbeiras e un humidal protexido, o Pozo da Lagoa. 

Nos traballos previos á instalación dos novos aeroxeradores a empresa EDP 

Renovabéis está a realizar impactantes movementos de terras, excavacións e 

explanacións tanto para construír as bases dos muíños, para as pistas de acceso (que 

máis parecen autopistas) e para as vías de evacuación. Tal como se pode comprobar nas 

imaxes adxuntas, estas obras están a ter un forte impacto nunha paisaxe protexida e de 

elevados valores naturais e culturais. Ademais, por se isto non fose suficiente, a empresa 
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benefíciase dunha normativa e dun trato favorábel por parte da administración, que lle 

permite deixar no lugar a cimentación dos aeroxeradores antigos que foron retirados.  

Se se permiten estas intervencións devastadoras dentro ou nas proximidades da 

Rede Natura, nas inmediacións dun humidal protexido e no ámbito de protección de 

xacementos de arte rupestre, que impactos podemos agardar noutros lugares que non 

contan con esta suposta protección? 

Ademais do forte impacto destas obras no territorio e na paisaxe, a tramitación 

do proxecto caracterizouse pola opacidade, pola falta de información, pola nula 

participación e polos abusos e irregularidades cometidos pola empresa coa complicidade 

das administracións, nomeadamente da Xunta de Galiza. Por parte das persoas 

propietarias de terreos afectados polo parque denunciáronse diante do goberno galego 

numerosas ilegalidades como pistas construídas en terreos sen expropiar, expropiación 

de fincas que xa están ocupadas polo parque antigo e polo novo, ou modificacións de 

contratos en vigor, máis favorábeis para as persoas propietarias, e que tiñan una 

vixencia de 25 anos. 

Malia que asociacións veciñais e persoas propietarias pediron o amparo e a 

supervisión da Xunta no proceso de ocupación dos terreos, a resposta da administración 

galega foi evasiva, permitindo que na práctica se perpetrase una especie de dereito de 

pernada medieval adaptado ao século XXI.  

Ademais de modificar a lexislación para favorecer os intereses de grandes 

grupos económicos, tanto a Consellaría de Industria como a de Medio Ambiente 

protexen, amparan e consenten os abusos e irregularidades cometidos por estas 

empresas depredadoras, deixando a veciñanza nunha absoluta indefensión. No canto de 
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poñerse do lado da veciñanza e defender os seus dereitos, a administración galega actúa 

ao servizo dos intereses de empresas de dubidosa reputación e moi malas prácticas. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

- Considera o Goberno galego que as obras do proxecto de repotenciación do 

parque eólico G3 Corme respectan os valores naturais, paisaxísticos e culturais do 

promontorio do Roncudo, especialmente no que ten que ver con espazos naturais 

protexidos baixo a figura da Rede Natura? 

- Que inspeccións fixo a administración galega para comprobar o impacto e a 

legalidade das obras de excavacións e explanacións para a construción de pistas de 

acceso? 

- Que medidas adoptou o Goberno galego para garantir a protección dos valores 

naturais, paisaxísticos e culturais do promontorio do Roncudo? 

- Comprobou a Xunta a afección das obras ao humidal protexido do Pozo da 

Lagoa e tomou algunha medida para garantir a súa protección? 

- Ten coñecemento a Xunta das denuncias das persoas afectadas de 

irregularidades e abusos por parte da empresa promotora do parque? 

- Que actuacións realizou o goberno galego para defender os dereitos da 

veciñanza diante destas irregularidades e abusos? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Daniel Pérez López 

Deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 09:39:43 

 

Daniel Pérez López  na data 14/01/2021 09:39:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a mellora da estrada autonómica PO-543 entre 

Pontevedra e Marín . 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A estrada PO 546, coñecida como “estrada vella de Marín” é a vía de 

comunicación tradicional entre Pontevedra e Marín, con unha lonxitude de 

aproximadamente 6 km e medio. Discorre en paralelo coa vía do tren ao Porto e a 

autovía de Marín ou PO 11. Parte do barrio de Mollavao e chega ata o núcleo urbano de 

Marín pasando polos núcleos de Ponte Muíños, A Igrexa, o Roxo, Os Praceres e 

Estribela, na parroquia de Lourizán. 

Con respecto ao treito de Mollavao, plenamente urbano, no que existe un centro 

escolar e un centro de saúde, o concello de Pontevedra manifestou o seu interese en 

asumir o traspaso do vial e impulsar as obras de urbanización para integralo na trama 

urbana da cidade. Esta actuación está actualmente pendente en tramitación, e prevese a 

súa execución por medio dun convenio entre o concello e a Deputación de Pontevedra. 

Polo que se refire ao resto do trazado entre Mollavao e Marín, o seu estado é 

moi deficiente ao paso polo concello de Pontevedra: 
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- trátase dunha vía con moitas deficiencias en materia de seguridade, sobre todo 

para o tránsito peonil e ciclista.  

- carece de beirarrúas e beiravías transitábeis.  

- presenta graves deficiencias en materia de accesibilidade.  

- ten carencias en materia de sinalización e alumeado.  

- as marxes presentan un estado de absoluto abandono... 

En tanto que o treito pontevedrés leva practicamente 40 anos sen que se lle 

puxese a man enriba, mais alá duns metros de beirarrúas que incumpren a normativa de 

accesibilidade, na zona de Marín estase a realizar a urbanización do treito da PO 546 

que corresponde coa Avenida Concepción Arenal mediante un convenio entre a Xunta 

de Galiza e o concello, con un investimento de 1,6 millóns, dos que a administración 

autonómica pon o 80%. 

Cómpre ter en conta que se trata dun vial que ten unha elevada intensidade de 

tráfico, unha parte del de camións que acceden por esta estrada á fábrica de ENCE, e 

que atravesa varios núcleos de poboación, polo que desde o BNG entendemos que se 

debería acometer unha reforma integral para mellorar a seguridade viaria e a 

accesibilidade, creando unha senda peonil de entre 1,5 e 2,5 metros de ancho na marxe 

dereita en dirección Marín. Para levar a cabo esta reforma pódense aproveitar as 

beiravías actuais nalgúns treitos e noutros o paseo pode ir voado dados os desniveis que 

hai que salvar. Nalgunhas zonas habería que estudar tamén a posibilidade de realizar 

expropiacións. 
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Esta reforma integral debería incluír a mellora das interseccións con outras vías, 

a construción de pasos de peóns seguros, e procurar solucións diferenciadas para os 

seguintes ámbitos: 

- a zona de Mollavao comprendida entre o viaduto do tren e a urbanización de 

Ponte Muíños, na marxe esquerda, na que existe espazo para a dotación de beirarrúas ou 

dunha senda peonil. 

- o treito do núcleo da Igrexa, no que existe moi pouco espazo dispoñíbel entre a 

calzada e as vivendas. 

- o núcleo dos Praceres, no que cómpre reordenar o estacionamento e dotar de 

beirarrúas. 

- o lugar do Rozo cos accesos á estación do Areeiro e á Carballeira.  

- o paso pola núcleo urbano de Estribela, no que é necesaria a urbanización 

completa dando continuidade á xa realizada na parte de Marín.  

Tamén merece un tratamento específico a marxe dereita entre Mollavao e Ponte 

Muíños, onde existen terreos sobrantes entre a estrada PO 546 e a vía do tren que se 

deberían acondicionar para crear un miradoiro sobre a ría.  

Na reforma da estrada tamén se deben estudar solucións para favorecer a 

mobilidade ciclista, toda vez que se trata da única opción para circular en bicicleta entre 

Pontevedra e Marín desde que se prohibiu o tránsito pola autovía. 

Por último, a realización desta reforma integral podería aproveitarse para 

renovar e modernizar as redes de abastecemento de auga e de saneamento, no caso de 

que sexa necesario. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

Ten previsto o goberno galego acometer a reforma integral da estrada PO 546 

entre Mollavao e Estribela? 

Considera a Xunta que esta estrada cumpre os requisitos mínimos en materia de 

accesibilidade, seguridade viaria, e mobilidade peonil e ciclista? 

Que investimentos realizou o goberno galego nesta estrada nos últimos 10 anos? 

Ten previsto a Xunta urbanizar o treito da PO 546 ao paso polo núcleo urbano 

de Estribela nas mesmas condicións coas que se fixo a reforma da Avenida de 

Concepción Arenal en Marín? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santómé 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 09:43:10 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 09:43:17 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 09:43:26 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a redución da superficie de plantacións de 

eucalipto en determinados espazos e tipos de solo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

As políticas forestais e de montes da Xunta de Galiza levaron nas últimas 

décadas a unha expansión descontrolada do eucalipto. Ademais das plantacións 

vinculadas principalmente á fabricación de pasta de papel, nos últimos anos proliferaron 

as plantacións relacionadas con potenciais aproveitamentos para centrais eléctricas de 

biomasa e outros usos industriais. 

A expansión descontrolada dos cultivos de eucalipto xa supera amplamente as 

previsións do Plan Forestal de Galiza e esténdese por amplas zonas do país que ate fai 

pouco estaban libres desta especie polo fomento das plantacións do eucalipto nitens, que 

se adapta a zonas máis frías e máis altas. Ao mesmo tempo, a eucaliptización está 

provocando a forestación de terras agrarias e está alterando os ecosistemas de espazos 

naturais protexidos, de bosques de ribeira e de concas fluviais. 

Mentres que o Plan Director da Rede Natura e o Catálogo e as Directrices da 

Paisaxe establecen restricións ás plantacións de eucaliptos nos espazos naturais 

protexidos e nas Áreas de Especial Interese Paisaxístico, a realidade é que as 

plantacións desta especie ocupan xa máis de 5.000 hectáreas en espazos protexidos, 
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segundo un estudo das Universidades de Oviedo e León. Nas Fragas do Eume, os 

eucaliptais ocupan o 13% das 9.000 hectáreas do parque natural. Na provincia da 

Coruña, o eucalipto ocupa o 44% do total de superficie de bosques. 

Segundo o estudo realizado pola Escola Politécnica de Mieres e pola Facultade 

de Enxeñaría Agrícola e Forestal de León, o cambio climático vai facer aumentar a 

superficie apta para estes cultivos, sobre todo na provincia de Ourense. Segundo estas 

previsións, no ano 2050 habería un 40% máis de superficie apta para a plantación de 

eucaliptos, ata chegar aos 1,2 millóns de hectáreas. Unha das consecuencias deste 

proceso será a presión sobre zonas propicias para o bosque máis naturais e de maior 

biodiversidade. 

Máis alá do debate de fondo sobre as plantacións de eucalipto, os seus 

aproveitamentos, o modelo económico ao que serven,  e as súas consecuencias nos 

solos, nos incendios, nas reservas de auga e na biodiversidade, parece evidente a 

necesidade de ordenar, regular e restrinxir as plantacións e a expansión do eucalipto en 

determinadas zonas especialmente sensíbeis e en terras que poidan ter potencialidades 

para usos agrarios, pastos,  bosques de frondosas e usos multifuncionais do monte. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

- Que valoración fai a Xunta de Galiza sobre o estudo publicado polas 

Universidades de Oviedo e León sobre a expansión do eucalipto en espazos naturais 

protexidos? 
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- Que previsións ten o Goberno galego para reducir a presenza do eucalipto en 

espazos naturais protexidos e en Áreas de Especial Interese Paisaxístico? 

- Que plans ten a Xunta para a recuperación de terras agrarias forestadas 

ilegalmente? 

- Que previsións ten o Goberno galego para reducir a presión das plantacións de 

eucaliptos sobre zonas de pastos e sobre bosques de maior biodiversidade? 

- Considera a Xunta de Galiza necesario establecer unha moratoria nas 

plantacións de eucaliptos nitens? 

- Considera o Goberno galego que os usos das terras agrarias e dos montes 

galegos deben están determinados polos intereses de grandes empresas extractivas dos 

sectores forestal, enerxético ou mineiro? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 09:46:02 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 09:46:05 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 09:46:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre os novos contratos no transporte público por 

estrada. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A elaboración, aprobación e desenvolvemento do Plan de transporte público de 

Galiza é un proceso cheo de sombras e sospeitas de irregularidades cando non de 

ilegalidades manifestas. Todo este proceso caracterizouse desde o comezo pola falta de 

previsión e planificación, polas présas e pola preminencia dos intereses das grandes 

empresas do sector do transporte público por estrada. 

Este xeito de proceder, escurantista, apresurado e pouco garantista, está a 

caracterizar tamén o proceso de licitación dos novos contratos do transporte público, no 

que se está a cumprir o guión que anunciaba a concentración dos grandes contratos 

nunhas poucas empresas, nun reparto que foi anunciado fai moito tempo e que coincide 

co acontecido no sector do transporte en ambulancias. 

Este modus operandi da Consellaría de Infraestruturas e Mobilidade deu lugar a 

diversas reclamación e alegacións diante do TACGAL e da Comisión Galega da 

Competencia. 
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Na tramitación destes contratos obsérvanse numerosas carencias e 

irregularidades, así como cambios nos pregos, derivados das resolución do TACGAL e 

das alegacións presentadas por distintos operadores, que distorsionan gravemente o 

obxecto do contrato e os cálculos dos custos. 

Por outra parte, todo o procedemento viuse alterado pola crise sanitaria, 

económica e social provocada pola COVID 19, que está alterando de maneira 

significativa as previsións sobre a demanda e uso dos servizos de transporte. Unha 

situación que debería dar pé cando menos á revisión dos datos de demanda e ingresos 

establecidas nos pregos. 

Ao mesmo tempo, resultado cando menos chamativo o papel de empresas 

consultoras da administración que suplantan a propia administración na tramitación e 

resolución destes expedientes. Empresas que na práctica actúan como unha 

administración paralela, suplantando tarefas e responsabilidades exclusivas da 

administración pública. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

Como valora a Xunta as denuncias sobre irregularidades e ilegalidades na 

tramitación dos novos contratos do transporte público por estrada? 

Considera a Xunta de Galiza que se está a producir unha posición de dominio no 

sector por parte de moi poucas empresas? 
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Ten coñecemento o Goberno galego de presións a pequenas e medianas 

empresas para que acepten as condición das grandes empresas para presentarse en UTE 

ás licitacións? 

Como cre que vai afectar a crise sanitaria á tramitación e posta en marcha dos 

novos contratos? 

Que empresas consultoras contratadas pola Xunta de Galiza participan na 

tramitación dos novos contratos e que tarefas realizan? 

Cantos contratos, para que obxecto e con que contía económica realizou a Xunta 

de Galiza coa empresa IPLAN desde 2016 a 2020? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santómé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 09:49:12 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 09:49:15 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 09:49:21 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a instalación de parques eólicos en espazos da 

Rede Natura . 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A lei de medidas fiscais e administrativas dos orzamentos da Xunta para o ano 

2012 incluíu unha modificación da Lei 8/ 2009 pola que se regula o aproveitamento 

eólico en Galiza e se crea o canon eólico e o Fondo de Compensación Ambiental. 

Por medio deste procedemento, incluíse unha Disposición Adicional Quinta 

sobre Suspensión da tramitación de parques eólicos na ampliación da Rede Natura, na 

que se establece o seguinte no apartado 1: 

1. O anuncio da exposición pública da proposta de ampliación do ámbito da 

Rede Natura determinará por si mesmo a suspensión do procedemento de autorización 

dos parques eólicos que se sitúen, en todo ou en parte, no ámbito territorial obxecto de 

ampliación, ata a aprobación da proposta de ampliación polo Consello da Xunta de 

Galicia. 

Naquela altura (2012) comezou a tramitación da ampliación da Rede Natura. O 

DOG do 2 de xaneiro de 2012 publicou o anuncio da Dirección Xeral de Conservación 
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da Natureza polo que se acorda someter a información pública a proposta de ampliación 

da Rede Natura 2000 Galicia. Este documento di literalmente o seguinte: 

A Rede Natura 2000 en Galicia atópase actualmente composta por 16 zonas de 

especial protección para as aves (ZEPA) que representan unha superficie de máis de 

101.000 ha (medios mariños e terrestres) e 59 lugares de importancia comunitaria 

(LIC) que abranguen unha superficie de máis de 374.500 ha (medios mariños e 

terrestres). De acordo coa clasificación en ecorrexións da Comisión Europea, 55 LIC 

adscríbense á rexión bioxeográfica atlántica e 10 á mediterránea, e seis destes espazos 

superficies posúen en ambas as rexións. No seu conxunto, a rede Natura 2000 ocupa 

unha superficie de 389.737 ha (medios mariños e terrestres). 

A actual lista de lugares de importancia comunitaria (LIC) en Galicia foi 

considerada como insuficiente por parte da Comisión Europea, polo que é preciso 

completar a aplicación en Galicia da Directiva 92/43/CEE, do 21 de maio de 1992, 

relativa á conservación dos hábitats naturais e da fauna e flora silvestres, coa 

aprobación dunha nova proposta de LIC. Así, a Comisión Europea, nas súas decisións 

polas que se aproban as primeiras listas de lugares de importancia comunitaria (rexión 

bioxeográfica atlántica, Decisión 2004/813/CEE, Diario Oficial de la Unión Europea, 

29.12.2004, e rexión bioxeográfica mediterránea, Decisión 2006/613/CE, Diario 

Oficial de la Unión Europea, 21.9.2006), estableceu para cada unha das rexións 

bioxeográficas e para cada estado membro as necesidades de mellora na contribución 

á rede Natura 2000 que se debían considerar nas futuras ampliacións, corrixindo as 

insuficiencias detectadas ou mellorando a información. 

Transcorrido un amplo período desde a publicación pola Comisión das dúas 

decisións, é urxente iniciar os trámites para completar a rede Natura 2000 galega, e 

dar así cumprimento ao mandado da Comisión. 
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Malia a urxencia da que se fala neste trámite de información pública da proposta 

de ampliación, pasaron oito anos e a Xunta de Galiza aínda non deu cumprimento ao 

mandato da Comisión Europea. 

Nesta exposición de motivos fica clara a colisión dos intereses da protección da 

natureza fronte aos intereses do lobi das empresas eléctricas. Basta con ver o mapa dos 

desenvolvementos eólicos e dos proxectos que se están a tramitar nesta altura para saber 

quen gañou esta batalla. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

Por que razón paralizou a Xunta a ampliación da Rede Natura iniciada en 2012? 

Cantos parques eólicos se construíron nos ámbitos de ampliación da Rede 

Natura iniciada en 2012? 

Cantos proxectos eólicos están previstos ou en tramitación no ámbito territorial 

da ampliación da Rede Natura iniciada en 2012? 

Cantos proxectos de repotenciación de parques eólicos están previstos no ámbito 

territorial da ampliación da Rede Natura iniciada en 2012? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 10:00:03 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 10:00:07 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 10:00:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), dos ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre o tren de mercadorías e o 

Corredor Atlántico. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O desenvolvemento de infraestruturas ferroviarias modernas para o transporte 

de mercadorías é un elemento clave para o conectividade, a competitividade e o 

progreso dun país. Actualmente o 50% do tránsito entre a Península e Europa 

móvese a través da fachada atlántica, mais esta dimensión non se corresponde coa 

situación das infraestruturas ferroviarias. 

A situación de atraso destas infraestruturas e da conectividade con Europa é 

consecuencia de decisión políticas, que primaron outros intereses: a exclusión de 

Galiza e doutros territorios do noroeste da península ibérica da rede básica da Rede 

Transeuropea de Transportes (TEN-T) definida no Regulamento (UE) nº 1315/2013. 

E en consecuencia no mecanismo “Conectar Europa”, definido no Regulamento 

(UE) n1 1316/2013. 
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Nestes instrumentos priorizáronse, por decisión dos partidos estatais 

maioritarios, as conexións do Corredor Mediterráneo e do Corredor Central 

(chamado Corredor Atlántico mais que conecta os portos do sur de España e de 

Portugal con Europa a través de Madrid e de Valladolid). Neste deseño, Galiza foi 

ignorada e excluída, polo que se perdeu a posibilidade de entrar nos programas de 

investimentos do período 2014-2020. 

Este agravio foi denunciado por numerosas entidades galegas, e doutras 

comunidades próximas, o que levou a propoñer a extensión cara a Galiza do 

Corredor, unha extensión que se elevou o 28 de novembro de 2018 ao Parlamento 

Europeo, a través da proposta do novo regulamento do mecanismo “Conectar 

Europa” e que derroga os Regulamentos UE 1316/2013 e 283/2014. Esta proposta, 

que abre a porta á financiación das actuación ao abeiro do marco financeiro da 

Unión Europea para o período 2021-2027. Esta proposta foi aprobada polo 

Parlamento Europeo o 17 de abril de 2019. 

Cómpre ter en conta que os treitos da rede básica de transporte ferroviario de 

mercadorías deben cumprir os seguintes requisitos: 

- Electrificación da liña. 

-  Carga mínima en eixo de 22.5 t. 

- Velocidade de 100 km/h 

- Posibilidade de que circulen trens de 740 m de lonxitude 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
yv

JL
Q

R
U

D
I5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

28141

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROyvJLQRUDI5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

- Implantación de ERTMS. 

- Ancho estándar 1.435 mm 

Para poder conseguir o obxectivo de integración de Galiza na rede básica do 

Corredor Atlántico é imprescindíbel que se cumpran dous obxectivos: a dotación de 

partidas orzamentarias e a planificación das infraestruturas mediante a aprobación 

do Plan Director e dos proxectos construtivos. A este respecto, desde o BNG e desde 

moitas entidades e institución galegas contemplamos con preocupación o agravio 

comparativo a respecto dos investimentos, prazos e proxectos do Corredor 

Mediterráneo e do Atlántico (Central). E sobre todo a inexistencia de proxectos cos 

que poder concorrer ás convocatorias de fondos europeos, a poucos meses de que se 

abra a convocatoria de fondos europeos para os corredores ferroviarios ou de que se 

distribúan os fondos para a reconstrución. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Como valora o goberno da Xunta a exclusión de Galiza da rede básica do 

Corredor Atlántico de mercadorías entre 2013 e 2018? 

Considera a Xunta que esta situación de agravio a Galiza forma parte dunha 

política de Estado? 
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Que propostas presentou a Xunta de Galiza en relación con esta materia entre 

2013 e 2018 e entre 2018 e 2020? 

Que xestións fixo o goberno galego diante da Comisión Europea? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 10:05:17 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 10:05:20 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 10:05:27 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torre e Iria Carreira Pazos, deputado e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, sobre a concesión mineira “Carmen”  situada en Santa Comba. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Na comarca de Santa Comba existe unha concesión mineira denominada 

“Carmen”. Trátase dunha concesión derivada que ostenta a empresa Galicia 

Tin&Tungsten até o ano 2068 e que inclúe a antiga explotación mineira de Barilongo. 

Por outra parte, diversas informacións xornalísticas fan referencia ao proxecto 

da empresa “Eurobattery Minerals” e a prospeccións de Ni en Castriz, Monte Maior e 

Monte Castelo, no concello de Santa Comba. Se ben trascendeu que non hai en 

tramitación ningún dereito mineiro a nome deste solicitante, existen dous dereitos 

mineiros en tramitación (permisos de investigación) para Ni en áreas próximas e 

supostamente con unha paraxénese mineral similar ao xacemento de Barilongo, no que 

tamén apareceu níquel. 

 

Diante da alarma cidadá e a falta de información sobre estes proxectos mineiros, 

formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 2ª : 

- Que dereitos mineiros están en tramitación para Sn, W, Ni, Co, Cu, Au, Ag, Pt, 

Nb, Ta e Li na provincia da Coruña? 
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- Que dereitos mineiros están vixentes para Sn, W, Ni, Co, Cu, Au, Ag, Pt, Nb, 

Ta e litio nos concellos da provincia da Coruña? 

-Cal é o estado de tramitación do permiso de investigación solicitado por 

Geoniquel SL 

- Ten coñecemento a Xunta de Galiza da realización de sondaxes ilegais, sen 

permiso de investigación previo, e en caso de resposta afirmativa por parte de quen? 

Que actuacións realizou a administración galega ao respecto? 

- Ten coñecemento a Xunta de Galiza de sondaxes de Litio, Cobre e Cobalto 

realizadas nas zonas de Castriz, Monte Maior e Monte Castelo, no concello de Santa 

Comba? Que actuacións realizou a administración galega ao respecto? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Iria Carreira Pazos 

Deputado e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 10:11:10 
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Iria Carreira Pazos na data 14/01/2021 10:11:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Iago Tabarés Pérez-Piñeiro e Noa Presas Bergantiños, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado venres 13 de novembro de 2020, varios medios de comunicación 

informaban de que a Xunta de Galiza denegara a autorización do proxecto “Explotación 

da concesión derivada do permiso de Investigación Alberta I, 1ª fracción, n.º 4966.1 no 

T.M. de Beariz (Ourense)”. 

Así e todo, os colectivos e persoas que presentaron alegacións en relación con 

este proxecto non recibiron ningunha resposta nin comunicación ao respecto, polo que 

non lles consta ningún trámite administrativo oficial sobre a denegación da autorización 

de explotación e  sobre os motivos en que se basea esta decisión. 

Aínda que segundo as citadas referencias xornalísticas o motivo da denegación 

sería o informe negativo da Confederación Hidrográfica Miño Sil,  a realidade é que 

este informe ten data de 27 de novembro de 2019, polo que non parece ser a causa da 

citada denegación. 

No expediente constan as alegacións presentadas por diversos colectivos, no que 

se advirte de graves irregularidades na tramitación do expediente a funcionarios da 

Xunta, concretamente ao Xefe da Sección de Avaliación Ambiental da Dirección Xeral 
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de Calidade Ambiental e Cambio Climático da Consellería de Medio Ambiente, 

Territorio e Vivenda, e á Xefa do Servizo de Enerxía e Minas da Xefatura Territorial de 

Ourense da Consellería de Economía, Emprego e Industria, 

 

Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión 2ª: 

Cal é o estado de tramitación do expediente do proxecto “Explotación da 

concesión derivada do permiso de Investigación Alberta I, 1ª fracción, n.º 4966.1 no 

T.M. de Beariz (Ourense)”? 

Denegou a Xunta de Galiza a solicitude presentada pola empresa Recursos 

Minerales de Galicia? 

De ser así, cales foron as razóns desta denegación? 

Que departamento ou servizo tramitou esta denegación? 

Ten previsto a Xunta de Galiza comunicar esta resolución ás entidades alegantes 

e que solicitaron ser parte interesada no procedemento? 

Cantas solicitudes de investigación ou explotacións mineiras de litio, estaño, 

wolframio, tántalo e niobio se están tramitando en Galiza e onde están situadas? 

Ten coñecemento o goberno galego da intención da empresa RMG de presentar 

alegacións ou tramitar unha nova solicitude de concesión de explotación na zona de 

Beariz, Avión, Forcarei, Cerdedo e A Lama? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Iago Tabarés Pérez-Piñeiro  na data 14/01/2021 10:17:49 

 

Noa Presas Bergantiños  na data 14/01/2021 10:17:52 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 10:18:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Rosana Pérez Fernández, Montserrat Prado Cores e Olalla Rodil 

Fernández, deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 5ª, sobre o gromo na residencia Domus VI 

de Ribeira . 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Coas restricións anunciadas no día de hoxe polo propio presidente da Xunta de 

Galiza, os catros concellos da comarca da Barbanza pasan a estar xa  no nivel máximo, 

dentro dunha área sanitaria, Santiago-Barbanza, das máis afectadas do país nestes 

momentos e onde tanto o número de casos positivos como o número de persoas 

hospitalizadas por covid  seguen a aumentar. 

Neste contexto, após o nadal  soubemos dun primeiro gromo de infección na 

residencia de maiores Domus Vi de Ribeira  con 21 persoas afectadas, curiosamente 

unha semana despois de seren vacinadas na propia residencia e de manterse dende o 

mes de marzo pasado sen ningún contaxio. 

O pasado día 12 faise público que o cribado levado a cabo na última fin de 

semana na residencia descubre 44 novos casos elevando a cifra total de contaxiados a 66 

persoas, tres delas pertencentes ao persoal da residencia. 

E onte mesmo coñeciamos dúas novas desalentadoras. Por unha banda o 

falecemento de dúas das persoas residentes que foran trasladadas ao Centro Galego de 
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Desenvolvemento Integral (CEGADI) e, por outra, a afectación por covid de 10 persoas 

máis pertencentes ao cadro de persoal da residencia. 

Deste xeito, nestes momentos son xa 61 os residentes contaxiados e 13 

traballadores/as. Estamos a falar dun centro de 106 residentes. 

A día de hoxe, e segundo os datos da propia Consellería de Política Social, a 

residencia Domus Vi de Ribeira  ten o 3º gromo de covid máis importante en afectación 

a residentes de toda Galiza e a situación é, pois, sumamente preocupante dende o punto 

de vista sanitario. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª : 

Que valoración fai o goberno galego  do gromo de covid-19 xurdido na 

residencia Domus Vi de Ribeira, após unha semana da primeira dose da vacina tanto aos 

residentes como ao persoal? 

Que causas baralla a Xunta de Galiza da infección dun importante número de 

residentes despois de seren vacinados/as?  

É coñecedora a Xunta das medidas adoptadas polo centro após de producirse o 

gromo? Cales son as medidas sanitarias tomadas pola Xunta de Galiza nese centro? 

Ten prevista o goberno galego a intervención desa residencia, dado que os casos 

seguen en aumento? 

Ten coñecemento a Xunta de Galiza de como se están a cubrir as baixas dos/as 

profesionais ocasionadas pola covid-19? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Rosana Pérez Fernández 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández  

Deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Rosana Pérez Fernández  na data 14/01/2021 10:33:47 

 

María Montserrat Prado Cores  na data 14/01/2021 10:33:53 

 

Olalla Rodil Fernández  na data 14/01/2021 10:34:00 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Alexandra Fernández Gómez e Paulo Ríos Santomé, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, relativa á necesidade de aplicar descontos nas tarifas das 

autovías AG55 e AG57. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado ano 2019, a Xunta de Galiza aprobou bonificacións nas autovías de 

peaxe AG55 e AG57 que consisten no desconto do 50%  do custo para vehículos 

lixeiros e pesados que utilicen dispositivos de telepeaxe e entre as 00 h e 6 horas da 

mañá. 

Anteriormente a Xunta de Galiza aprobara un desconto do 25%  na viaxe de 

volta, cando a entrada e saída se produce no mesmo punto, que se aplica en días hábiles 

e para persoas usuarias que dispoñan de dispositivo de telepeaxe. 

A finais do ano 2019, a Xunta de Galiza solicitou aso goberno do Estado 

aplicación na AP 9 de descontos do 25% da viaxe de volta, tal como se vén aplicando 

nas autovías de titularidade autonómica. 

Como consecuencia do acordo de investidura asinado polo BNG e PSOE en 

xaneiro de 2020, o anteproxecto de orzamentos do Estado para o 2021 inclúen unha 

partida para bonificacións das peaxes na AP9, cunha dotación de 50 millóns de euros. 
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Esta cantidade servirá para aplicar bonificacións a persoas usuarias habituais, cando 

menos do 50% na viaxe de volta. 

En consecuencia con esta medida, o goberno galego debería incluír cando 

menos unha medida similar nos orzamentos do ano 2021, de maneira que as persoas 

usuarias da AG 55 e AG 57 se beneficien destes descontos nas viaxes de ida e volta. 

Cómpre ter en conta que as áreas de Vigo-Val Miñor e Coruña-Bergantiños 

sofren un agravio e unha forte discriminación a respecto doutras zonas de Galiza que 

contan con autovías libres de peaxe (con peaxe na sombra, pagada con cargo aos 

orzamentos da Xunta), como é o caso do Morrazo, O Salnés, A Barbanza e Santiago-

Brión. É así que as peaxes na AG 55 e AG57 provocan efectos negativos na mobilidade 

para persoas e empresas que teñen que facer desprazamentos cara ás áreas de Vigo e 

Coruña principalmente, por motivos laborais, de estudos ou de acceso a centros de 

saúde e hospitais. Tamén resulta unha pesada carga e un lastre para a competitividade 

das empresas, que ven como as peaxes encarecen o custo do transporte das mercadorías 

cara aos seus destinos. 

Por outra parte, a existencia de peaxes provoca outro efecto negativo no 

incremento do tráfico nas estradas convencionais, que atravesan zonas con unha lata 

densidade de poboación e con numerosas travesías urbanas. É por iso que se debería 

estudar o rescate das concesións das citadas autovías, para evitar o agravio comparativo 

entre unhas comarcas e outras. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 
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Ten previsto a Xunta de Galiza aplicar descontos do 50%  nas viaxes de volta 

nas autovías de titularidade autonómica AG 55 e AG 57? 

Prevé o goberno galego aplicar na AG 55 e na AG 57 os mesmos descontos que 

se apliquen na AP9 no 2021? 

Considera xusta a situación de agravio que sofren as persoas e empresas destas 

áreas, a respecto doutras que contan con autovías autonómicas libres de peaxe? 

Pensa o goberno galego que o abaratamento a curto prazo con maiores 

descontos, e a gratuidade a medio prazo, terían unha incidencia moi positiva na 

seguridade viaria  e na mellora da calidade de vida da contorna das estradas 

convencionais do Val Miñor-Vigo e de Bergantiños-A Coruña? 

Considera necesario o goberno galego facer un estudo sobre o rescate da 

concesión da AG55 e AG57 de modo que se acabe coa discriminación que sofren as 

persoas usuarias destas autovías a respecto doutras de titularidade autonómica que son 

gratuítas? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé  

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 11:04:26 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 11:04:30 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 11:04:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Carme González Iglesias, Paulo Ríos Santomé e 

Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a 

rexeneración ambiental, mellora do saneamento e depuración da Foz do Miñor, nos 

concellos de Baiona, Gondomar e Nigrán. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. A Foz do Miñor é unha zona húmida, un ecosistema de esteiro que conforma 

unha marisma formada polos ríos Miñor, Groba e Belesar, que conxuntamente verten á 

enseada de Baiona, na Ría de Vigo.  

Desde febreiro de 1999 parte do espazo da Foz forma parte da Rede Natura 

2000 (LIC A Ramallosa E11400003), recollendo sete Hábitats ou especies de interese 

comunitario. O espazo incluído na Rede Natura cunha superficie de 91 ha, e existe unha 

proposta de ampliación de 38 ha que non se chegou a efectivizar.  

A zona da Foz está incluída no Plan Xeral de Explotación Marisqueira de 

Galiza, clasificada como zona C desde o ano 2007, o que impide a comercialización en 

fresco dos recursos. O INTECMAR chegou a cualificar a situación da Foz como “peor 

ca mala”. 

2. As marismas e humidais constitúen un ecosistema de grande interese 

ambiental.  
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Entre os seus valores cabe destacar os de filtro natural, fonte de calidade de vida 

e biodiversidade, protector ambiental; valores paisaxísticos, culturais e de lecer. Durante 

séculos o ríos e a Foz  forneceron recursos hídricos, marisqueiros e piscícolas á 

poboación do Val Miñor.  

Desde os anos 60 do século XX, a Foz comezou a sufrir un proceso de deterioro 

que se concretou en múltiples agresións:  

- Espolio e destrución dos sistemas dunares. 

- Recheos nas marxes para viais e zonas de estacionamento. 

- Canalizacións de treitos dos ríos. 

- Instalacións dun cámping na contorna. 

Por outra parte, o incremento da poboación e a presión das actividades 

residenciais, industriais e turísticas na contorna non se acompañaron dunha axeitada 

planificación e execución de dotacións de saneamento e depuración, o que deriva nunha 

situación crítica de contaminación, principalmente por vertidos de augas fecais. 

3. No ano 2018, a Estación de Ciencias Mariñas de Toralla (ECIMAT) e o grupo 

Ecotox, baixo a dirección do profesor Ricardo Beiras García-Sabell, realizaron un 

estudo denominado Avaliación microbiolóxica do impacto das augas residuais fecais 

no esteiro do Miñor, zona GAL 11-03. Parte 1: concello de Baiona. O estudo foi 

financiado polo concello de Baiona, mais en realidade tratábase dun avance dun estudo 

máis amplo que non chegou a realizarse por falta de financiamento. 

Entre as conclusións desta avaliación cabe sinalar as seguintes 
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- Desde o punto de vista da contaminación por augas fecais, a contorna da Foz 

do Miñor presenta unha situación análoga a un sumidoiro a ceo aberto. 

- A maior cantidade de contaminación á Foz é achegada polo río Miñor: en 

período estival aproximadamente o 63%, e en outubro o 77% das bacterias fecais. 

- O río Miñor ao seu paso polo punto de vertido da EDAR de Gondomar 

presenta xa niveis intolerabelmente altos de bacterias fecais, e estes niveis 

increméntanse en máis dun 50% augas abaixo do vertido da EDAR. 

4. Para poñer freo á degradación e deterioro ambiental e para esixir actuacións 

das administracións públicas, a veciñanza do Val Miñor constituíu en 2016 a Plataforma 

pola Protección da Foz do Miñor. Entre outros documentos impulsaron unha moción 

para presentar nos concellos e un Decálogo que foi traslado aos grupos políticos para 

incluír nos seus programas. 

Por tratarse dun espazo integrado na Rede Natura 2000 e pola súa importancia 

ambiental, social, cultural e produtiva, e tendo en conta que as actuacións necesarias 

para rexenerar este espazo son de ámbito supramunicipal, a Xunta de Galiza debe 

liderar un proxecto de saneamento e recuperación da Foz do Miñor, en coordinación cos 

concellos de Nigrán, Baiona e Gondomar e contando coa participación das entidades 

sociais de defensa da Foz.  

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

Que estudos e análises fixo a Xunta de Galiza sobre o estado ambiental e a 

contaminación da Foz do Miñor e cal foi o resultado destes estudos? 
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Coñece a Xunta de Galiza o estudo realizado pola Universidade de Vigo 

(ECIMAT e grupo ECOTOX) sobre a contaminación por bacterias fecais da Foz do 

Miñor? 

Considera o goberno galego que un espazo de grande valor natural, unha zona 

de potencialidade pesqueira e marisqueira, e unha zona densamente habitada e de 

grande afluencia turística pode estar nestas condicións de contaminación? 

Fixo Augas de Galiza algún estudo sobre o estado e as deficiencias da rede de 

saneamento e depuración dos concellos que verten aos ríos Miñor, Groba e Belesar, así 

co o á Foz? 

Fixo Augas de Galiza algún estudo sobre o funcionamento e posíbeis 

deficiencias da EDAR de Gondomar? 

Cantos vertidos contaminantes ten localizados Augas de Galiza nesta zona? 

Ten previsto Augas de Galiza facer investimentos na mellora da rede de 

saneamento e depuración nos concellos que verten á Foz do Miñor? 

Ten previsto o goberno galego elaborar e aprobar un Plan de rexeneración e 

mellora ambiental da Foz do Miñor? 

Ten previsto o goberno galego elaborar e aprobar o Plan de xestión do LIC A 

Ramallosa, catalogado como Rede Natura 2000? 

Ten prevista o goberno galego a ampliación do citado LIC? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 
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Asdo.: Luis Bará Torres 

Carme González Iglesias  

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ramón Fernández Alfonzo, Paulo Ríos Santomé e 

Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG),  ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre a 

situación do río Eume. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O recente episodio de turbidez e contaminación do río Eume, que entre outras 

consecuencias provocou a interrupción do subministro de auga a Pontedeume, é tan só a 

punta do iceberg dun grave problema ambiental que sofre este río e a súa bacía debido 

principalmente á contaminación provocada pola actividade de ENDESA, unha situación 

que se foi agravando ao longo dos anos coa pasividade cando non conivencia da Xunta 

de Galiza. 

Se ben o goberno galego agora semella reaccionar con rapidez e mesmo con 

unha aparente contundencia, anunciando tanto investimentos na mellora do 

abastecemento como á apertura dun expediente sancionador e un plan de seguimento 

sobre o estado do río, a realidade é que foi o goberno galego quen ao longo dos anos 

permitiu a degradación, a contaminación e o deterioro do río e do encoro da Capela, que 

explota a empresa Endesa baixo o réxime de concesión. 

A grande acumulación de lodos no citado encoro e a enorme cantidade de 

depósitos de residuos ao longo do leito do río, co lixiviado de augas contaminadas, pon 

de relevo un problema ambiental de grande magnitude, que foi denunciado desde fai 
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tempo por organizacións ecoloxistas e que saíu á luz nas últimas semanas a raíz da forte 

baixada do nivel das augas do encoro. 

Con respecto aos antecedentes deste grave problema ambiental compre salientar 

os seguintes: 

- A Xunta de Galiza asinou senllos pactos ambientais coa empresa ENDESA, 

nos anos 2005 e 2012, que supostamente prevían actuacións de mellora ambiental no 

río. 

- O convenio de 2012 prevía a modernización das infraestruturas hidroeléctricas 

para a “recuperación ambiental do río Eume”. Neste marco incluía unha actuación 

denominada “Proxecto de modernización dos desaugadoiros do fondo da presa do 

Eume”, coa retirada de 1.350 m³ de lodos e sedimentos, actuación que tiña un 

orzamento previsto de 5.784.653 euros e que supostamente podería estar relacionada co 

último episodio de contaminación e turbidez. No seu día, a asociación ecoloxista 

ADEGA advertiu dos riscos desta actuación e da necesidade de caracterizar estes 

sedimentos polo seu potencial contaminante para a saúde e o medio. 

- Tanto ADEGA como EMS-Ríos e o colectivo ecoloxista Terra advertiron ao 

longo da pasada década da grave situación ambiental do río e da necesidade de realizar 

analíticas e mostraxes suficientemente representativas ao longo de toda a canle do Eume 

e na ría, incluído a monitorización de bivalvos dos bancos marisqueiros. 

- A Xunta de Galiza iniciou en novembro de 2012 a redacción do Plan Territorial 

Integrado da conca do Eume, co obxectivo de facer unha análise coordinada e 

transversal das políticas da Xunta na conca do Eume, con 55 km² de superficie. Os 

concellos incluídos dentro do ámbito do Plan Territorial Integrado eran Pontedeume, 

Cabanas, Vilarmaior, A Capela, Monfero, Irixoa, Aranga, As Somozas e As Pontes na 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
ql

pJ
W

V
x9

g0
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

28163

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROqlpJWVx9g0
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

provincia da Coruña; e Guitiriz, Xermade, Muras, Vilalba e Abadín na provincia de 

Lugo. O Plan debería ser formulado e impulsado pola Consellaría de Medio Ambiente, 

coa dirección conxunta do Instituto de Estudos do Territorio e do organismo autónomo 

Augas de Galicia, mais a realidade é que nunca foi realizado. 

- Tampouco viu nunca a luz o Plan Reitor de Uso e Xestión do parque natural 

das Fragas do Eume, malia que súa elaboración e aprobación foi anunciada en varias 

ocasións ao longo da última década. 

O pasado 19 de outubro o grupo parlamentar do BNG solicitou ao goberno 

galego, ao abeiro do artigo 9 do regulamento do parlamento, a documentación sobre as 

actuacións realizadas no marco do Pacto Ambiental, así como todos os contratos 

relacionados coa contaminación do Eume. 

Asemade, diante da extrema gravidade da situación, nesa mesma data, o grupo 

parlamentar do BNG solicitou a comparecencia en Pleno das conselleiras de Medio 

Ambiente e de Infraestruturas, así como as comparecencias na comisión de medio 

ambiente da Directora Xeral de Conservación da Natureza, da Directora Xeral de 

Calidade Ambiental e da Directora de Augas de Galicia. 

 

Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

- Que actuacións realizou a Xunta de Galiza desde o ano 2009 para a mellora da 

situación ambiental do río Eume? 

- Que actuacións de mellora ambiental do río Eume se realizaron no marco do 

Pacto Ambiental asinado con ENDESA en 2012 e cal é o seu orzamento e investimento? 
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- Cal é o estado de execución do “Proxecto de modernización dos desaugadoiros 

do fondo da presa da Capela e que investimento se destinou a esta actuación? 

-  Que caracterización se fixo dos lodos e depósitos do fondo da presa e cal é o 

seu potencial risco para o medio e a saúde? 

- Que análises fixo a Xunta de Galiza e cales foron os resultados en canto á súa 

caracterización, sobre os depósitos e os escoamentos no leito do río Eume augas arriba 

do encoro? 

- Que actuacións está realizando ou realizou a Xunta de Galiza para o 

coñecemento e seguimento do estado ambiental do río, cal é o seu custo e que empresa 

ou empresas foron contratadas para facelas? 

- Que estudos, análises e plan de seguimento ven realizando e está a realizar a 

Xunta de Galiza sobre os recursos pesqueiros e os bancos marisqueiros da zona? 

- Cal é o estado de tramitación do expediente sancionador aberto e cales son as 

infraccións detectadas? 

- Cal é o estado de tramitación do Plan Territorial Integrado da conca do Eume e 

cal foi o custo desta actuación? 

- Que previsións ten a Xunta de Galiza en relación coa aprobación do Plan 

Reitor de uso e xestión do parque natural das Fragas do Eume? 

- Que actuacións e investimentos ten previsto realizar o goberno galego para a 

protección, conservación, descontaminación e rexeneración do río Eume e a súa bacía? 
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Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Ramón Fernández Alfonzo 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG),  

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre as medidas de seguridade na caza. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A recente publicación dos datos de persoas feridas e falecidas como 

consecuencia de disparos de caza no estado español entre o 1 de xaneiro e o 6 de 

setembro de 2020 sitúan a Galiza como a cuarta comunidade con máis vítimas, con 47 

persoas feridas e 9 falecidas. Trátase de datos moi preocupantes, máis se temos en conta 

que durante unha parte deste período a actividade cinexética estivo suspendida debido 

ao estado de alarma. 

Esta situación dáse malia que a Xunta de Galiza, por medio da Secretaría Xeral 

para o Deporte e a Consellaría de  Medio Ambiente financiaron con 269.000 euros a 

Federación Galega de Caza entre 2016 e 2020, mediante convenios que tiñan como 

finalidade, entre outras, a organización de actividades formativas e campañas sobre 

seguridade. 

Por outra parte, a Lei Galega de Caza de 2013 carece de desenvolvemento 

normativo, de maneira que segue en vigor o regulamento do ano 2001, claramente 

desfasado xa que permite a actividade da caza a unha distancia superior a 100 m de 

vivendas, recintos deportivos e zonas recreativas e de acampada; de 250 m con respecto 

a lugares onde se produzan concentración de persoas ou de gando. O citado regulamento 
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tamén indica que “nos carreiros e camiños rurais pouco transitados, destinados ó paso a 

pé e ó uso agrícola ou forestal, poderase cazar, sempre que as condicións de seguridade 

o permitan “, unha redacción excesivamente ambigua e permisiva. 

Desde que entrou en vigor a Lei de caza no ano 2013, a Valedoría do Pobo 

instou ao goberno galego a modificar a norma para garantir a seguridade da veciñanza, 

especialmente no caso dos camiños rurais e de acceso ás vivendas. Pola súa parte, no 

ano 2015 a Consellaría de Medio Ambiente anunciou a entrada en vigor de xeito 

inminente do novo regulamento, que segundo a Xunta ía regular de maneira máis 

detallada o referente ás zonas de seguridade. 

Por parte de diferentes entidades e colectivos profesionais tamén se fai fincapé 

na importancia de facer controis de alcoholemia e de substancias estupefacientes nas 

actividades cinexéticas, debido ao risco derivado de usar unha arma coas capacidades 

físicas e mentais alteradas. 

Co inicio da tempada de caza prodúcese unha especie de privatización de moitos 

montes e espazos públicos, de maneira que se ven restrinxidas as actividades recreativas 

e de lecer. Isto é particularmente evidente no caso de rotas de sendeirismo e de 

actividade deportiva, que se ven restrinxidas ou limitadas pola concorrencia coas zonas 

de seguridade das actividades cinexéticas.  

Recentemente producíronse incidentes no concello de Arteixo, con disparos a 

escasos metros de vivendas e nunha rota  de sendeirismo e de BBT sinalizada, así como 

o abandono de cartuchos sen detonar, sen que a administración tome medidas para 

evitar estes desmáns. 
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Por estes motivos formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª : 

Que valoración fai o Goberno galego sobre as estatísticas de persoas mortas e 

feridas por accidentes de caza en Galiza? 

Que medidas adoptou ou prevé adoptar a Xunta de Galiza para reducir a 

sinistralidade provocada pola caza? 

Ten previsto o Goberno galego desenvolver regulamentariamente a lei de caza 

para intensificar os controis en relación co consumo de alcol e substancias 

estupefacientes na caza, facultando aos axentes medioambientais para realizar este 

labor? 

Ten previsto o Goberno galego aprobar o novo regulamento da caza e adoptar 

medidas para garantir a seguridade nas zonas de caza, ampliar os perímetros de 

seguridade con respecto a núcleos habitados e vías públicas, e garantir as actividades 

recreativas e deportivas en roteiros e sendeiros homologados? 

Por que non se aprobou o regulamento de desenvolvemento da lei logo de 7 

anos da súa aprobación? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 
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Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 11:41:05 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 11:41:09 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 11:41:16 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé, Carme González Iglesias e 

Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O goberno portugués vén de facer público o Programa Nacional de 

Investimentos 2030. O Plan prevé investimentos por valor de 43.000 millóns de euros, 

dos que o 50% teñen que ver con transportes e mobilidade; e deste 50% a súa vez o 

50% vai destinado a infraestruturas ferroviarias. 

No que ten que ver co transporte ferroviario, o goberno portugués concede 

interese estratéxico ás conexións entre Lisboa e Porto e entre Porto e o Miño. No caso 

do treito Lisboa Porto prevé un investimento de 4.500 millóns de euros mentres que na 

liña Porto-Vigo o Plan prevé unha primeira fase entre Braga e Valença con un 

investimento de 900 millóns de euros para reducir a duración da viaxe en 45 minutos. 

O proxecto do goberno portugués estima que unha vez desenvolvido este plan, 

que ten como horizonte temporal o ano 2030, a duración da viaxe entre Vigo e Porto 

reducirase de 2 horas 23 minutos a 55 minutos. E a viaxe entre Vigo e Lisboa quedaría 

reducida a 2 horas e media. 

O proxecto de modernización da conexión ferroviaria entre Vigo e Porto é unha 

antiga demanda que leva 20 anos de anuncios e proxectos por parte do goberno central e 
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da Xunta de Galiza, sen que haxa ningunha concreción real máis alá da electrificación 

do treito entre o Guillarei e a fronteira portuguesa. Para que se faga realidade, é 

necesario impulsar o proxecto da saída sur de Vigo e estudar alternativas ao trazado da 

vía férrea que actualmente atravesa a vila do Porriño. 

Logo de décadas de retrasos e de incumprimentos, é o momento de apostar 

decididamente por un proxecto estratéxico vertebrar as comunicacións entre Galiza e 

Portugal e potenciar o Eixo Atlántico entre Ferrol/Coruña e Lisboa como un grande eixo 

de comunicacións para a mobilidade de persoas e mercadorías. 

Un proxecto desta natureza debe contar cun apoio decidido por parte da Xunta 

de Galiza e do goberno central. E tendo en conta o retraso que leva acumulado, débese 

traballar para que se faga realidade no menos prazo posíbel. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Ten coñecemento oficial o goberno galego sobre os proxectos do goberno 

portugués en relación coa modernización da lima ferroviaria entre Porto e Vigo? 

2. Que contactos, conversas ou reunións tivo o goberno galego con 

representantes do goberno portugués en relación coas conexións ferroviarias entre 

Galiza e o Norte de Portugal? 

3. Que xestións e actuacións fixo o presidente do goberno galego, como 

Presidente da Comisión de Traballo Galiza Norte de Portugal en relación con este tema? 
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4. Ten coñecemento o goberno galego dalgún plan ou proxecto do goberno 

central sobre a modernización desta liña? 

5. Fixo algunha proposta ou estudo o goberno galego a respecto da saída sur de 

Vigo e as alternativas ao paso do tren polo medio da vila do Porriño? 

6. Que propostas está desenvolvendo a Xunta de Galiza para mellorar as 

conexións entre Galiza e Portugal através do eixo ferroviario que conecta Ferrol/Coruña 

con Lisboa através do Porto? 

7. Fixo algún estudo o goberno galego sobre as oportunidades e beneficios desta 

conexión ferroviaria? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Carme González Iglesias 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 11:56:40 
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María do Carme González Iglesias na data 14/01/2021 11:56:44 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 11:56:52 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 11:56:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ramón Fernández Alfonzo, Paulo Ríos Santomé e 

Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputada do Grupo Parlamentar do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª, sobre as 

medidas de emerxencia declaradas pola Xunta de Galiza pola contaminación do río 

Eume. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Á vista da grave situación ambiental que nestes momentos está a sufrir a bacía 

do río Eume, derivadas da presenza de augas turbias, lodos e augas acedas, que 

condicionan e poñen en perigo a calidade das augas do ecosistema do Eume así coma o 

abastecemento para consumo humano. E tendo en conta que nestes momentos, segundo 

anuncio da propia Xunta de Galiza, estes feitos provocaron o pasado martes 13 de 

outubro a declaración da emerxencia e necesidade de adopción de medidas. 

Dende o BNG consideramos que os tres entes con diferentes competencias na 

materia, Augas de Galicia, a Dirección Xeral de Calidade Ambiental e a Dirección Xeral 

de Conservación da Natureza deben dar explicacións sobre o asunto, a efectos de 

achegar transparencia na información sobre as medidas de urxencia adoitadas. 

 

Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 2ª: 
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- Que expedientes informativos ou sancionadores abriu o goberno galego sobre a 

situación do río Eume e que departamento ou departamentos o tramitan? 

- Que medidas de emerxencia declarou a Xunta de Galiza? 

- Contratou o goberno galego un Plan de emerxencia na vixilancia e 

recuperación ao respecto do estado de contaminación que sofre o Eume e a súa bacía? 

- Que organismo contratou este plan? 

- De ser o caso, que empresa resultou adxudicataria da contratación e cales son 

os criterios para a súa selección? 

- Que outros contratos adxudicou ou prevé adxudicar a Xunta de Galiza en 

relación co estado de emerxencia do río Eume? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Ramón Fernández Alfonzo 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 11:58:26 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 14/01/2021 11:58:30 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 11:58:39 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 11:58:47 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ramón Fernández Alfonzo, Daniel Castro García, Paulo 

Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, deputados e deputada do Grupo 

Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na 

Comisión 2ª, relativa á liña de ferrocarril Ferrol-Ribadeo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. Desde a finalización do estado de alarma, Renfe decidiu reducir os servizos 

do tren de cercanías Ferrol-Ortigueira e na liña Ferrol-Ribadeo-Ferrol nun 75% . 

Ademais, a compañía non estabeleceu unha data de recuperación dos servizos 

supeditando esta a un suposto aumento da demanda. 

Co inicio do curso lectivo na Universidade, en secundaria e FP nos meses de 

setembro e outubro faise imprescindíbel contar cos servizos de tren que existían antes 

do estado de alarma, xa que tanto as actividades laborais como educativas precisan da 

mobilidade diaria das persoas. A este respecto hai que ter en conta que ao longo do 

percorrido desta liña de tren, concretamente entre Ortigueira e Ferrol, non existen 

servizos de transporte público por estrada. 

2. A liña de Ancho Métrico Ferrol Ribadeo, antiga FEVE, vén sufrindo un 

continuo deterioro da infraestrutura, no material rodante e nos servizos, un deterioro que 

se manifestou ao longo da última década na supresión de frecuencias, na suspensión de 

servizos por deficiencias do material rodante ou falta de persoal, e en frecuentes 

accidentes que poñen de relevo o mal estado da liña. Para facer fronte a este deterioro e 
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degradación do servizo, creouse a Plataforma pola Defensa do Ferrocarril Ferrol 

Ribadeo da que forman parte entidades sociais e concellos polos que pasa o trazado da 

vía férrea. 

Como resultado das demandas e dos estudos realizados pola plataforma, no ano 

2019 puxéronse en marcha algunhas melloras nas frecuencias da liña, especialmente nas 

cercanías Ferrol-Ortigueira. Unhas melloras que non só se viron eliminadas coa escusa 

da pandemia, senón que se agravou a situación coa supresión da maior parte dos 

servizos. Aínda que RENFE xustifica a eliminación pola baixada da demanda, a 

realidade é que este descenso está provocado pola mala calidade do servizo e a redución 

de frecuencias. 

3. Os gobernos estatal e galego deben facer unha aposta decidida polo tren como 

medio de mobilidade sustentábel do século XXI, un medio que debe ser seguro, 

eficiente, cómodo e accesíbel, tanto para a mobilidade das persoas como para o 

transporte de mercadorías. E unha das liñas que precisa desta aposta decidida e deste 

compromiso é a que une Ferrol con Ribadeo, na que é necesario que tanto RENFE 

como ADIF acometan obras de mellora das infraestruturas da liña, eliminando as zonas 

de limitación temporais de velocidade, mantendo os puntos de cruce existente e 

proxectando outros novos, mellorando os apeadeiros e creando outros novos en zonas 

de interese turístico, e procedendo a limpar a vexetación do perímetro da vía. 

Por outra parte, cómpre que se mellore o material rodante e que se dote con 

novos vehículos para evitar cancelacións do servizo, e que se dote a liña do persoal 

necesario, nas estacións e nos convois, para información, acceso, venda de billetes e 

control das persoas usuarias do tren. Asemade, cómpre dotar de persoal de condución 

suficiente, para evitar supresións do servizo por este motivo. 
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Outro aspecto a ter en conta é a potenciación do transporte de mercadorías, 

claramente infrautilizado polo desinterese de RENFE e que pode ser unha alternativa 

sustentábel ao transporte por estrada. Neste ámbito cómpre ter en conta que esta liña 

férrea conecta a maior parte dos portos do Cantábrico, e que sen un grande investimento 

poderían construírse novas zonas de carga ao longo do percorrido, así como vías de 

carga na confluencia da liña coa factoría de Alcoa. 

Por último, para o BNG é imprescindíbel que o goberno galego demande a 

transferencia a Galiza do tren convencional e dos servizos de cercanías e media 

distancia, creando a tal efecto o Ente Ferroviario Galego ou GALTRÉN, como 

organismo encargado da xestión dos citados servizos ferroviarios. 

 

Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 2ª: 

- Como valora a Xunta de Galiza a situación da liña ferroviaria de Ancho 

Métrico Ferrol Ribadeo, en canto ao estado da infraestrutura, calidade do servizo e 

dotación de medios humanos e materiais? 

- Que xestións realizou a Xunta de Galiza diante do goberno do Estado, nos 

últimos 8 anos, para demandar a mellora da citada liña e cales foron os resultados destas 

xestións? 

- Que investimentos se produciron nestes anos como consecuencia das xestións 

da Xunta de Galiza? 

- Como valora a Xunta de Galiza a supresión de servizos de tren no noso país 

coa escusa da pandemia? 
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- Que xestións realizou a Xunta de Galiza diante do goberno do Estado para 

demandar a reposición dos trens suprimidos? 

- Defende o goberno galego a necesidade de transferencia a Galiza da xestión 

dos trens de media distancia e de cercanías, así como a proposta de creación do Ente 

Ferroviario Galego para levar a cabo a xestión deste servizo? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Ramón Fernández Alfonzo 

Daniel Castro García 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:11:28 

 

Ramón Fernández Alfonzo  na data 14/01/2021 12:11:32 

 

Daniel Castro García  na data 14/01/2021 12:11:42 
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Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:11:51 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:11:57 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, relativa ás verteduras nucleares na Foxa Atlántica e á 

previsión da UE de verificación, no primeiro semestre de 2021, do seguimento da 

radioactividade do medio mariño en augas galegas. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. Na Foxa Atlántica están depositadas 140.000 toneladas de residuos nucleares, 

que foron depositados neste emprazamento entre 1949 e 1982 nun total 220.000 bidóns. 

Pese a que segundo ten recoñecido a Comisión son os Estados Membros os 

responsábeis de controlar a radioactividade das súas augas, o Estado español non ten 

abordado especificamente ningún plan de control da radioactividade nesta zona 

aducindo que eses depósitos están fóra das súas augas. 

Neste ano 2020 cumpríronse 38 anos do fin das verteduras de refugallos de orixe 

nuclear na chamada Foxa Atlántica, froito da mobilización social e que foron realizados 

tamén preto do territorio galego por parte de países como Gran Bretaña, Francia, 

Bélxica e Holanda. Porén, a día de hoxe existen dúbidas entre os organismos europeos e 

estatais sobre a quen corresponde a súa vixilancia. Desde o Bloque Nacionalista Galego 

observamos este asunto con preocupación. Máis unha vez, a falta de vontade do Partido 

Popular de exercer de goberno galego sumado á falta de soberanía para actuar sobre 

cuestións de importancia transcendental para a saúde do noso medio e das nosas 

persoas. 
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2. No ano 2012 o Congreso rexeitou, cos votos do PP, unha petición do Bloque 

Nacionalista Galego para demandar unha inspección dos residuos radioactivos así como 

información á administración galega. 

No ano 2018 o Organismo Internacional da Enerxía Atómica (OIEA) 

confirmaba ao xornal dixital galego Praza Pública que non é competencia súa vixiar o 

estado dos refugallos. Así mesmo a Organización Marítima Internacional tampouco 

esclarece a cuestión. Na mesma liña. a OSPAR non esclarece información que poida 

darnos tranquilidade sobre a vixilancia e estudo deste tipo de residuos. Unha situación a 

todas luces grave e que debe preocupar ás administracións xa que, loxicamente, estes 

refugallos seguen depositados no fondo mariño e polo tanto son un factor de risco. 

En marzo de 2018 o Parlamento de Galiza aprobou por unanimidade unha 

proposición non de lei na que se pedía que a Xunta se dirixise ao goberno de España 

para que fixese as xestións pertinentes diante da UE e dos países responsábeis das 

verteduras: 

“O Parlamento de Galicia insta á Xunta de Galicia a dirixirse ao Goberno de 

España para que faga as xestións pertinentes ante as institucións europeas e os países 

responsables das verteduras, que permitan asegurar a vixilancia das verteduras 

nucleares na Foxa Atlántica así como obter información que garanta que non están 

tendo impacto no medio ambiente, e a realizar todas as xestións políticas ao seu 

alcance para acadar estes obxectivos” 

3. Segundo explica a Comisión Europea en resposta a unha pregunta formulada 

pola portavoz do BNG en Europa, Ana Miranda, a través da coalición Agora 

Repúblicas, no primeiro semestre de 2021 a Comisión Europea desenvolverá a 

verificación do seguimento da radioactividade do medio mariño en augas galegas. 

Inicialmente, a misión de verificación estaba prevista para o 2020, mais a actual 
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situación de pandemia provocou que a Comisión aprazase a verificación até o primeiro 

semestre de 2021. 

 

Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 2ª: 

- Ten coñecemento oficial o goberno galego sobre a previsión da UE  de 

desenvolver a verificación, no primeiro semestre de 2021, do seguimento da 

radioactividade do medio mariño en augas galegas? 

- Que xestións fixo o goberno galego a este respecto? 

- Que xestións fixo a Xunta de Galiza para dar cumprimento ao acordo do 

Parlamento de 2018 sobre a vixilancia das verteduras nucleares da Foxa Atlántica? 

- Coñece o goberno galego cales son os estudos máis recentes sobre a situación 

destas verteduras? 

- Ten garantías a Xunta de Galiza de que non supoñen ningún tipo de risco ou 

afectación para o medio mariño? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
rS

b8
X

vp
81

6
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

28185

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROrSb8Xvp816
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

4 

 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:16:11 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:16:14 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:16:19 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, relativa ao control de especies exóticas invasoras e aos 

resultados do Plan Estratéxico de xestión de especies exóticas invasoras. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. As especies exóticas invasoras constitúen unha das principais ameazas para a 

biodiversidade, e conlevan riscos para os equilibrios ecolóxicos, para a saúde e para as 

actividades económicas. Ademais de constituír a segunda causa de perda de 

biodiversidade segundo as Nacións Unidas, poden causar efectos prexudiciais na saúde 

como a transmisión de enfermidades e tamén teñen efectos prexudiciais no ámbito 

económico, principalmente nas actividades do sector primaria como a agricultura, 

gandaría, pesca, marisqueo, apicultura, etc. 

2. A Xunta de Galiza publicou en 2006 o estudo “As especies exóticas invasoras 

en Galicia: diagnóstico da situación actual e proposta de liñas de actuación”. No ano 

2013 aprobouse o Plan Estratéxico de xestión das Especies Exóticas Invasoras e para o 

desenvolvemento dun sistema estandarizado de análise de riscos para as especies 

exóticas en Galicia. 

Este documento fixaba como obxectivos os seguintes: 
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A) Obxectivo xeral: Minimizar o risco que supón a presenza de EEI para a 

biodiversidade, a saúde e a economía na Comunidade Autónoma de Galicia e reducir 

os impactos negativos causados polas mesmas. 

B) Obxectivos específicos: sentar as bases necesarias para: 

1) Determinar os roles e as responsabilidades nos seo da Administración da 

Comunidade Autónoma de Galicia e das súas diferentes Consellerías (a nivel central e 

provincial) e organismos asociados, respecto os obxectivos estratéxicos, liñas 

estratéxicas e actuacións sinaladas; 

2) Previr a introdución, establecemento e/ou dispersión de EEI, minimizando o 

risco asociado ás mesmas; 

3) Detectar e reducir o risco de introdución, establecemento e/ou dispersión de 

EEI.; 

4) Establecer programas de contención, control e/ou erradicación de 

poboacións de EEI, de forma que se minimicen ou se eliminen o seus impactos 

negativos, favorecendo a posterior recuperación dos ecosistemas; 

5) Rehabilitar e restaurar os ecosistemas danados pola presenza de EEI, 

devolvéndoos na medida do posible o seu estado anterior. 

En canto ás actuacións de xestión, o Plan contemplaba as seguintes 

- Accións prioritarias estratéxicas e resultados esperados. 

- Accións prioritarias xerais e resultados esperados. 

- Accións prioritarias en zonas de alto valor ecolóxico. 
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- Accións estratéxicas transversais. 

Transcorridos 7 anos desde a aprobación da Estratexia, non se coñecen os 

resultados das diferentes liñas de actuación. E se atendemos ao publicado na web da 

consellaría de medio ambiente o balance é máis ben escaso. 

3. O artigo 108 da LEI 5/2019, do 2 de agosto, do patrimonio natural e da 

biodiversidade de Galicia establece o seguinte nos apartados 4., 5. e 6. 

 4. Sen prexuízo do disposto no artigo 64.7 da Lei 42/2007, do 13 de 

decembro, do  patrimonio natural e da biodiversidade, a consellaría competente en 

materia de  conservación do patrimonio natural poderá, no seu ámbito 

competencial, elaborar uns  plans que conteñan as directrices de xestión, control e 

posible erradicación das especies do  Catálogo español de especies exóticas invasoras, 

outorgando prioridade a aquelas especies  que supoñan un maior risco para a 

conservación da fauna, a flora ou os hábitats  autóctonos ameazados, con particular 

atención á biodiversidade insular. 

 5. A consellaría competente en materia de conservación do patrimonio 

natural establecerá unha Rede de alerta para a vixilancia das especies exóticas 

invasoras que recompile e  rexistre os datos sobre a incidencia no medio das 

especies exóticas invasoras. 

 6. A Administración autonómica adoptará as medidas de control ou de 

erradicación das especies exóticas invasoras. No marco dos plans de control e de 

erradicación da Administración autonómica poderáselles incluír a imposición da 

obriga de execución de tales medidas ás persoas responsables da introdución ou da 

propagación. 
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Por todo o anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 2ª: 

- Cal é o balance de resultados do Plan Estratéxico de xestión de especies 

exóticas invasoras de 2013? 

- Que accións prioritarias estratéxicas se levaron a cabo e cales foron os 

resultados? 

- Que accións prioritarias xerais se levaron a cabo e cales foron os resultados? 

- Que accións prioritarias en zonas de alto valor ecolóxico se levaron a cabo? 

- Que accións estratéxicas transversais se levaron a cabo? 

- Que previsións ten o goberno galego en relación co establecido no artigo 108 

da lei de patrimonio natural e da biodiversidade? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 

Deputados e deputada do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:18:27 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:18:30 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:18:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O noso planeta sofre unha grave crise ambiental provocada por un modelo de 

desenvolvemento baseado na depredación de recursos naturais. A alteración dos 

equilibrios ecolóxicos, a perda masiva de biodiversidade, a emerxencia climática, os 

fenómenos meteorolóxicos extremos, a perda de recursos hídricos e as secas, os 

incendios de grandes dimensións son manifestacións dramáticas dunha realidade que 

pon en risco o futuro do planeta e da humanidade. 

Para facerlle fronte a esta crise ambiental e a unha das súas manifestacións máis 

destacadas, o cambio climático, aprobáronse diversos acordos internacionais, o último 

deles o Acordo de París, no que establecen obxectivos de redución de gases de efecto 

invernadoiro coa finalidade de acadar a neutralidade climática en 2050. 

A partir da Decisión do Consello Europeo de 2019 de respaldar o obxectivo de 

neutralidade climática para 2050, a Comisión propuxo en marzo de 2020 a Lei Europea 

do Clima, que converte a neutralidade climática nunha esixencia legal. 
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O actual obxectivo de redución de emisións da EU para 2030 é do 40% con 

respecto a 1990. A Comisión propuxo recentemente aumentar este obxectivo cando 

menos ao 55% na súa proposta modificada da Lei Europea do Clima. 

Posteriormente, o parlamento europeo aprobou o mandato de negociación sobre 

a Lei Europea do Clima por 392 votos a favor, 161 en contra e 142 abstencións. A 

eurocámara entende que a EU no seu conxunto e cada un dos Estados por separado 

deben lograr a neutralidade en carbono para 2050 e que a partir de entón a Unión 

Europea deberá acadar un saldo negativo. 

Para conseguir este obxectivo, o parlamento europeo acordou un obxectivo máis 

ambicioso e pide unha redución do 60% para 2030. Asemade propón que a Comisión 

estableza un obxectivo intermedio para 2040 coa finalidade de garantir que se avanza 

polo bo camiño cara ao obxectivo de 2040. Ademais, o acordo da eurocámara prevé a 

creación dun organismo independente encargado de avaliar se a política é coherente e 

avalar os avances. 

A necesidade de traspoñer este marco lexislativo obriga a revisar a Estratexia 

Galega de Cambio Climático e Enerxía 2050, así como o Primeiro Plan Operativo coas 

medidas previstas até 2023. Por outra parte, a pandemia da COVID 19  mudou por 

completo as necesidades e prioridades en materia de medio ambiente, transición 

enerxética, loita contra o cambio climático ou defensa da biodiversidade. A crise 

sanitaria, social e económica provocada pola COVID 19 súmase á preocupante crise 

ambiental e obriga a acelerar moitas mudanzas, tanto no ámbito das reformas sectoriais 

como no eido das mudanzas estruturais. 
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Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión 2ª: 

1. Considera necesario o goberno galego elaborar e aprobar unha nova 

Estratexia Galega de Cambio Climático e Enerxía 2050, á luz da Lei Europea do Clima 

e do mandato do Parlamento europeo? 

2. Cre o goberno galego que tanto a elaboración como a aprobación e execución 

desta Estratexia debe comprometer a todos os ámbitos institucionais e a unha ampla 

representación da sociedade galega? 

3. Considera o goberno galego que a pandemia da COVID debería acelerar 

moitos cambios estruturais e reformas relacionadas co clima, coa economía e a enerxía? 

4. Comparte o goberno galego a necesidade de crear un organismo independente 

encargado de avaliar os avances da Estratexia e de velar polo cumprimento dos 

obxectivos e prazos para a redución das emisións? 

5. Cre a Xunta que se debería modificar a estrutura do goberno para que a loita 

contra a crise ambiental e a emerxencia climática teña un maior rango institucional e 

capacidade de impulsar e coordinar as políticas do goberno nesta materia? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Paulo Ríos Santomé 

Alexandra Fernández Gómez 
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Deputados e deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:22:27 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:22:30 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:22:50 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. Galiza sitúase na cola do estado e de Europa en materia de espazos naturais 

protexidos. Temos poucos parques naturais e de pequenas dimensións e somos a 

comunidade do Estado con menos porcentaxe de superficie protexida pola Rede Natura. 

Nos últimos quince anos non se ampliou a Rede Natura nin se crearon novos parques. 

2. A Xunta aprobou en 2014 o Plan Director da Rede Natura, mais a UE 

reclamou Plans específicos de conservación individualizados para cada un dos espazos 

protexidos: 

“As medidas de conservación recollidas no Plan son demasiado vagas e 

indeterminadas e non ofrecen polo tanto suficiente claridade para a súa aplicación. En 

consecuencia, non pode considerarse que o Plan Director da rede Natura 2000 en 

Galicia sexa unha ferramenta suficiente na que se determinen todas as medidas de 

conservación necesarias para os 55 LIC atlánticos da rede situados na rexión”. 

3. Por outra parte, dos seis parques naturais que xestiona a Xunta de Galicia, só 

tres teñen aprobado o correspondente Plan Reitor de Uso e Xestión (PRUX) e os tres 

son de recente aprobación, nalgún caso máis de 20 anos desde a declaración do parque: 
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- Os PRUX dos parques naturais do Invernadorio e da Serra da Enciña da Lastra 

aprobáronse en setembro de 2019. 

- O PRUX do Parque Natural do Monte Aloia actualizouse en febreiro de 2020. 

O parque natural da Baixa Limia-Serra do Xurés, con unha superficie de 20.00o 

hectáreas nos concellos de Entrimo, Lobios e Muíños, foi declarado no ano 1993. En 

2018 o goberno galego iniciou o proceso para a aprobación do PRUX, aínda non 

concluído. 

O parque natural do complexo dunar de Corrubedo e lagoas de Carregal e Vixán 

foi declarado en 1992. Transcorridos 28 anos, aínda está pendente de aprobación o 

correspondente PRUX que entre outras cousas debería establecer os límites para o 

aproveitamento e uso dos recursos. 

O Parque Natural das Fragas do Eume creouse en 1997 mais non foi até o ano 

2017 cando se iniciou o proceso para a aprobación do PRUX, que nestes momentos está 

paralizado. 

4. Ademais do escaso número de espazos naturais e da falta de instrumentos de 

planificación de uso e xestión, os parques adoecen dunha moi baixa asignación 

orzamentaria e carecen de dirección logo da supresión desta figura por parte da Xunta 

de Galiza. A Creación do Fondo de Conservación da Natureza podería ser un 

instrumento eficaz para financiar medidas de conservación, protección, ordenación e 

dinamización dos espazos naturais protexidos, para fomentar o desenvolvemento 

sustentábel das comunidades locais e para fomentar o labor das entidades de custodia do 

territorio. 
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5. A non aprobación dos PRUX, a falta de investimentos e de dirección inciden 

no deterioro e na degradación dos espazos naturais: os lumes, a perda de biodiversidade, 

a presión dos lobis madeireiros, as especies invasoras son algunhas manifestacións do 

mal estado destes espazos. Os recentes lumes no parque da Baixa Limia-Xurés, que 

arrasaron 3.000 hectáreas, son a manifestación dun fracaso colectivo e da falta dun 

proxecto viábel de protección e desenvolvemento integral de territorios de grande valor 

ecolóxico, social e cultural. 

6. A pandemia da COVID 19 puxo de manifesto a importancia da biodiversidade 

para garantir a saúde, a seguridade e o benestar colectivo. E tamén puxo o foco nos 

graves riscos derivados da destrución da natureza e da alteración dos equilibrios 

ecolóxicos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Que previsións ten o goberno galego para a aprobación dos Plans Reitores de 

Uso e Xestión dos parques naturais que non contan con este instrumento legal? 

2. Que previsións ten o goberno galego en relación coa ampliación da Rede 

Natura e coa aprobación de Plans específicos de Conservación para cada un dos espazos 

declarados con esta figura de protección? 

3. Considera de interese a Xunta de Galicia a creación do Fondo de 

Conservación da Natureza como unha dotación económica plurianual e estábel 

destinada a conservar a biodiversidade, fomentar a custodia do territorio e financiar 
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programas de loita contra as especies invasoras e plans de conservación de especies 

vulnerábeis e de recuperación de especies e hábitats en perigo de desaparición? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:26:05 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:26:09 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:26:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Plan Hidrolóxico da Demarcación Hidrográfica Galicia Costa 2015-2021, foi 

aprobado por RD 11/2016 do 8 de xaneiro. Este Plan prevé unha ampla relación de 

investimentos así como outras actuacións de planificación e xestión dos ríos e das augas 

costeiras de competencia autonómica. Cando xa se consumiu a maior parte do período 

de execución do Plan, sería oportuno avaliar as actuacións realizadas e as que están 

pendentes e que poden ser relevantes para a mellora da situación das augas fluviais, das 

rías e da costa galega. 

Ao mesmo tempo, cumpre establecer os obxectivos e prioridades do seguinte 

Plan Hidrolóxico e que estas sexan coñecidas polo parlamento. A este respecto, sería de 

especial interese a realización dunha auditoría sobre a situación e deficiencias das 

EDAR que xestiona directamente Augas de Galiza, que complemente a que xa se fixo 

para as EDAR de xestión municipal. 

Por outra parte, o Plan Hidrolóxico actualmente en vigor prevé a elaboración 

dos Plans Galegos de Abastecemento e Saneamento, que segundo a información 

dispoñíbel aínda non están redactados e aprobados. 
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Por último, os diversos problemas que sofren as rías galegas por contaminación, 

recheos, efectos dos encoros, perda de biodiversidade e alteración dos equilibrios 

ecolóxicos, efectos do cambio climático, perda de produtividade… fan necesario un 

estudo multidisciplinar que analice a situación actual e faga propostas de mellora en 

distintos ámbitos. Galiza conta con especialidades universitarias e centros punteiros de 

investigación que poderían realizar un estudo destas características. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Que actuacións previstas no Plan Hidrolóxico Galicia Costa 2015-2021 están 

pendentes de executar? 

2. Que previsión manexa o goberno galego para a elaboración e aprobación dos 

Plans Galegos de Saneamento e Abastecemento? 

3. Ten previsto o goberno galego encargar unha auditoría sobre a situación, 

funcionamento e deficiencias das EDAR que xestiona a Xunta de Galicia a través de 

Augas de Galicia? 

4. Ten previsto o goberno galego encargar un estudo multidisciplinar ao sistema 

universitario galego e aos centros públicos de investigación sobre a situación das rías 

galegas e as propostas para mellorar a calidade das augas, a biodiversidade, os 

equilibrios ecolóxicos e a produtividade? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
H

Y
LD

Y
3m

sv
6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

28201

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROHYLDY3msv6
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:28:53 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:28:56 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:29:04 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª, sobre a urbanización e mellora da seguridade viaria na 

PO 308 na avenida da Barca (Poio). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A PO-308 é unha estrada autonómica que comunica Pontevedra con Sanxenxo e 

O Grove. Trátase dun vial que ten unha elevada intensidade de tráfico e que atravesa un 

continuo de núcleos de poboación e zonas urbanas dos concellos de Poio e Sanxenxo, 

cunha alta densidade poboacional e unha intensa actividade económica e social. 

Todos estes factores fai que sexa unha estrada perigosa, con unha alta 

sinistralidade viaria e unha cifra moi elevada de accidentes de tráfico, que provocaron 

numerosas vítimas mortais e persoas feridas. Especialmente preocupante é o alto 

número de atropelos de viandantes e ciclistas que se producen nesta estrada. 

Se ben a Xunta de Galiza está levando a cabo actuacións de mellora da 

seguridade nesta estrada, a realidade é que se trata de actuacións parciais en 

determinadas zonas (plan de sendas xunto con obras de mellora da seguridade en 

determinados treitos coa construción de rotondas ou mellora de interseccións) mais falta 

un plan integral de mellora de todo o vial así como o deseño e execución de alternativas 

que permitan desviar o tráfico das zonas urbanas. 
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Un dos puntos máis problemáticos desde o punto de vista da seguridade viaria é 

a travesía da Barca e Andurique en Poio. Trátase dun treito plenamente urbano, con 

moita actividade residencial, comercial, hostalería e de servizos en xeral, no que son 

frecuentes os accidentes e especialmente os atropelos de peóns. O último produciuse o 

pasado sábado 26 de setembro, co resultado dunha persoa ferida de gravidade despois 

de ser atropelada cando cruzaba por un paso de peóns. 

Malia ser unha zona plenamente urbana, a PO 308 ten nesta zona características 

de estrada de paso, cun tráfico moi intenso e con moitas deficiencias en materia de 

seguridade, accesibilidade e comodidade para as persoas que se desprazan a pé. Até 

agora a Xunta de Galiza desentendeuse deste treito da vía, na que só se realizaron 

parches como a colocación de bolardos. 

Para corrixir todas estas eivas e riscos faise necesario levar a cabo un proxecto 

de urbanización desta avenida, que permita calmar o tráfico, darlle un tratamento urbano 

na ordenación do espazo público, dotación de mobiliario, alumeado e cumprimento de 

estándares de accesibilidade e seguridade para todas as persoas. Trataríase de levar a 

cabo unha actuación integral de urbanización, tal e como se fixo recentemente nesta 

mesma estrada na avenida do Progreso en Sanxenxo. 

Por outra parte, existe a previsión de construción dun vial alternativo a este 

treito da PO 308. Trátase do vial do Vao, que ten por obxecto comunicar a PO 308 coa 

PO 531 Pontevedra-Vilagarcía e que leva 10 anos paralizado. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 
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1. Que medidas ten previsto adoptar a Xunta de Galiza para mellorar a 

seguridade viaria na estrada PO 308 na zona da Barca e Andurique en Poio, na que se 

producen se maneira reiterada atropelos de peóns? 

2. Considera o goberno galego que este treito da estrada ten un bo estado en 

canto á seguridade, accesibilidade, sinalización e protección das persoas usuarias máis 

vulnerábeis? 

3. Considera necesario o goberno galego levar adiante un proxecto de 

urbanización do treito da PO 308 ao paso por A Barca e Andurique en Poio? 

4. En tanto non se leve a cabo este proxecto, valora a Xunta de Galiza a 

necesidade de levar a cabo medidas urxentes como o calmado e redución da velocidade, 

a dotación de medios físicos de redución da velocidade nos pasos de peóns ou o reforzo 

da sinalización? 

5. Que previsións ten o goberno galego en canto á construción do Vial do Vao 

de conexión entre a PO 308 e a PO 531? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres  

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputado e deputadas do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

1. O DOG do 2 de xaneiro de 2012 publicou o anuncio da Dirección Xeral de 

Conservación da Natureza polo que se acorda someter a información pública a proposta 

de ampliación da Rede Natura 2000 Galicia. Este documento di literalmente o seguinte: 

A rede Natura 2000 en Galiza atópase actualmente composta por 16 zonas de 

especial protección para as aves (ZEPA) que representan unha superficie de máis de 

101.000 ha (medios mariños e terrestres) e 59 lugares de importancia comunitaria (LIC) 

que abranguen unha superficie de máis de 374.500 ha (medios mariños e terrestres). De 

acordo coa clasificación en ecorrexións da Comisión Europea, 55 LIC adscríbense á 

rexión bioxeográfica atlántica e 10 á mediterránea, e seis destes espazos superficies 

posúen en ambas as rexións. No seu conxunto, a rede Natura 2000 ocupa unha 

superficie de 389.737 ha (medios mariños e terrestres). 

A actual lista de lugares de importancia comunitaria (LIC) en Galicia foi 

considerada como insuficiente por parte da Comisión Europea, polo que é preciso 

completar a aplicación en Galicia da Directiva 92/43/CEE, do 21 de maio de 1992, 

relativa á conservación dos hábitats naturais e da fauna e flora silvestres, coa aprobación 
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dunha nova proposta de LIC. Así, a Comisión Europea, nas súas decisións polas que se 

aproban as primeiras listas de lugares de importancia comunitaria (rexión bioxeográfica 

atlántica, Decisión 2004/813/CEE, Diario Oficial de la Unión Europea, 29.12.2004, e 

rexión bioxeográfica mediterránea, Decisión 2006/613/CE, Diario Oficial de la Unión 

Europea, 21.9.2006), estableceu para cada unha das rexións bioxeográficas e para cada 

estado membro as necesidades de mellora na contribución á rede Natura 2000 que se 

debían considerar nas futuras ampliacións, corrixindo as insuficiencias detectadas ou 

mellorando a información. 

Transcorrido un amplo período desde a publicación pola Comisión das dúas 

decisións, é urxente iniciar os trámites para completar a rede Natura 2000 galega, e dar 

así cumprimento ao mandado da Comisión. 

Un mes máis tarde publicouse un novo anuncio no DOG, ampliando o prazo de 

información pública: 

“Desde a data da publicación do anuncio no DOG recibíronse un importante 

número de consultas de particulares, concellos e interesados diversos xunto coa 

solicitude de ampliación do prazo establecido para a participación por consideralo 

insuficiente para valorar adecuadamente a proposta. Conforme o establecido no artigo 

16.1.a) da Lei 27/2006, do 18 de xullo, pola que se regulan os dereitos de acceso á 

información, de participación pública e de acceso á xustiza en materia de ambiente, 

ACORDO: Ampliar o período de participación do público á proposta de 

ampliación da rede Natura 2000 de Galicia que se abriu mediante o Anuncio do 2 de 

xaneiro. O dito período de participación amplíase nun prazo dun mes, contado desde a 

publicación desta resolución, coa finalidade de que todos aqueles interesados que se 

consideren directamente afectados, poidan remitir observacións e opinións mediante 
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escrito, dirixido á Dirección Xeral de Conservación da Natureza da Consellería de 

Medio Ambiente, Territorio e Infraestruturas, San Lázaro, s/n, 15781 Santiago de 

Compostela, ou ao enderezo de correo electrónico 

ampliacionnatura2000.cmr.santiago@xunta.es 

Santiago de Compostela, 2 de febreiro de 2012. 

Malia a urxencia da que se fala neste trámite de información pública da proposta 

de ampliación, pasaron máis de sete anos e a Xunta de Galiza aínda non deu 

cumprimento ao mandato da Comisión Europea. 

2. No ano 2014, a Xunta de Galicia aprobou o Plan Director da Rede Natura 

2000. Este Plan foi obxecto en 2015 dun informe moi crítico por parte da Comisión 

Europea, tanto no referente a ZEC da rexión bioxeográfica Atlántica como da 

Mediterránea. O informe sinala, entre outras deficiencias, as seguintes: 

“As medidas de conservación recollidas no Plan son demasiado vagas e 

indeterminadas e non ofrecen polo tanto suficiente claridade para a súa aplicación. En 

consecuencia, non pode considerarse que o Plan Director da rede Natura 2000 en 

Galicia sexa unha ferramenta suficiente na que se determinen todas as medidas de 

conservación necesarias para os 55 LIC atlánticos da rede situados na rexión”. 

3. No mes de xullo de 2017, a daquela conselleira de Medio Ambiente anunciou 

que a Xunta de Galicia estudiaba ampliar a Rede Natura 2000 por considerar que supón 

unha oportunidade de desenvolvemento sostíbel para os concellos. Anteriormente, no 

mes de xuño, aprobouse na Comisión 2ª unha proposición non de lei do PP na que se 

instaba ao goberno galego a “iniciar os traballos de estudo e documentación para 

ampliar a Rede Natura 2000”. 
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Semella unha burla que a Xunta fale en 2017 de ampliar a Rede Natura cando 

este trámite xa foi iniciado e sometido ao trámite de información pública no ano 2012. 

A realidade é que pasaron máis de 8 anos desde a tramitación desta ampliación urxida 

pola CE (e 12 anos desde a proposta de 2008, máis ambiciosa) e Galiza está á cola do 

Estado en superficie de territorio protexido por Rede Natura. 

4. Nos últimos tempos, a crise provocada pola pandemia da COVID 19 puxo de 

relevo a importancia de preservar a biodiversidade e de conservar o protexer os espazos 

naturais, polo que se fai máis necesario e urxente reactivar a ampliación da Rede Natura 

e a elaboración e aprobación dos plans de xestión específicos para cada un destes 

espazos, tal como reclamou a UE. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Por que razón a Xunta de Galiza incumpre o mandado da Comisión Europea a 

respecto da ampliación da Rede Natura? 

2. Por que a Xunta de Galiza paralizou a ampliación da Rede Natura sometida a 

información pública no ano 2012? 

3. Que previsións ten a Xunta de Galiza a respecto da ampliación da Rede 

Natura na presente lexislatura? 

4. Ten coñecemento o goberno galego do deterioro irreversíbel que sufriron 

moitos deses espazos? 
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5. En cantos dos espazos incluídos na proposta de ampliación se desenvolveron 

ou están previstos proxectos mineiros, hidroeléctricos, eólicos e de plantacións forestais 

de piñeiros e eucaliptos? 

6. Ten previsto o goberno galego revisar o Plan Director da Rede Natura e 

aprobar Plans de xestión específicos para cada un dos lugares, tal como reclamou a 

Comisión Europea? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputados e deputadas do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:38:24 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:38:27 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:38:35 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Alexandra Fernández Gómez e Paulo Ríos Santomé, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Xunta de Galicia, a través de Portos de Galicia, iniciou en 2011 a tramitación 

dun proxecto para a dragaxe e rexeneración da bancos marisqueiros no río Lérez e no 

fondo da ría de Pontevedra, nun treito de aproximadamente 4,3 km entre o Clube Naval 

e Os Praceres, no que está previsto retirar aproximadamente 330.000 toneladas de lamas 

e outros sedimentos. O custo estimado do proxecto é de 3 millóns de euros. 

Despois de case 10 anos de tramitación, o proxecto aínda non se fixo realidade. 

A finais do ano 2016, o daquela Presidente de Portos de Galicia reuniuse co alcalde de 

Pontevedra e cos portavoces dos grupos municipais para informalos das características 

do proxecto e dos prazos estimados para a súa realización. Naquela xuntanza, o 

responsábel de Portos informou da previsión de licitación do proxecto a comezos de 

2018. 

En xaneiro de 2017, o DOG publicou o anteproxecto da dragaxe e o estudo de 

impacto ambiental e abriuse o período de exposición pública para a presentación de 

alegacións. En relación co impacto ambiental das obras, as confrarías manifestaron a 

súa discrepancia coa previsión de depositar máis de 221.000 toneladas de sedimentos ao 
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oeste da illa de Tambo e nos bancos marisqueiros ente Campelo e Combarro. Demandan 

a modificación desta parte do proxecto, de maneira que os sedimentos se depositen en 

mar aberto, fóra das augas da ría de Pontevedra. 

No mes de abril de 2019, Portos de Galiza anunciou a intención de cambiar a 

zona de vertido dos depósitos, trasladándoa ao exterior da ría. Mais non houbo noticias 

sobre a modificación do proxecto, sobre o orzamento e sobre o prazo para levalo a cabo. 

A comezos de xuño de 2019, Portos fixo pública a través dun medio de comunicación a 

intención de trasladar os depósitos a un punto de vertido situado na ría de Arousa, nas 

proximidades da illa de Sálvora, proposta que suscitou o rexeitamento unánime do 

sector pesqueiro e marisqueiro da ría de Arousa. 

No mesmo mes de xuño, o parlamento de Galiza aprobou unha proposición non 

de lei na que se insta á Xunta á elaboración, conforme a normativa vixente e ás 

directrices existentes respecto deste tipo de actuacións, dunha proposta alternativa e 

sustentable para o depósito de materiais procedentes do dragado do río Lérez, de tal 

forma que se garante que estes non afectarán a ningunha das rías galegas, en especial á 

ría de Arousa. 

Malia este acordo, tanto a conselleira do Mar como a directora de Portos de 

Galicia seguen defendendo publicamente a proposta de depositar os lodos na ría de 

Arousa e desbotan a posibilidade de retiralos e tratalos en terra polo seu alto custo e 

pola incidencia do tráfico de camións no centro da cidade de Pontevedra. A este 

respecto, a presidenta de Portos falou da necesidade de que 4.000 camións pasen polo 

centro de Pontevedra e a conselleira elevou a cifra a 11.000. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

Que medidas levou a cabo a Xunta de Galiza para o cumprimento do acordo 

parlamentario do mes de xuño de 2019, relativo ao depósito dos lodos procedentes da 

dragaxe do río Lérez? 

Considera a Xunta de Galiza a posibilidade de darlle unha solución diferenciada 

aos materiais areosos, susceptibles de ser utilizados para a rexeneración doutras zonas 

da ría, e os lodos que poidan conter elementos contaminantes ou prexudiciais para o 

medio mariño? 

Considerou a Xunta de Galiza a posibilidade de retirar e tratar en terra os lodos 

da canle do río Lérez? 

Mantivo contactos co goberno municipal de Pontevedra sobre a viabilidade 

desta proposta? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:40:27 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:40:30 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:40:38 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Alexandra Fernández Gómez, Paulo Ríos Santomé, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O xoves 30 de abril, no medio da grave crise sanitaria e socioeconómica 

provocada pola COVID 19, o Consello da Xunta acordou reactivar a tramitación 

administrativa dos procedementos de avaliación ambiental de 975 proxectos industriais 

que se viron suspendidos pola declaración do estado de alarma. Segundo o informe da 

consellaría de medio ambiente, esta decisión está xustificada polo interese público e 

pola necesidade de evitar máis trabas para o tecido económico e industrial galego nesta 

situación de crise. 

Mais esta decisión foi cuestionada e criticada duramente polo movemento 

ambiental e ecoloxista galego, que denunciou o interese da Xunta por seguir coa 

tramitación de proxectos, algúns moi controvertidos e de forte impacto ambiental, en 

pleno estado de alarma e cando non están garantidos plenamente os dereitos de 

información e participación pública. 

Cómpre ter en conta que se trata en moitos casos de proxectos de grande 

impacto ambiental, social e económico como vertedoiros, plantas de xestión de 

residuos, liñas de alta tensión ou plantas industriais que supoñen emisión de gases 
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contaminantes. Proxectos nos que prevalecen moitas veces os intereses de grandes 

empresas e corporacións sobre os intereses da veciñanza, e sobre a defensa do territorio 

e do medio ambiente. 

Asemade, é necesario considerar que debido ao estado de alarma a veciñanza 

tiña restrinxidos os seus dereitos, non podía moverse libremente polo territorio, tiña 

dificultades para a consulta con persoas expertas, e non podía organizar xuntanzas e 

actos informativos. 

Semella, pois, que o goberno galego pretendía con esta medida procurar atallos 

e favorecer a tramitación destes proxectos nunha situación de excepción e indefensión 

da poboación afectada. O máis razoábel sería a entender do BNG agardar ao remate do 

estado de alarma e garantir o exercicio pleno dos dereitos de información e 

participación pública para reactivar a tramitación dos citados procedementos de 

avaliación ambiental. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

-Considera a Xunta de Galiza que a reactivación dos procedementos de 

avaliación ambiental de 975 proxectos industriais en pleno estado de alarma garantiu a 

defensa dos intereses cidadás e os dereitos de información e participación da poboación 

afectada? 

-Que trámites do procedemento de avaliación se levaron a cabo durante o estado 

de alarma? 
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-Cantos destes procedementos corresponden con proxectos eólicos e onde están 

situados? 

-Cantos destes procedementos corresponden con proxectos eólicos promovidos 

por Greenalia? 

-Cantos deste procedementos corresponden con proxectos mineiros e onde están 

situados? 

-Cantos deste procedementos se corresponden con proxectos relacionados con 

instalacións de xestión de residuos industrias e onde están situadas? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:45:25 
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Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:45:27 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:45:34 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
H

z4
ha

nY
kl

2
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

28219

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROHz4hanYkl2
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres e Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputada e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Numerosas entidades sociais (organizacións de defensa do territorio, colectivos 

veciñais, comunidades de montes) presentaron alegacións e escritos de rexeitamento da 

tramitación do proxecto mineiro de litio denominado Alberta I, que afectaría a 

parroquias dos concellos de Avión, Beariz, Forcarei, Cerdedo-Cotabade e A Lama. En 

realidade, trátase dunha primeira fase dun proxecto máis amplo, que tería unha grave 

incidencia en zonas habitadas e produtivas do interior das provincias de Pontevedra e 

Ourense, en espazos de grande interese paisaxísticos e ambiental como as serras do 

Cando e do Suído, e nas bacías dos ríos que nacen nelas como son o Oitavén e o 

Verdugo. 

A empresa promotora do proxecto solicitou o pase do permiso de investigación 

do proxecto Alberta I a permiso de explotación nunha zona denominada “Coto Tocayo”, 

situado nos lugares de Doade (Beariz) e Acevedo e Rubillón (Avión). En realidade, o 

ámbito do proxecto Alberta I abranxe 123 cuadrículas mineiras nunha zona dividida en 

seis áreas que reciben os nomes de “Presqueiras” “Correa”, “Coto Tocayo”, “Acevedo”, 

“Rubillón” e “Taboazas”. E contempla a explotación sucesiva de diversas minas dentro 

da superficie afectada. 
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Nas alegacións presentadas por organizacións veciñais, de defensa do territorio e 

ecoloxistas fan constar unha serie de irregularidades na tramitación do proxecto por 

parte da administración autonómica. 

- Omisión do procedemento de Avaliación de Impacto Ambiental 

Segundo o escrito presentado polo Sindicato Labrego Galego, “o proxecto 

inicial está fragmentado de maneira fraudulenta para evitar a avaliación de impacto 

ambiental” que é perceptivo segundo a lexislación sectorial. A este respecto cómpre ter 

en conta o previsto no Anexo 1 da Lei 21/2013 de avaliación ambiental que determina 

os Proxectos sometidos a avaliación ambiental ordinaria regulada no Título II, Capítulo 

II, sección 1ª: 

b) Minaría subterránea nas explotacións nas que se dea algunha das 

circunstancias seguintes: 

- Que a súa paraxénese poida, por oxidación, hidratación ou disolución producir 

augas acedas ou alcalinas que dean lugar a cambios no pH ou liberen ións metálicos ou 

non metálicos que supoñan unha alteración do medio natural. 

- Que exploten minerais radiactivos. 

- Aquelas cuxos minados se atopen a menos de 1 km (medido en plano) de 

distancias de núcleos de poboación, que poidan inducir riscos por subsidencia. 

En relación co expediente iniciado en 2013 pola Xefa do Servizo de Enerxía e 

Minas de Ourense, no que solicita ao departamento de Avaliación Ambiental que 

determine o alcance ambiental do proxecto de pase a concesión de explotación, o 

Instituto Geológico y Miero de España (IGME) emitiu un informe que alerta sobre a 
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posibilidade de formación de augas ácidas de mina e ao risco de subsidencia pola 

proximidade a núcleos habitados. Asemade, indicaba a necesidade de someter o 

proxecto ao trámite de avaliación de impacto ambiental, que debería incluír un Plan de 

seguimento e vixilancia. Chama poderosamente a atención que no procedemento aberto 

en setembro de 2018, no que se solicitou informes de diferentes órganos sectoriais, non 

se incluíse o IGME, toda vez que o seu informe é preceptivo segundo a lexislación de 

aplicación. 

Con respecto ao proxecto inicial, logo modificado parcialmente, presentouse en 

2014 un informe da Sociedade Galega de Historia Natural no que se indicaba que “as 

formacións xeolóxicas que conteñen tantalita poden presentar asociados minerais que 

conteñen torio e outeos elementos radioactivos”, polo que solicitaba que “o estudo de 

impacto ambiental avalíe con detalle e rigor a presenza de torio e outros elementos 

radiactivos asociados aos minerais (tantalita e casiterita) que se pretenden explotar e, no 

caso de que estean presentes no xacemento, explicite as medidas previstas para evitar 

afeccións negativas sobre a saúde humana e dos ecosistemas”. 

A mesma entidade promotora do proxecto recoñece na documentación 

presentada que “a explotación mineira está a unha distancia en plano inferior a 1 km do 

núcleo urbano máis próximo” e a pesar diso a Memoria da solicitude de concesión de 

explotación, datada en xuño de 2018, establece categoricamente que “o proxecto de 

aproveitamento Coto Tocayo non está incluído en ningún dos supostos nos que a 

lexislación vixente prevé que ha de realizarse unha avaliación de impacto ambiental”. 

A pesar das obrigas legais e dos informes citados, chama a atención que o Xefe 

de Sección de Avaliación Ambiental da Dirección Xeral de Avaliación Ambiental e 

Cambio Climático da Xunta conclúa que “non resulta necesaria a tramitación dunha 
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declaración de impacto ambiental”, o que curiosamente vén coincidir cos intereses e os 

argumentos da empresa promotora. 

Posteriormente, a Confederación Hidrográfica Miño Sil emitiu con data 

27.11.2019 un informe desfavorábel ao proxecto presentado, no que se indica que 

“todas as augas residuais xeradas dentro do perímetro de explotación, incluídas as augas 

de escorrentía provenientes do vertedoiro e das instalacións auxiliares, provisións de 

materiais, zonas de lavado, pistas e as provenientes das bocaminas deberán ser 

depuradas, de forma que as verteduras realizadas non supoñan o incumprimento das 

normas de calidade establecidas na normativa vixente”. 

- Fraccionamento de proxectos 

Tal como ditaminou o Tribunal de Xustiza da UE, “a Directiva 85/337 non pode 

eludirse mediante o fraccionamento dun proxecto, de maneira que a non consideración 

do efecto acumulativo de varios proxectos non debe ter como consecuencia práctica que 

sexan eximidos na súa totalidade á obriga de avaliación cando, considerados 

conxuntamente poidan ter efectos significativos no ambiente”. 

A mesma lei 21/2013 de avaliación ambiental define o “Fraccionamento de 

proxectos” como un “Mecanismo artificioso de división dun proxecto co obxectivo de 

evitar a avaliación de impacto ambiental ordinaria no caso de que a suma das 

magnitudes supere os umbrais establecidos no Anexo I”. 

Estamos pois diante dun posíbel fraude de lei consistente no fraccionamento 

artificioso dun proxecto mineiro que ten impactos ambientais moito máis extensos e de 

carácter acumulativo. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 2ª: 

Considera a Xunta de Galiza que o proxecto mineiro denominado Alberta I debe 

someterse a avaliación de impacto ambiental ordinaria? 

Cre o goberno galego que se dan os supostos previstos na lei de avaliación 

ambiental para esixir a avaliación de impacto ambiental ordinaria? 

Considera o goberno galego que estamos diante dunha posíbel fraude de lei por 

fraccionamento de proxectos? 

Por que non se solicitaron todos os informes preceptivos previstos na lexislación 

sectorial? 

Que opinión lle merecen as advertencias de ilegalidade que se lle fixeron nas 

alegacións presentadas? 

Ten previsto o goberno galego abrir un proceso de diálogo coas entidades 

afectadas e coa veciñanza da zona en relación cos riscos derivados deste tipo de 

explotacións mineiras? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
ur

cl
W

70
X

29
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

28224

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROurclW70X29
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

6 

 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:47:31 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:47:34 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:47:46 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Alexandra Fernández Gómez e Paulo Ríos Santomé, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A recollida, xestión e tratamento dos residuos sólidos urbanos é unha materia 

central para construír sociedades máis sustentábeis e loitar eficazmente contra a 

emerxencia climática. No noso contexto existe normativa de ámbito europeo, estatal e 

galego que establece o marco para a xestión destes residuos e fixa a planificación con 

medidas e obxectivos temporais concretos para cada tipo de residuo. Trátase da 

Directiva Marco de Residuos de 2008, da Directiva Europea de Residuos (actualización 

de 2015 e seguintes, paquete de medidas de Economía Circular), da Lei 22/2011 de 

residuos e solos contaminados, o Plan Estatal Marco de Xestión de Residuos 2016-2022 

(PEMAR) e o Plan de Xestión de Residuos Sólidos Urbanos de Galicia (PXRSUG) na 

súa versión inicial e na actualización de 2016. 

A realidade é que se trata dunha normativa cambiante, en constante evolución na 

dirección de establecer obxectivos máis esixentes, especialmente no que ten a ver coa 

fracción maioritaria dos RSU, os residuos orgánicos ou biorresiduos, que supoñen 

aproximadamente o 50%. 
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O artigo 24 da lei 22/2011 de residuos e solos contaminados establece que os 

plans autonómicos deben incluír medidas para a recollida separada dos biorresiduos e o 

seu tratamento posterior, a compostaxe doméstica e o uso de compost producido a partir 

de biorresiduos. Na actualidade está en tramitación unha revisión deste artigo, que no 

borrador establece o seguinte: 

-Obriga da recollida separada dos biorresiduos para destinalos á compostaxe ou 

á dixestión anaerobia. 

-Garantir que o tratamento de biorresiduos recollidos separadamente se realice 

através de compostaxe doméstica ou comunitaria, ou en instalacións específicas. 

Pola súa parte o PEMAR establece que as comunidades autónomas deberán 

revisar os seus plans para adaptar a súa estrutura, obxectivos e período de vixencia e 

avaliación, así como especificar como se enfoca a xestión dos biorresiduos neses plans 

conforme o establecido no PEMAR. O obxectivo é que antes de 2020 a cantidade de 

residuos domésticos e comerciais destinados á preparación para a reutilización e o 

reciclado (papel, vidro, metais, plástico, biorresiduos e outras fraccións reciclabeis 

deberá alcanzar como mínimo en conxunto o 50% ao peso. 

A Xunta de Galiza revisou en 2016 o PXRSU para adaptalo ao PEMAR e nesta 

revisión fíxanse os seguintes obxectivos a respecto da compostaxe: 

-Tratamento de 245.000 tn de biorresiduos para compostaxe 

-Ademais das plantas xa existentes (Nostián, Lousame e O Morrazo), 

construción dunha nova planta de Cerceda e 10 plantas de ámbito local/comarcal. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
6t

m
P

nw
jC

e8
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

28227

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO6tmPnwjCe8
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

-Creación doutras infraestruturas: microplantas, autocompostaxe e compostaxe 

comunitaria. 

Ademais de cumprir estritamente a xerarquía de residuos, a compostaxe dos 

biorresiduos axústase aos principios de autosuficiencia e proximidade, ademais da 

corresponsabilidade, que deben orientar unha xestión sustentábel dos RSU. E fica claro 

que non se poden cumprir os obxectivos marcados na normativa europea e estatal se non 

se potencia o tratamento dos biorresiduos para a compostaxe. 

Neste sentido, por parte do goberno do Estado impulsáronse experiencias piloto 

de fomento da compostaxe que inclúen a xestión mediante instalacións comunitarias, 

ademais da compostaxe doméstica. Tamén a Deputación de Pontevedra promove o Plan 

Revitaliza, que contempla a compostaxe doméstica, comunitaria e en planta. E a propia 

Xunta de Galiza no PXRSU contempla uns obxectivos de compostaxe que non se están 

a cumprir porque na práctica a administración galega vai en dirección contraria cos 

macrocontratos para a ampliación da capacidade da planta de SOGAMA. 

A compostaxe comunitaria é unha vía imparábel e de futuro, polo que debe ser 

promovida polas administracións. E a Xunta de Galiza debe liderar este proceso, 

procurando un gran acordo a este respecto coas entidades locais e todos os axentes 

sociais. Lamentabelmente, o anteproxecto de lei de residuos actualmente en tramitación 

non dá unha resposta acaída para este importante desafío da nosa sociedade. Mais aínda 

estamos a tempo de corrixir o rumbo e situarnos á cabeza de Europa con solucións 

avanzadas, eficaces e respectuosas co medio. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

1. Como prevé a Xunta de Galiza cumprir o obxectivo de que en 2020 a 

cantidade de residuos domésticos e comerciais destinados á preparación para a 

reutilización e o reciclado (papel, vidro, metais, plástico, biorresiduos e outras fraccións 

reciclabeis) alcance como mínimo en conxunto o 50% ao peso? 

2. Vai promover o goberno galego un gran acordo sobre o tratamento dos 

residuos urbanos e nomeadamente para o fomento da compostaxe dos biorresiduos? 

3. Que medidas prevé desenvolver a Xunta de Galiza para o fomento da 

compostaxe doméstica e comunitaria? 

4. Comparte o goberno galego a oposición á compostaxe comunitaria por 

parte de dirixentes locais do PP? 

5. Como prevé cumprir o obxectivos sobre compostaxe recollidos na 

revisión de 2016 do PXRSU de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 
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Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:50:07 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:50:14 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Paulo Ríos Santomé e Alexandra Fernández Gómez, 

deputados e deputada do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), 

ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 2ª. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Nos últimos anos foi cobrando forza o debate sobre o modelo urbano e a 

necesidade de avanzar cara a cidades e vilas que poñan no centro as persoas, a 

convivencia, a cohesión e integración social, así como a protección da saúde, do medio 

e da biodiversidade 

A actual crise sanitaria, social e económica provocada pola COVID 19 acelerou 

o debate sobre os modelos urbanos, poñendo en primeiro plano a necesidade de 

transformacións profundas na organización da vida nas nosas vilas e cidades. 

A experiencia do BNG nos gobernos municipais é un aval para impulsar desde o 

goberno galego unha nova etapa en relación coa Axenda  e o Modelo Urbano, no marco 

das Estratexias definidas na Axenda Urbana 2030 e nos Obxectivos para o 

Desenvolvemento Sostíbel das Nacións Unidas, e tendo en conta tamén a necesidade de 

artellar plans de adaptación e de mitigación fronte á emerxencia climática. Trátase de 

aproveitar o mellor das experiencias de éxito desenvolvidas en todo o mundo, mais 

tamén de procurar solucións propias, adaptadas á realidade e ás necesidades do noso 

país. 
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O goberno galego ten que impulsar e liderar esta transformación urbana, nun 

proceso participativo e en diálogo coas entidades locais e cos axentes sociais, co 

obxectivo de aprobar no prazo máximo de un ano a Axenda Urbana Galega 2030. 

Esta Axenda debe ter como obxectivo central converter as cidades e vilas 

galegas en referentes de calidade de vida, benestar, integración social, equilibrio 

ambiental e dinamismo socioeconómico e cultural. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

Que liñas de actuación desenvolveu a Xunta de Galiza en materia de Axenda 

Urbana? 

Abriu o goberno galego vías de diálogo con axentes sociais e institucionais para 

elaborar e aprobar a Axenda Urbana? 

Ten previsto a Xunta de Galiza elaborar a Axenda Urbana Galega? En que 

prazo? 

 

Santiago de Compostela, 14 de xaneiro de 2021 

 

Asdo.: Alexandra Fernández Gómez 

Paulo Ríos Santomé 

Luis Bará Torres 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
Lv

t5
dZ

5t
M

3
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

28232

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
M

V
Y

gb
Jg

5B
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROLvt5dZ5tM3
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGMVYgbJg5B9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, 63. Tel. 0034 981 551 545 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Deputada e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paulo Ríos Santomé  na data 14/01/2021 12:53:40 

 

Alexandra Fernández Gómez  na data 14/01/2021 12:53:42 

 

Xosé Luis Bará Torres  na data 14/01/2021 12:53:50 
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